
K protestu jih je prisilila 
odločitev vlade, da se jim 
sredstva za nazaj (akontacije) 
za že opravljeno delo od janu-
arja do septembra znižajo za 
8,5 odstotka, o čemer so jih 
obvestili septembra. V Zdru-
ženju zasebnih zdravnikov 
Slovenije so se nemudoma 
pri odvetniški stroki zanima-
li, ali takšna odločitev pravno 
sploh vzdrži, oziroma ali jo je 
sploh mogoče realizirati. Kot 
pravi predsednik Zdravniške 
zadruge Ptuj Branko Jerko-
vić, s tem želijo opozoriti na 
to nerazumljivo odločitev, ki 
je v težak položaj spravila vse 
koncesionarje in zdravstvene 
domove.

Četrtkovo protestno zaprtje 
ambulant je prva aktivnost, 

ki jo bodo izvedli, načrtujejo 
jih še več, če se odgovorni 
ne bodo odzvali in jim vrnili 
denarja za že opravljeno delo. 
Po vsej verjetnosti se bo pro-
test razširil na celo Slovenijo. 

� Stran 2

na ministrstvu kot osnovni 
kriterij za dodelitev pomoči 
(gre za 115 evrov na hektar 
posejane pšenice) vzeli ob-
močja oz. površine, kjer je 

količina padavin med 15. 
junijem in 15. julijem letos 
presegla 50 odstotkov večle-
tnega povprečja. S takšnim 
kriterijem so bili v sekundi 
izločeni s seznama za dode-
litev pomoči kmetje iz celo-
tnega Podravja. Še najbolje 
je takšno situacijo opisal kar 
direktor ptujskega KGZ Slav-
ko Janžekovič, ki je dejal, da 
meja med tistimi, ki pomoč 
dobijo,in onimi, ki je ne, teče 
kar po železniški progi proti 
Prekmurju - podravski kme-
tje na eni strani proge ne do-
bijo nič, na drugi pa: „Kot da 
je dež padal le na eni strani 
proge, na drugi pa ne več.“

Čeprav gre za karikirano 
primerjavo, pa je, na žalost, 
hudo točna.

� Stran 7
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Ptuj � Odprtje razstave o rodbini Leslie

Sprehod skozi čas z rodbino Leslie
Slavnostna dvorana ptujskega gradu je v soboto pokala po šivih, toliko ljudi si je želelo ogledati odprtje najnovejše razstave Pokrajinske-
ga muzeja Ptuj-Ormož, ki je sprehod skozi čas, ki ga je v tem okolju zaznamovala škotska plemiška družine Leslie od 1656 do 1802.

Ptujčanom in drugim 
gostom so se v tem slavno-
stnem trenutku pridružili 
tudi člani Društva škotsko-
slovenskega prijateljstva in 
tudi štirje Škotje, ki živijo v 
okolici Ptuja in Maribora. 
Prišla pa sta tudi poslanca 
državnega zbora Dejan Le-
vanič in Breda Pečan. Z od-
prtjem razstave o rodbini 
Leslie, ki so si v nekdanjem 
Svetem rimskem cesarstvu 
ustvarili izjemno vojaško 
in diplomatsko kariero, v 
Pokrajinskem muzeju Ptuj-
Ormož javnosti odstirajo 
zgodovino ptujskega gradu, 
ki je kot pravljica, polna pre-
senečenj, ugank in neznank. 
Ptuj tudi s to razstavo posta-
ja vedno bolj obrušen biser, 
ki se bo v bodoče še bolj 
svetil, in je dokaz več, da je 
bil že od nekaj slovenska in 
evropska kulturna prestol-
nica.

MG

Po mestni občini
Ptuj � Se bo svetni-
ški glas slišal tudi 
do Ljubljane?

� Stran 24

Po naših občinah
Markovci � Cene 
vrtca povišali za tri 
odstotke

� Stran 5

Šok za praktično čiste vse 
podravske pridelovalce žit 
(razen nekaj izjem, ki jih je 
moč prešteti na prste ene 
roke) je bil upravičen, saj so 

Zdravniki koncesionarji opozarjajo

V četrtek stavka
Zdravniki-koncesionarji so se na petkovem srečanju 
na Ptuju, organizirala ga je Zdravniška zadruga Ptuj, 
pridružili pa so se jim tudi zdravniki in zobozdravniki 
ter specialisti z območja severovzhodne Slovenije 
(Prekmurja, Ormoža in Maribora), odločili, da bodo 
svoje ambulante v četrtek, 22. oktobra, med 13. in 
15. uro protestno zaprli.

Podravje � Z izredne seje KGZ

Deli, da spreš, in vladaj ...
Potem ko je kmetijsko ministrstvo pred časom objavilo, da bo za pridelovalce 
pšenice in mleka izplačalo po dva milijona evrov izredne pomoči, torej skupaj 
štiri milijone, je pred kratkim sledila še odredba s kriteriji, kdo (in kje) je do 
te pomoči upravičen. In zgodila se je ena najbolj krivičnih razdelitev denarja 
doslej, saj so kriteriji postavljeni tako, da praktično nihče od podravskih pride-
lovalcev žit ne bo dobil niti ficka.

Foto: SM

Nogomet � Slove-
nija v dodatnih kvali-
fikacijah z Rusijo

� Stran 15

Šport
Nogomet � Glave 
igralcev Drave 
zapolnjujejo vse 
mogoče misli

� Stran 11

Rokomet � Prva 
zmaga Jeruzalema

� Stran 12
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janja izrednih razmer s strani 
predsednika vlade, ob tem 
pa ga pozivajo, naj javnosti 
nemudoma pojasni vse argu-
mente za takšne neodgovor-
ne izjave. 

»Če predsednik vlade Bo-
rut Pahor zastrašuje ljudi, 
mora nemudoma pojasniti, 
kakšne so te škodljive posle-
dice za Slovenijo in njene dr-
žavljane: kdo v ozadju grozi 
predsedniku vlade osebno 
in državi Sloveniji, na kakšni 
osnovi in zakaj naj bi bila Slo-
venija in njeni ljudje ogrože-
ni v primeru nepodpisa arbi-
tražnega sporazuma o meji s 
Hrvaško, ki je za Slovenijo do-
kazano škodljiv in s katerim 

bo izgubila del slovenskega 
ozemlja in morja ter terito-
rialni stik z mednarodnimi 
vodami,« meni predsednik 
SLS Radovan Žerjav. Žerjav je 
ob tem opozoril, da je pod-
pis ali nepodpis arbitražnega 
sporazuma suverena pravica 
Slovenije, ki ji je ne more vze-
ti nihče, niti je ne more sank-
cionirati zaradi ene ali druge 
odločitve. Predsednik SLS je 
slovenskega premiera ob tem 
pozval, naj nemudoma skliče 
sestanek predsednikov vseh 
parlamentarnih strank, na 
katerem bi pojasnil, kaj stoji 
za predlogom arbitražnega 
sporazuma in kaj je razlog za 
današnje Pahorjeve besede, 
so še sporočili iz SLS.

Türk v bran Pahorju 
in upa na podpis v 
nekaj tednih

Predsednik republike Da-
nilo Türk je predlog arbitra-
žnega sporazuma o reševanju 
meje s Hrvaško znova ocenil 
kot dober, ki ustvarja mo-
žnost pravične rešitve vpraša-

nja meje v korist obeh držav. 
Glede dinamike sprejemanja 
sporazuma je predsednik 
ocenil, da »včasih predolga 
odlašanja pomenijo odmi-
kanje«, in izrazil upanje na 
podpis v nekaj tednih. Kot je 
poudaril Türk, je bil arbitra-
žni sporazum, o katerem go-
vorimo, pripravljen že junija 
in ga je on sam že takrat oce-
nil kot dobrega. Pri tej oceni 
vztraja tudi danes in ne deli 
mnenja staroste slovenske 
politike Franceta Bučarja, ki 
je nedavno ocenil, da je pre-
dlagani sporazum zelo slab in 
tudi škodljiv za Slovenijo.

Kot je sicer opozoril pred-
sednik Türk, postopek v zve-
zi z arbitražnim sporazumom 
še poteka tako v Sloveniji kot 
na Hrvaškem, kjer pa še ni do-
seženo pooblastilo za podpis 
sporazuma. V tem trenutku 
še ni jasno, ali na Hrvaškem 
obstaja dovolj politične volje 
za podpis, je opozoril predse-
dnik in hkrati ocenil, da »bi 
bilo prav, da se v kratkem raz-
jasni, ali je podpis tega spora-
zuma možen«.

Predsednik je  tudi izposta-

vil, da sam podpis še nikakor 
ne pomeni konca procesa, saj 
bo nato potrebna še ustrezna 
verifikacije sporazuma, ki 
bo prišla na vrsto po samem 
podpisu. Gre za pomemben 
politični sporazum, ki terja 
verifikacijo v državnem zbo-
ru, sicer pa se zdi predsedni-
ku sprejemljiva tudi ideja o 
razpisu referenduma na to 
temo.

»Včasih predolga odlašanja 
pomenijo odmikanje in ver-
jamem da je to tisto, na kar 
je mislil predsednik vlade,« 
je menil Türk o opozorilu 
premiera Boruta Pahorja Hr-
vaški, da bi morebitnemu 
nepodpisu arbitražnega spo-
razuma o reševanju meje zelo 
verjetno sledile »nepredvidlji-
ve posledice«, ki bi poslabšale 
položaj v celotni regiji.

Glede vprašanja o posledi-
cah morebitnega padca arbi-
tražnega sporazuma predse-
dnik ni želel razmišljati. Do 
zapletov tako v odnosih med 
državama kot tudi širše bi za-
gotovo prišlo, je dejal, a o tem 
ne želi ugibati.

STA (pripravlja: SM)

Slovenija � Hrvati se še niso odločili za podpis sporazuma

Pahor: Če ne bo podpisa arbitražnega 
sporazuma, bodo »nepredvidljive posledice« 
Slovenski premier Borut Pahor je minuli teden po seji vlade opozoril, da če bosta Slovenija in Hrvaška »zamudili priložnost« za podpis arbitražnega 
sporazuma o reševanju meje, se bo zelo verjetno »začel čas nepredvidljivih posledic«, ki bo vplival na poslabšanje položaja v celotni regiji. Na njegove 
besede so se že odzvali v SLS, kjer ga obtožujejo umetnega ustvarjanja izrednih razmer
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In ko bo luknjic na pasu zmanjkalo?
Kljub pričakovanemu padcu ži-

vljenjskega standarda, ki ga nekateri 
pripisujejo zgolj posledicam  krize, me 
je oni dan, ob opevanju svetovnega 
dneva boja proti revščini, zbodel v oči 
podatek, da je ob porastu socialno ogro-
ženih Slovencev na dobrih 12 odstotkov 

zaslužek nekaterih novopečenih domačih kapitalistov 
prek 700.000 evrov letno. Ali še bolj okrutno, da je raz-
merje najnižje in najvišje slovenske plače kar 1 proti 
100. Pomeni, da v času, ko se dobra desetina Slovencev 
bojuje z revščino in komaj preživlja iz meseca v mesec, 
nekdo zlahka zasluži kar stokrat več kot tisti z najnižjo 
plačo. Nedopustno in nesprejemljivo, česa takega si ne 
more privoščiti še tako bogata in sodobna družba. Le 
pri nas smo tako demokratični, da si nekateri to zlahka 
dovolijo. Država se očitno (še) ne odziva, saj jih nihče 
ne udari po očitno predlogih prstih.

Če je bil javno objavljen podatek, da se je mesečni 
prag tveganja revščine za enočlansko gospodinjstvo 
lani v Sloveniji zvišal s 495 na 545 evrov, oziroma da je 
morala štiričlanska družina z dvema odraslima in dve-
ma otrokoma, mlajšima od 14 let, imeti mesečno vsaj 
1144 evrov razpoložljivega dohodka, potem je na dlani, 
da so tisti, ki so prag revščine dosegli ali celo presegli, vse 
redkejši. Še slabše bi bilo, če med dohodke ne bi šteli so-
cialnih transferjev, torej raznih družinskih ali socialnih 
prejemkov, saj bi se stopnja tveganja skoraj podvojila in 
bi jih bilo na pragu revščine kar 23 odstotkov, pri starej-
ših celo 32 odstotkov.

Ne morem sprejeti dejstva, da so socialni dodatki v 
Sloveniji eden pomembnejših dejavnikov za zniževa-
nje revščine. To je metanje peska v oči, saj se povprečna 
plača v državi še naprej znižuje, delež brezposelnih pa 
strmo raste, tako da naj bi jih po nekaterih napovedih 
ob koncu leta bilo na cesti že skoraj 100.000.

Sindikati, ki so za 28. november že napovedali opo-
zorilno stavko proti predlagani pokojninski reformi (ne 
vem sicer, zakaj je v soboto in ne sredi tedna), bodo oči-
tno imeli še veliko dela. In tako bomo prisiljeni zatego-
vati svoje pasove še naprej, dokler nam ne bo zmanjka-
lo luknjic. Kaj pa potem? Da o drugih nečednostih, kot 
sta patria in falcon, raje sploh ne govorimo.

Martin Ozmec

Uvodnik

Pahor je povedal, da sam že 
ima mandat za podpis arbi-
tražnega sporazuma o načinu 
določanja slovensko-hrvaške 
meje, medtem ko ga njegova 
hrvaška kolegica Jadranka Ko-
sor še nima, saj v Zagrebu še 
niso stekli vsi postopki za to. 
Slovenija se sicer ne želi me-
šati v zadeve Hrvaške, kljub 
temu pa si želi, da bi do pod-
pisa sporazuma prišlo čim 
prej, je dejal Pahor. »Čim prej, 
tem bolje,« je dodal. Ponovno 
je izpostavil, da je predlagani 
sporazum dober za Slovenijo 
in pravzaprav za obe državi. 
Če pa bosta Slovenija in Hr-
vaška zamudili priložnost za 
podpis tega sporazuma, bo 
sledilo dolgo obdobje, v ka-
terem bo prišlo do novih in-
cidentov, novega poslabšanja 
odnosov in poslabšanja situ-
acije v celotni regiji, je opo-
zoril Pahor. Zato se po njego-
vih besedah »velja potruditi, 
da pride do tega podpisa«. 

Razumljivo je, da so kritike 
na obeh straneh, je še dejal 
Pahor. A sporazum je dober, 
tako kot je sedaj pripravljen, 
je še poudaril. Spomnil je, da 
je v Sloveniji možen tudi refe-
rendum glede tega vprašanja, 
v obeh državah pa je v nekem 
trenutku potrebna dvotre-
tjinska večina v parlamentu 
- na Hrvaškem že za ratifikaci-
jo arbitražnega sporazuma, v 
Sloveniji pa za vstop Hrvaške 
v EU. »Če želita državi urediti 
to vprašanje, morata pokaza-
ti vso privrženost njegovemu 
reševanju,« je še dejal Pahor. 
»Zdaj imamo to priložnost,« 
je še ponovil.

Žerjav: Pahor 
zastrašuje ljudi

Na besede Pahorja so se že 
odzvali v SLS. Kot so zapisali v 
sporočilu za javnost, odločno 
nasprotujejo retoriki ustvar-

Foto: SM

Predsednik Danilo Türk noče 
niti razmišljati, kaj bo, če pod-
pisa ne bo ...

Ptuj � Zasebni koncesionarji opozarjajo na kritične razmere

V četrtek protestno zaprtje ambulant
Zdravniki-koncesionarji so se na petkovem srečanju na Ptuju, organizirala ga je Zdravniška zadruga Ptuj, 
pridružili pa so se jim tudi zdravniki in zobozdravniki ter specialisti z območja severovzhodne Slovenije (Pre-
kmurja, Ormoža in Maribora), odločili, da bodo svoje ambulante v četrtek, 22. oktobra, med 13. in 15. uro 
protestno zaprli.

Sestanka se je udeleži-
lo več deset zdravnikov s 
tega območja, ki se bodo 
vključili tudi v Zdravni-
ško zadrugo Ptuj, ustano-
vljeno pred desetimi leti 
zaradi enotnega zastopa-
nja interesov zdravnikov 
zasebnikov. 

K protestu jih je prisilila 
odločitev vlade, da se jim 
sredstva za nazaj (akontacije) 
za že opravljeno delo od janu-
arja do septembra znižajo za 
8,5 odstotka, o čemer so jih 
obvestili septembra. V Zdru-
ženju zasebnih zdravnikov 
Slovenije so se nemudoma 
pri odvetniški stroki zanima-
li, ali takšna odločitev pravno 
sploh vzdrži, oziroma ali jo 
je sploh mogoče realizirati. 
Kot pravi zdravnik, specialist 
splošne medicine, in predse-
dnik Zdravniške zadruge Ptuj 
Branko Jerković, s tem želijo 
opozoriti na to nerazumljivo 
odločitev, ki je v težak položaj 
spravila vse koncesionarje in 
zdravstvene domove. Bolni-

šnice imajo nekoga, ki zanje 
skrbi, vlada s svojimi poteza-
mi to dokazuje, da je za stanje 
v bolnišnicah zelo zaintere-
sirana, saj jim bo pokrila iz-
gube za preteklo leto, ne pa 
tudi za primarno raven zdra-
vstvenega varstva, čeprav se 
v osnovnem zdravstvu opravi 
80 odstotkov storitev. Zdra-
vstveni domovi imajo svoje 
ustanovitelje, občine, zaseb-
ni zdravniki in zobozdravni-
ki pa se bodo morali znajti 
sami. Zasebni zdravniki, ki 
delajo na periferiji, so zaradi 
znižanja sredstev v izjemnih 
težavah, nekateri so že jasno 
deli vedeti, da tako ne gre na-
prej, zdravnica v Lovrencu na 
Pohorju se je že odločila, da 
bo vrnila koncesijo, čeprav je 
ne more takoj vrniti, po po-
godbi mora delati še šest me-
secev in še naprej ustvarjati 
izgubo, zdravnik v Juršincih 
pa je protestno zaprl ambu-
lanto. Vse to je znak, da se sis-
tem, ki je dober, pravi Branko 
Jerković, ki je omogočil bolj-

šo dostopnost do zdravnika 
na periferiji po celi Sloveniji, 
poskuša na nek način uničiti. 
Zdravniki koncesionarji, vseh 
je v Sloveniji 1800, skrbijo za 
600 tisoč Slovenk in Sloven-
cev, kar ni malo. Denar, ki so 
jim ga sedaj odtegnili, bodo 
dobili, o tem so prepričani, 
medtem pa bo vrata zaprla 
še kakšna ambulanta konce-

sionarja.
Četrtkovo protestno zapr-

tje ambulant je prva aktiv-
nost, ki jo bodo izvedli, načr-
tujejo jih še več, če se odgo-
vorni ne bodo odzvali in jim 
vrnili denarja za že opravlje-
no delo. Po vsej verjetnosti 
se bo protest razširil na celo 
Slovenijo. 

MG  
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Branko Jerković, predsednik Zdravniške zadruge Ptuj: »V četrtek, 
22. oktobra, bomo naše ambulante protestno zaprli za dve uri, 
med 13. in 15. uro.«



Osrednja prireditev pod 
šotorom se je začela s himno, 
nato pa je na oder stopil žu-
pan Butolen kot osrednji 
govornik. Namesto klasične-
ga naštevanja številnih ob-
činskih pridobitev, zlasti na 
področju infrastrukture, je 
tokrat izpostavil nekaj dru-
gega: „V vsej zgodovini Žetal 
ni bilo obdobja, ko bi se na-
redilo toliko, kot se je v času 
obstoja samostojne občine. 
Uspešno delo in napredek 
pa sta v prvi vrsti rezultat po-
enotenih pogledov na priori-
tetne razvojne cilje. Zato se 
danes želim posebej zahvaliti 
vsem svetnikom iz vseh treh 
mandatov, vsem našim pod-
jetnikom in sploh vsem obča-
nom, ki so največ pripomogli 
k skupnemu uspehu. In če 
bo tudi v prihodnje tako, ni 
dvoma, da nam bo uspevalo 
še naprej, čeprav je slišati po-
novne dileme, ali so takšne 
majhne občine sploh smisel-
ne. Še enkrat hvala vsem in 
iskrene čestitke ob desetem 
prazniku!“

Za domačim županom Bu-
tolen je na govorniški oder 
najprej stopil župan sose-
dnje hrvaške občine Djurma-
nec Branko Horvat, seveda 
prav tako s čestitkami za do-
sežene uspehe, povedal pa je 
še, da se tudi v Hrvaški razvi-
jajo težnje po ukinitvi manj-
ših občin. Zbrane na proslavi 
je v imenu županov pozdra-
vila tudi majšperška županja 
Darinka Fakin, nato pa sta 
sledila precej gromovita in 
nekoliko predvolilno poli-
tično nastrojena poslanca 
Franc Pukšič in Milan Gu-
mzar. Prvi je udaril čez delo 
vladne ekipe v Ljubljani: „Če 
bi v Ljubljani delali tako do-
bro kot vi tukaj v Žetalah, po-
tem danes država ne bi bila v 
taki krizi. Tudi odnos vlade 
do lokalnih skupnosti je slab; 
še vedno ni izdan peti razpis 
RRP, čeprav ni nobenih lo-

gičnih razlogov, zakaj ga ni, 
prav tako ni jasno, zakaj bo 
sredstev iz tega naslova za 20 
odstotkov manj, kot je bilo 
dogovorjeno in predvideno. 
In da ne omenjam posebej 
državnega sporazuma glede 
meje s Hrvaško; bolj pošten 
sporazum za obe državi bi 
gotovo znala narediti Buto-
len in Horvat ...“ Takoj ko je 
Pukšič zaključil s čestitkami 
Žetalčanom in Žetalčankam, 
je nič manj glasno zagrmel še 
Gumzar, ki je Pukšiču vrnil 
z besedami, da proslava ni 
ravno mesto in čas za same 
kritike in da če se vsi politiki, 
prejšnji, sedanji in bodoči, 
upajo pogledati v ogledalo, je 
jasno, da imajo prav vsi napa-
ke. Strinjal pa se je v pogledu 
ohranjanja samostojnosti ma-
lih občin: „Šele ko bomo vsi 
enaki, ko bodo tudi v Žetalah 
taki pločniki, ceste, šole in 
vse ostalo, kot je v Ljubljani, 
naše male občine morda res 

ne bodo več smiselne in se 
bomo lahko pogovarjali in 
povezovali na druge načine.“

Osrednji del sobotne po-
znopopoldanske proslave pa 
je bil seveda namenjen pode-
litvi letošnjih občinskih pri-
znanj. Teh je bilo kar osem; 
priznanji župana sta prejeli 
Marija Horvat in Irena 
Pulko, tri priznanja občine 
so šla v roke Janeza Potoč-
nika za izjemne dosežke 
v razvoju kmetije, Antona 
Beleta za aktivno delo v dru-
štvu upokojencev in Franca 
Voduška za aktivno delo v 
krajevni skupnosti in zasluge 
pri izgradnji prvega vodovo-
da ter modernizacij cest.

Zlato plaketo občine je 
župan podelil Veroniki 
in Viktorju Furmanu za 
odlično vodenje in razvoj 
velike kmetije ter uspehe na 
državnem tekmovanju v se-
kaštvu (Veronika je letošnja 
državna prvakinja), druga 

zlata plaketa pa je šla v roke 
Milka Veka za dolgoletno 
uspešno in aktivno delo v ga-
silskem društvu, kjer je, med 
ostalim, v različnih akcijah 
nabral preko 6200 prosto-
voljnih delovnih ur.

Po skupni odločitvi občin-
skega sveta so letos v Žetalah 
izbrali tudi drugega častnega 
občana; najvišji naziv je letos 
pripadel domačemu župni-
ku Štefanu Zveru za do-
brih 48 let dela v tamkajšnji 
župniji! Da je naziv resnično 
šel v prave roke, je dokazalo 
kar nekaj spontanih aplavzov 
publike, sicer pa si je Zver 
priznanje gotovo zaslužil 
ne samo zaradi svoje zagna-
nosti pri obnovi cerkvenih 
objektov v občini, ampak s 
svojo vsestransko pomočjo 
župljanom ter izjemno skro-
mnostjo. Kljub temu da je 
bil Zver dvakrat pozvan, naj 
nekaj pove, se je temu gladko 
odrekel s pojasnilom, da je v 
48 letih v svojih številnih pri-
digah povedal več kot dovolj 
(skromnosti besedovanja in 
pridiganja na občinskih pri-
reditvah pa bo Zver očitno 
moral še priučiti svojega na-
slednika, mladega župnika 
Cirila Čuša).

Posebna priznanja so do-
bili tudi trije letošnji mladi 
diplomanti iz Žetal: Darko 
Medved, Hermina Bukšek 
in Mihaela Gaiser.

Za kulturno noto proslave 
ob desetletnici obstoja obči-
ne Žetale so z ubranim pe-
tjem poskrbeli pevci moške-
ga pevskega zbora ter pevke 
ženskega pevskega zbora 
in učenci domače OŠ, sicer 
člani mladinskega pevskega 
zbora, dramskega krožka in 
ansambelske igre.

SM

Aktualno

Žetale � Z osrednje proslave ob 10-letnici občine

Naziv častnega občana v prave roke
Letošnja jubilejna občinska proslava ob desetletnici obstoja Žetal je postregla z nekaj prijetnimi 
presenečenji; prvo je bil govor župana Antona Butolena, ki tokrat ni našteval zadnjih občinskih 
pridobitev, kot drugo odlično in več kot upravičeno imenovanje drugega častnega člana občine, 
kot zadnje, ampak nikakor ne najmanj pomembno presenečenje, pa je bila sama dolžina uradnega 
dela prireditve, ki se je končala v dobri uri in četrt.

Od tod in tam
Ptuj � Lidiji Majnik Čopova diploma

Ptujski župan dr. Štefan Čelan je 16. oktobra v Me-
stni hiši pripravil sprejem za Lidijo Majnik, dobitnico 
Čopove diplome, najvišjega priznanja za življenjsko 
delo na področju bibliotekarstva, ki ga podeljuje Zve-
za bibliotekarskih društev Slovenije za izjemne do-
sežke na tem področju. Če Lidija Majnik ne bi bila tako 
vztrajna, zagotovo ptujska knjižnica ne bi dobila novih 
prostorov v malem gradu, ki jo uvrščajo med šest najlepših 
knjižnic na svetu, je poudaril ptujski župan. Lidija Majnik 
se je zahvalila za sprejem in poudarila, da je Čopova diplo-
ma priznanje pozitivne trme, ki jo deli skupaj z vsemi, ki 
so delali na projektu nove knjižnice. Vseskozi je bila prepri-
čana, da si Ptuj s svojim bogastvom in zgodovino zasluži 
takšno knjižnico, kot jo ima danes. S 150 tisoč obiskovalci-
bralci letno k temu zagotovo prispeva ob vseh drugih pri-
spevkih za duhovno rast tega okolja.

MG

Ptuj � Razstava Srdana Mohoriča

V dnevnem centru Društva upokojencev Ptuj na 
Potrčevi cesti so 14. oktobra odprli razstavo fotografij 
Srdana Mohoriča iz zbirke Planet Aluminij. O fotogra-
fovem ustvarjanju, ki je v motivu – naj bo to aluminij ali 
narava – vedno iskal lepoto, je govoril mojster fotografije 
Stojan Kerbler. Njegove fotografije pripovedujejo zgodbo od 
normalne do abstraktne fotografije. Na nek način nas uči, 
da je svet na zunaj grd, obenem pa je tudi lep, če se mu le 
dovolj približamo. V razstavišču dnevnega centra DU Ptuj 
si želijo, da bi bili takšni dogodki pogostejši, da bi center za-
živel tudi kot pravi hram kulture in povezovanja različnih 
ljudi in generacij. V DU Ptuj so prisluhnili potrebam članov 
ptujske podružnice Društva za multiplo sklerozo Slovenije, 
da se bodo poslej lahko srečevali pri njih, obenem pa načr-
tovali skupne kulturne in druge dogodke. Za to gesto se je 
ob avtorju fotografij Mohoriču zahvalila tudi predsednica 
Jolanda Šoštarič.

MG

Ptuj � Humana gesta
društva Invalid Kidričevo

V prostorih Medobčinskega društva slepih in sla-
bovidnih Ptuj je bila 15. oktobra krajša slovesnost. 
Na njej sta predsednik društva gibalno oviranih in oseb z 
invalidnostjo Invalid Kidričevo Silvester Skok in podpred-
sednik Anton Steineker predala braillovo vrstico in osebni 
računalnik s programsko opremo predsedniku medobčin-
skega društva slepih in slabovidnih Ptuj Antonu Žeraku 
(na fotografiji). Gre za dragocen pripomoček, ki slepim in 
slabovidnim zagotavlja normalno komunikacijo s svetom, 
dostopnost do javnih občil in literature. Veliko članov si ga 
zaradi slabega socialnega stanja ne more privoščiti, a bi ga 
nujno potrebovali, je povedal predsednik Anton Žerak. S to 
donacijo so na najlepši način proslavili svetovni dan bele 
palice – 15. oktober.

MG
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Letošnji prejemniki občinskih priznanj in plaket skupaj z županom Antonom Butolenom (v sredini) 
ter častnim občanom Štefanom Zverom (ob županu).

Foto: SM

Župan Anton Butolen je po tradiciji ob občinskem prazniku posebej čestital mladim diplomantom iz 
Žetal; letos so bili trije: Darko Medved, Hermina Bukšek in Mihaela Gaiser.



»Prenovljeni Glavni trg 
je namenjen dogodkom, ki 
bodo privabili ljudi, željni 
družabnih srečanj in zaba-
ve,« pravi Rudolf. In v svojih 
namerah kar dobro uspeva. 
Odlično se je prijela letos že 
tretjič pripravljena Poletna 
noč, za njim sta dva uspela 
filmska Grossmannova fe-
stivala, kakor tudi lansko 
martinovanje in silvestro-
vanje.

Tudi letošnja zasnova prve-
ga praznika vina se je konec 
minulega tedna uresničila po 
Sebastijanovih zamislih. »Prire-
ditveni šotor je bil postavljen 
na prostorih nekdanje tržnice, 
ne v mestnem središču. Loka-
cija sicer ni najbolj udarna, je 
pa bolj prostorna. Z obiskom 
smo lahko več kot zadovoljni,« 
je po vinski prireditvi v osrčju 

Prlekije povedal Rudolf. V dveh 
dneh je bilo zabave na pretek. 
Ob nastopih glasbenih skupin 
Hertzinfarkt iz Gornje Radgo-
ne in Mi 2 iz Rogatca je številne 
obiskovalce navduševal Boštjan 

Konečnik iz Slovenj Gradca. Se-
veda je bila celotna prireditev 
več ali manj namenjena vinar-
skim dogodkom. Z degustacijo 
vin je sodelovalo sedem znanih 

in priznanih vinogradnikov; da 
so se mnogi seznanili s kakovo-
stjo žlahtne kapljice, so bile še 
zlasti zaslužne vinske kraljice.

Niko Šoštarič

Največ časa so se svetniki 
zadržali pri razpravljanju o re-
balansu proračuna za letošnje 
leto, ki znaša 4.155.000 evrov 
in je v veliki meri namenjen za 
različne investicije.

Največji delež denarja so 
tako na občini porabili za špor-
tno dvorano, ki je še v gradnji, 
novi vrtec, ki je začel delovati s 
prvim septembrom, pa tudi za 
izgradnje športnih igrišč pod 
šolo, vodovodov, cest in kultur-
no-turističnega centra, ki so ga 
letos zaključili tudi s pomočjo 
evropskih sredstev.

»Zelo sem zadovoljen, ker 
smo uspeli realizirati več pri-
hodkov, saj bomo na tak način 
lahko realizirali tudi več od-
hodkov. Zadovoljen sem tudi, 
da je glavnina namenjena in-
vesticijam, saj menim, da je to 
seveda želja naših občanov in 
da se s projekti, ki jih trenutno 
izvajamo, tudi identificirajo,« 
je povedal Silvo Slaček, župan 
občine Sveta Ana.

Pri tej točki so se svetniki 
sicer tudi najdlje zadržali, saj 
je svetnika Marjana Kramber-
gerja zanimalo, zakaj ni obči-
na v letošnjem proračunu nič 
sredstev namenila razpisom 
za kmetijstvo. »Tega res ni bilo, 
vendar je treba razumeti, da je 
glavnina sredstev, ki so name-
njena pospeševanju kmetijstva, 
našim kmetom, kmetijam itd., 
razpisana preko državnih pro-

računov. Gre za zelo okrnjene 
možnosti pomoči občine, saj 
določene subvencije, ki so bile 
v preteklosti dovoljene, sedaj 
z evropskimi direktivami več 
niso. Temu se prilagajamo na 
tak način, da vsem, ki izrazijo 
določeno zaskrbljenost, posku-
šamo pomagati na drug način 
– posamezniku pa tako verje-
tno ni pomembno, od kod se 
mu nudi določena pomoč,« je 
pojasnil župan.

Dve tretjini novega 
proračuna za 
investicije

Pomembnejša točka seje je 
bila tudi prva obravnava prora-
čuna občine Sveta Ana za leto 
2010, ki naj bi znašal 3.750.000 

evrov, približno dve tretjini ga 
nameravajo nameniti investi-
cijam. »Med pomembnejšimi 
bosta izgradnji čistilne napra-
ve in kanalizacije v Lokavcu 
ter komunalne infrastrukture 
v centru Svete Ane. Z obema 
projektoma načrtujemo kan-
didiranje za evropska sredstva 
in sklepamo, da bomo uspešni. 
Večji zneski so nato namenjeni 
še seveda dokončanju športne 
dvorane ter določenim vodo-
vodom in cestam.«

V proračunu za leto 2010 so 
namreč prav tako predvideni 
približno štirje kilometri ob-
činskih cest.

Med letošnjim in naslednjim 
proračunom ni bistvenih raz-
lik. »Sem pa zelo zadovoljen, 
ker smo proračun glede na pr-

vega iz leta 2007, ki ga je prav 
tako sprejemal ta občinski svet, 
v teh letih podvojili. Ta poda-
tek je zgovoren sam po sebi,« je 
še dodal Slaček.

Tudi pri Sveti Ani 
načrtujejo redarsko 
službo

Svetniki so sprejeli še odlok 
o ustanovitvi medobčinskega 
redarstva in tako postali enaj-
sta občina Podravja izmed 18, 
ki je to že storila. Po županovih 
besedah načrtujejo, da bodo 
tako dosegli izboljšanje pred-
vsem na področjih varnosti v 
cestnem prometu ter javnega 
reda in miru, saj se tudi pri njih 
pojavlja problematika vanda-
lizma: »Zaenkrat sodelujemo z 
manjšim deležem – redarji naj 
bi bili namreč v naši občini pri-
sotni 16 ur na mesec, vendar 
bomo budno spremljali orga-
niziranje in delo te službe. Če 
se bo pokazala potreba, bomo 
v prihodnje te ure nadgradili z 
večjim številom.«

Redarska služba naj bi sicer 
začela delovati, ko bodo odlok 
o njeni ustanovitvi potrdile vse 
občine, vendar še ni natančno 
znano, kdaj bo do tega prišlo. 
»Načrtovano je bilo, da naj bi se 
to zgodilo še v tem letu, služba 
pa bi zaživela s 1. 1. 2010,« je še 
zaključil sogovornik.

Polona Ambrožič
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Sveta Ana � S 16. redne seje

Načrtujejo gradnjo čistilne 
naprave in kanalizacije
Občinski svet Svete Ane je imel tokrat na dnevnem redu rebalans proračuna za letošnje leto in tudi 
prvo obravnavo proračuna za leto 2010. Slednji naj bi znašal 3.750.000 evrov, približno dve tretjini 
ga nameravajo nameniti investicijam. Najpomembnejši bosta izgradnji čistilne naprave in kanaliza-
cije v Lokavcu ter komunalne infrastrukture v centru Svete Ane.

Od tod in tam
Trnovska vas � Gradbena dela
se nadaljujejo

Občina Trnovska vas je v torek podpisala po-
godbo za izgradnjo novih parkirnih mest in širi-
tev ceste pri pokopališču, ki naj bi bili končani v 
letu 2010. Dela bo izvajalo Cestno podjetje Ptuj, d. d., 
ki je dalo najugodnejšo ponudbo za izgradnjo inve-
sticije, vredne 83.292 evrov. Stroške bo krila občina 
sama, investicija pa med drugim zajema približno 35 
novih parkirnih mest na parkirišču pri pokopališču, 
odvodnjavanje parkirišča in širitev ceste do pokopali-
šča. Druga faza se bo nadaljevala v letih 2010 in 2011 
z gradnjo nove ograje okrog pokopališča in žarnega 
zidu.

Polona Ambrožič

Ptuj � Mlekomat na tržnici

Ptujska tržnica je od sobote, 17. oktobra, boga-
tejša za ponudbo svežega mleka iz mlekomata 
kmetije Zupanič iz Drstelje. Potrošniki so s tem dobi-
lo možnost oskrbe s kvalitetnim mlekom, kmet pa mo-
žnost poštenega plačila. »Za postavitev mlekomata na 
ptujski tržnici sem se odločil, ker bi rad potrošnikom 
ponudil kar se da najboljše mleko, dnevno sveže na-
molzeno in ohlajeno. Vsak potrošnik se lahko na zaslo-
nu mlekomata o tem tudi sam prepriča, prikazana sta 
datum in ura dostave mleka. Zmogljivost je 300 litrov, 
možno pa je dobiti tudi plastenke. Mleko bo na voljo 24 
ur dnevno, sedem dni v tednu. Prvi dan smo ga točili 
brezplačno, želeli smo, da ljudje spoznajo naše mleko 
in se prepričajo, da se iz njega da veliko narediti – kislo 
mleko, smetana, sir …,« je povedal Ivan Zupanič.

MG

Slovenija � Teden, posvečen novi gripi

Število okuženih z novo gripo se bo s prihodom 
hladnih dni po pričakovanjih povečalo, zato so 
se v Lekarniški zbornici Slovenije odločili za ob-
sežno akcijo osveščanja javnosti o obvladovanju 
nove gripe in vlogo lekarn in lekarniških farma-
cevtov pri tem. Ta se je začela včeraj in se bo končala 
24. oktobra, potekala pa bo v vseh lekarnah v Sloveniji. 
V okviru osveščanja javnosti bodo govorili o temeljnih 
značilnostih nove gripe, njenih posebnostih v primerja-
vi s sezonsko gripo in potrebnih preventivnih ukrepih 
za zaščito pred okužbo z njo. Ker so v jeseni in pozimi 
pogoste tudi okužbe z virusi, ki povzročajo prehlad, je 
pomembno prepoznati tudi te simptome, da bo mo-
goče prehlad razlikovati od gripe ter izbrati ustrezno 
zdravljenje. Te dni pa se bo začelo tudi preventivno ce-
pljenje proti novi gripi. Cepljenje bo prostovoljno.
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Foto: Črtomir Goznik

Foto: Črtomir Goznik

Foto: pa-trnovska parkirišče

Foto: NŠ

Nazdravile so tudi slovenske vinske kraljice.

Ljutomer � Prvi oktobrski praznik vina

Prireditev bo tradicionalna
Društvo KAEMDE iz Slamnjaka pri Ljutomeru postaja vse bolj prepoznavno. Zelo uspešno ga vodi 
Sebastijan Rudolf, mladenič, ki je sicer na začasnem delu v glavnem mestu Irske. V Prlekijo prihaja 
vsaj štirikrat letno z namenom, da skupaj s člani društva v ljutomerskem mestnem središču pripravi 
odmevno zabavno glasbeno prireditev, namenjeno širši množici obiskovalcev.

Foto pa-Sveta Ana

Svetniki so glavnino tokratne seje namenili proračunoma.

Foto: NŠ

Sebastijan Rudolf



Preden so se lotili vsebine 
dnevnega reda 21. redne seje, 
je župan Franc Kakec svetni-
kom z navdušenjem naznanil, 
da so dan pred sejo na občino 
prejeli idejno rešitev podje-
tja Urbis za izgradnjo južne 
variante hitre ceste Ptuj–Go-
rišnica. Ob tem je ponovno 
poudaril, da je severna varian-
ta omenjene ceste, pri kateri 
nekateri vztrajajo, čeprav bi 
okoli 6000 prebivalcem tega 
naseljenega območja prinesla 
veliko negativnega, za občino 
Markovci nesprejemljiva. Če 
ne bo izbrana južna varianta 
trase, za katero menijo v obči-
ni Markovci, da je edina spre-
jemljiva za to okolico, pa bodo 
zahtevali izgradnjo novega 
mostu za lokalni promet pod 
markovskimi zapornicami.

Sicer pa so po predhodni 
obravnavi na ustreznih občin-
skih odborih markovski sve-
tniki brez posebne razprave 
in soglasno potrdili predlog 
drugega rebalansa občinske-
ga proračuna za letošnje leto 
2009, ki zaradi sprememb 
nekaterih postavk, predvsem 
zaradi povišanja nekaterih 
investicij v teku ter zaradi 
dodatnih sprememb, sedaj 
zajema 5.138.189 evrov sku-
pnih prihodkov ter 6.707.463 
evrov odhodkov, pri čemer 

je treba pojasniti, da so okoli 
1,5 milijona evrov prenesli iz 
poslovanja minulega leta, tako 
da je proračun še vedno urav-
notežen.

Ker zaradi tehničnih te-
žav z računalniško opremo v 
občinski upravi niso uspeli 
dokončati delovnega gradiva 
predloga občinskega prora-
čuna za leto 2010, je župan to 
točko umaknil s predlaganega 
dnevnega reda, namesto tega 
pa so sprejeli sklep o uvedbi 
komasacije. Kot je pojasnil 
župan Franc Kekec, je komasa-
cijsko območje Markovci-jug, 
južno od kanala, že v zaključni 
fazi, saj bodo kmetje naslednji 
teden že lahko orali na novih 
parcelah. Zato želijo komasa-
cijo zemljišč nadaljevati tudi 
na območju katastrskih občin 
Nova vas, Borovci, Prvenci in 
Sobetinci z navezavo na k. o. 
Spuhlja v mestni občini Ptuj, 
sicer pa naj bi tudi komasacij-
sko območje Markovci-Polje, 
kot so ga poimenovali, v ce-
loti financiralo Ministrstvo za 
kmetijstvo. Ob tem je svetnik 
Franc Obran menil, da je tre-
ba novo komasacijsko obmo-
čje Polje začeti urejati čimprej, 
tako da bi lahko bilo končano v 
letu 2011, ter pojasnil, da nova 
kmetijska zakonodaja uvaja ne-
katere novosti tudi na podro-

čju komasacij, saj je po novem 
za uvedbo komasacijskega po-
stopka potrebno soglasje le 60 
odstotkov lastnikov parcel, po 
izdaji odločbe o komasaciji pa 
je potrebno zagotoviti 100-od-
stotno soglasje.

Brez posebnih pripomb so 
soglašali s predlogom sklepa 
o dopolnitvi letnega načrta 
pridobivanja in razpolaganja 
s stvarnim premoženjem ob-
čine Markovci za leto 2009, 
pri čemer so soglašali z župa-
novim predlogom, da bodo 
najprej realizirali prodajo 
kmetijskih zemljišč, ki bi jih 
radi kupili sedanji najemniki, 

s prodajo nepremičnine pa 
bodo še malo počakali.

Soglašali so tudi s prodajo 
nepremičnin v k. o. Prvenci in 
k. o. Zabovci, kar je Republiški 
direkciji za ceste potrebno za 
sanacijo prometno črne ne-
varne točke. Soglašali so s skle-
nitvijo najemnega razmerja za 
parceli v k. o. Zabovci in k. o. 
Bukovci, potrdili pa so tudi 
predlog o ustanovitvi stvar-
ne služnosti v k. o. Prvenci za 
potrebe Elektro Maribor ter v 
k. o. Stojnci za potrebe občana. 
Potrdili pa so tudi status javne-
ga dobra v k. o. Stojnci, s čimer 
so občani manjši del zemljišča, 
po katerem je že potekala pot, 
brezplačno odstopili občini.

Čeprav je Slavko Rožma-
rin svetnikom pojasnil, da 
se odbor za negospodarsko 
dejavnost ne strinja s predla-
ganim povišanjem cene vrt-
ca, so po dodatnem pojasnilu 
ravnatelja OŠ Markovci Ivana 
Štrafela, da je povišanje cene 
nujno zaradi povečanih stro-
škov dela, vendarle soglašali s 
triodstotnim povišanjem cen 
v obeh starostnih skupinah. 
Vodstvo vrtca je sicer zaradi 
dodatne zaposlitve pomoč-
nice vzgojiteljice predlagalo 
petodstotno povišanje cene 
vrtca le za drugo starostno 
skupino, po krajši razpravi pa 
so svetniki na predlog odbora 

za javne finance, ki ga je podal 
Jože Bezjak, s potrebno ve-
čino glasov sklenili, da bo za 
starše bolj pravično, če cene 
v obeh starostnih skupinah 
povišajo za tri odstotke in tako 
dosežejo želen učinek, sklep 
pa bo pričel veljati s 1. novem-
brom.

Z zanimanjem so prisluh-
nili dr. Boštjanu Brezovni-
ku z mariborskega inštituta 
Lex Localis, ki je ob predsta-
vitvi analize organiziranosti 
gospodarskih javnih služb v 
občini Markovci svetnike opo-
zoril, da mora občina čim prej 
uskladiti določene predpise 
z novo slovensko zakonodajo 
in evropskimi predpisi. Za to 
bo potrebno v kratkem spre-
jeti tudi določene spremembe 
statuta občine ter odloka o 
gospodarskih javnih službah. 
Po njegovih besedah je dejav-
nost Komunalnega podjetja 
Ptuj in Cestnega podjetja Ptuj, 
ki opravljata gospodarske jav-
ne službe v občini, za sedaj v 
nasprotju z novo zakonodajo. 
Zato je najprej potrebno izve-
sti reorganizacijo in celotno 
javno infrastrukturo prenesti 
v last občine. Ta pa bo po no-
vem morala za vsako gospodar-
sko javno službo posebej na 
podlagi javnega razpisa izdati 
koncesijo najprimernejšemu 
ponudniku za opravljanje do-

ločene komunalne ali cestne 
dejavnosti, občina pa se lahko 
odloči tudi za ustanovitev la-
stnega podjetja, če bi bilo to 
racionalno in smiselno. Zaradi 
racionalizacije in lažjega reše-
vanja vseh potrebnih postop-
kov in skupnih interesov pa 
se lahko občine povezujejo v 
interesne sfere oziroma zvezo, 
ki bo imela status pravne ose-
be in bo lahko kandidirala tudi 
za sredstva iz Evropske unije. 
Na ta način bo tudi lažje dose-
či enotno ceno za posamezno 
komunalno storitev, bodisi za 
oskrbo s pitno vodo, za sistem 
fekalne kanalizacije ali za od-
voz odpadkov.

Med pobudami in vpraša-
nji svetnikov je župan Franc 
Kekec na vprašanje Franca 
Rožanca, kdaj bo prišlo do 
izgradnje kanalizacije Bukov-
ci–Stojnci pojasnil, da je ta 
odsek predviden v sklopu II. 
faze projekta za zaščito pod-
talnice ptujskega polja, ki naj 
bi ga pričeli izvajati prihodnje 
leto ali najkasneje leta 2011. 
Na vprašanje Stanislava To-
plaka, kako daleč so priprave 
za kanalizacijo v Sobetincih, 
je župan pojasnil, da je bil ka-
nalizacijski sistem v Stojncih 
sprva predviden za vključitev 
na čistilno napravo v sosednji 
občini Gorišnica, sedaj pa jo 
želijo priključiti na obstoje-
či sistem čistilne naprave v 
Markovci, kjer bo potrebno 
kapaciteto čiščenja komunal-
nih voda najverjetneje še ne-
koliko povečati. Med drugim 
pa smo lahko slišali tudi, da je 
med spremembo družbenega 
plana občine Markovci na ob-
močju tik ob obrtni coni Novi 
Jork predvidena tudi izgra-
dnja bioplinske elektrarne, po 
dosegljivih podatkih pa naj bi 
bila njena investitorja podje-
tnika Milan Tadič iz Majšperka 
in Miran Vargazon iz Ljutome-
ra, ki gradi bioplinsko napravo 
tudi ob farmi v Sobetincih.

M. Ozmec

Od tod in tam

Markovci � S prve podopustniške seje

Cene vrtca povišali za tri odstotke
Svet občine Markovci, ki se je na prvi podopustniški seji sestal v četrtek, 15. oktobra, je zaradi sprememb in povišanja vrednosti nekaterih 
investicij sprejel že drugi rebalans letošnjega občinskega proračuna, poleg sklepanja o pričetku komasacijskega postopka Polje, dopolnitve 
letnega načrta pridobivanja in razpolaganja s stvarnim premoženjem ter sklepa o prodaji dveh nepremičnin pa so povišali še cene vrtca.
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Ravnatelj OŠ Markovci Ivan Štrafela (levo) je svetnike prepričal, da je povišanje cene vrtca nujno 
zaradi dodatne zaposlitve pomočnice vzgojiteljice.
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Da čaka občinsko upravo na 
področju novega organiziranja 
gospodarskih javnih služb še 
veliko dela, je opozoril dr. Bo-
štjan Brezovnik z inštituta Lex 
Localis.
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Svetnik Franc Obran (desno) je sosvetnike opozoril, da nova kmetij-
ska zakonodaja uvaja nekatere novosti tudi na področju komasacij.



To bo najbrž držalo. Kajti 
stavim, da za Jastrebce še ni-
ste slišali. Ali pa vsaj prav po-
gosto ne. Da pa lahko v tisti 
dolinici pod Kogom nekdo 
ustvari uspešno kmetijo, ki 
trguje predvsem po internetu 
in svoje izdelke postavi na po-
lice Mercatorja, pa se je tudi 
moralo nekako zgoditi. Sam je 
prepričan, da je uspel, ker je 
verjel v to, česar se je lotil. Zato 
je njegovo najpomembnejše 
vodilo v življenju, da verjame 
v to, česar se loti, ne glede na 
to, kakšne preizkušnje se mu 
postavijo na pot.

Takšnega prepričanja ve-
čina ljudi nima, vse prepo-
gosto mislimo, da nečesa 
ne zmorem, da nam ne bo 
uspelo …

Z. Pukšič: Problem je v sa-
mem človeku in našem okolju, 
ki nas je prepričalo v nekatere 
stvari, ki morda niso resnične. 
Skozi ta prepričanja dobi člo-
vek počasi občutek, da nima 
vpliva na svoje življenje, da je 
odvisen od okolja, od drugih. 
Če je prepričan, da nima nad-
zora, da je njegov uspeh odvi-
sen od šefa ali politike, ni mo-
tivacije, ni iskanja novih mo-
žnosti in poti. To se začne že 
v otroštvu z malenkostmi, kot 
ko mamica reče otroku: 'Zdaj si 
me pa tako razjezil!' S tem pove 
otroku, da nima nadzora nad 
svojimi čustvi in s tem nad svo-
jim življenjem. V resnici pa, če 
želimo, lahko imamo nadzor 
nad svojim življenjem.

Ko se človek enkrat zave od-
govornosti, da ima vse vzvode 
za uspeh v življenju v svojih 
rokah, bo šel naprej, bo iskal, 
bo verjel. Problem je tudi v 
tem, da smo se ljudje zelo od-
daljili od narave in od samega 
sebe. Če smo povezani s sabo, 
če izhajamo iz svojih notranjih 
moči, je vse bistveno lažje.

Prepričanje te 
pripelje na cilj

To zveni tako preprosto. 
Kako ste vi našli to pot k 
sebi in današnjemu načinu 
življenja?

Z. Pukšič: Ne vem razložiti. 
Šlo je za neko informacijo iz 
knjige, ki je povzročila druga-
čen način razmišljanja, začela 
so se mi zastavljati vprašanja 
o življenju, o vsem. Pri iskanju 
odgovorov na ta vprašanja sem 
se veliko naučil in začele so se 
mi razkrivati stvari. Raziskoval 
sem naravne zakonitosti, ker 
ljudje smo delček narave in ta 
pravila veljajo tudi za nas. Če 

se trudimo spoštovati pravila 
narave, je življenje bistveno 
lažje.

Kako so se s to vašo ne-
nadno spremembo sprija-
znili soproga Romana in 
otroka?

Z. Pukšič: Imel sem veliko 
srečo, ker je žena moje spre-
minjanje razumela. Pokazala 
mi je, kako lahko sprejmeš 
drugega človeka, in mi dala 
veliko lekcijo. Lahko je vzgled 
meni in drugim, kako je treba 
ljudi sprejemati takšne, kot v 
nekem trenutku so. Ob poroki 
se mladoporočenca sprejmeta 
taka, kot sta v tistem trenutku, 
in nobeden ne razmišlja, da se 
bo v letih življenja druga oseba 
bistveno spremenila. Mogoče 
obstajajo želje, v kakšno smer 
naj bi se druga oseba spreme-
nila. A drugih ljudi ne more-
mo spreminjati, spremenimo 
lahko le samega sebe. Res pa 
je, da spremembe pri drugem 
bolj vidimo kot pri sebi.

Začeli ste na klasični kme-
tiji z intenzivno prašičere-
jo, danes ste vegetarijanec 
in vodite delavnice smeha. 
To je velika sprememba …

Z. Pukšič: V skladu s svojo 
notranjo spremembo so se mi 
začela zastavljati vprašanja o 
smiselnosti uporabe pestici-
dov. Zakaj moram imeti masko 
na obrazu, ko škropim, kakšna 
je sploh kontrola nad vsem 
tem? Po dobrem letu sem oce-
nil, da to ni tako, kot bi moralo 
biti, in sem se leta 1998 usme-
ril v ekološko kmetovanje, v 
pridelavo zelenjave. Prav v 
tistem času je začela v Mari-
boru delovati prva kontrolna 
organizacija. V začetku so bile 
velike težave, tudi ekonomski 
učinki so bili slabi, sploh preu-
smeritveni čas je bil težek. Več 
je bilo treba vedeti o naravi, to 
so bila druga znanja, kot sem 
jih pridobil v izobraževanju 
na kmetijski šoli. Odločitev za 
biokmetijo se je zgodila bolj 
na čustveni ravni kot na racio-
nalni. No, tako kot vse v našem 
življenju. S poslovnega vidika v 
kmetijstvu ni velikih dobičkov, 
ker gre za specifično dejav-
nost. Ključ uspeha je verjeti. 
Vedeti je treba, kje je cilj, in iti 
proti njemu. Kajti ko se pono-
či odpravimo v Ljubljano, tudi 
vidimo cesto samo do prvega 
ovinka, dejansko ne vemo, kaj 
nas čaka za njim. Pa ne dvomi-
mo, da bomo v Ljubljano pri-
šli. V principu je isto z vsemi 
rečmi v življenju. Če veš, kam 
greš, je prepričanje tisto, ki te 
tja pripelje.

Naše misli 
ustvarjajo čustva, ki 
vodijo naša dejanja

Vaša kmetija ni izolirana, 
kmetje okrog vas svoje nji-
ve škropijo. So potem vaši 
pridelki lahko bio?

Z. Pukšič: Naredili smo vse, 
kar je v naši moči, da ponudi-
mo svojim kupcem čimbolj 
neoporečno blago. Težko vpli-
vamo, ali bo čez našo kmetijo 
letelo kakšno letalo ali ne. A 
glavni problem zelenjave so 
nitrati in pesticidi. Tega pa v 
naših pridelkih ni, ker smo se 
temu z ekološko pridelavo od-
povedali. Kontrola je stroga, v 
Sloveniji so tri kontrolne orga-
nizacije. Veliko je že naravnih 
pripravkov, s katerimi si poma-
gamo, največ pa je odvisno od 
sestave kolobarja. Osnova eko-
loškega kmetovanja sta kmet, 
ki se je zavestno odločil, da na 
klasičen način ne bo več pride-
loval, in potrošnik, ki želi osta-
ti zdrav, ki je toliko odgovoren, 
da poišče informacije o živilih, 
in je pripravljen v svoje zdrav-
je investirati. V zdravje je treba 
vlagati tako kot v uspeh. In to 
počne veliko ljudi – v tujini je 
trg z ekološko pridelano hrano 
eden najhitreje rastočih trgov.

Na vaši majici je napis 
SLO brez GSO (gensko spre-
menjenih organizmov). Je 
to realno?

Z. Pukšič: Verjamem, da je. 
Pri tej zgodbi gre za popoln 
nadzor nad hrano. Veliko ne-
varnost vidim v tem, ko so 
kmetje popolnoma odvisni od 

semenarn. Predstavljajte si, da 
se zgodi, da semenarne nasle-
dnje leto ne dajo na trg semen. 
Kmetje nimajo kaj sejati. Zato 
se trudim biti neodvisen in si 
semena pridelam sam.

Poleg biokmetijstva se 
ukvarjate še z raziskova-
njem življenja. Iz česa izha-
jate?

Z. Pukšič: Osebna razisko-
vanja so mi razkrila, da hrana 
ni vse. Pomembni so tudi naša 
notranjost, naše misli, pogled 
na svet, naše doživljanje sveta. 
Človek naj bi čim pogosteje 
ustvarjal pogoje, da doživlja 
radost. Zanimalo me je, kako 
lahko človek to pri sebi do-
seže. Ljudje nismo le fizično 
telo. Telo je le manifestacija 
vsega, kar smo pritegnili v svo-
je življenje. Ljudje živimo na 
štirih ravneh. Svojega bistva, 
svoje duše se zelo malo zave-
damo. Druga raven bivanja so 
naše misli, ki jih imamo moč 
ustvarjati. Iz njih nastajajo naša 
čustva, ki so osnova za naša 
dejanja in rezultate. Fizični del 
življenja je le odsev, ogledalo 
naše notranjosti. Če želimo kaj 
spremeniti v svojem življenju 
- v smislu odnosov ali v ma-
terialnem smislu –, moramo 
najprej narediti spremembe v 
svoji notranjosti. V njej domu-
jejo naša prepričanja, ki smo si 
jih nabirali kot otroci od star-
šev, šole, prijateljev, Cerkve, in 
naša prepričanja nam kreirajo 
življenje. Nekdo, ki je prepri-
čan, da bogataš ne more priti 
v nebesa, ne bo nikoli imel ma-
terialnih dobrin v izobilju, ker 
je to prepričanje tako močno, 

da ne more preko njega. Če se 
človek tega zaveda in začne de-
lati pri sebi spremembe, lahko 
na ta način dosega napredek 
in uspeh bistveno lažje in z 
užitkom.

Ampak to pomeni kore-
nite spremembe, tega pa 
ljudje ne počnemo radi in 
pogosto tudi ne vemo, kako 
naj se jih lotimo.

Z. Pukšič: Pa je potrebno. 
Zelo pomembno je, recimo, 
za podjetnike. Če nosijo v sebi 
taka prepričanja, so obsojeni 
na garanje brez posebnega 
uspeha. Ena od možnosti je 
smeh. Ko doživimo globok 
smeh, se sproščajo neizživeta 
čustva, smeh nas poveže z na-
šim bistvom in stvari vidimo 
jasneje. Tudi metoda EFT je 
ena od učinkovitejših metod 
za doseganje čustvene svobo-
de. Temelji na predpostavki, 
da je našem telesu sedem glav-
nih energijskih in veliko stran-
skih točk, v katerih se energija 
vrtinči; v telesu je tudi 70.000 
meridianov. Vse te točke mo-
rajo biti pretočne za energi-
jo. Če doživljamo stres, če se 
»odločimo«, da bomo žalostni, 
nesrečni, se energija v določe-
nem delu telesa ustavi in ustva-
ri zamašek. To se lahko kopiči 
desetletja ter vpliva na čustva 
in zdravje. Z metodo EFT nare-
dimo vse spet pretočno in od-
pravimo nekatera prepričanja, 
ki jih nosimo v sebi. Vse infor-
macije so zapisane v vsaki naši 
celici in do sprememb je treba 
priti na celični ravni. Izbrisati 
je treba celični zapis in ga na-
domestiti z novim.

Nihče ne bo tega 
naredil namesto 
nas

Lahko vaše teorije prene-
semo na celotno okolje, je 
ormoško okolje rezultat ve-
likega števila negativno, na 
neuspeh naravnanih ljudi?

Z. Pukšič: Na svet gledam 
skozi posameznika. Vsak mora 
spreminjati sebe in delati sko-
zi sebe. Ko pride do kritične 
mase ljudi, ki razmišljajo dru-
gače, se stvari začnejo premi-
kati na bolje, to potegne za 
sabo spremembe. Ormož je 
sestavljen iz posameznikov. Ve-
liko bi si lahko pomagali z zako-
nom privlačnosti, po katerem 
izbiramo take misli, ki v naše 
življenje pritegnejo pozitivne 
stvari, tiste, na katere se osre-
dotočamo. Jaz kot kmetovalec 
s pomočjo tega pritegnem na 
našo kmetijo vse, kar potrebu-
jemo. Če bi ljudje, zaposleni v 
nekem podjetju (ali okolju), to 
tehniko poznali in bi se začeli 
osredotočati na pozitiven po-
slovni rezultat, na uspeh podje-
tja aliokolja, je to tako močno, 
da bi se dalo ogromno doseči. 
Morda se bo kdo smejal, a jaz 
vidim in delam stvari tako.

Dolgo sem se ukvarjal z razi-
skovanjem vzrokov, zakaj neka-
teri ljudje živijo v izobilju, dru-
gi pa ne. V naravi vlada izobilje, 
človek kot del narave bi moral 
živeti v izobilju. In če živi kot 
del narave, tudi živi v izobilju.

Sporočilo za tiste, ki se 
jih je vaše razmišljanje do-
taknilo?

Z. Pukšič: Trdno sem pre-
pričan, da ima čisto vsak člo-
vek vedno možnost izbire in 
lahko nadzoruje svoje življenje. 
To je težko dopovedati neko-
mu, ki izgublja službo, ampak 
to je resnica. Ko jo sprejmeš, 
prevzameš odgovornost za 
svoje življenje in si pripravljen, 
da začneš delati spremembe v 
svojem življenju. Lahko si zač-
neš ustvarjati življenje, kot si ga 
želiš. Ko sem delal degustacije 
po Mercatorjevih trgovinah, 
mi je nek gospod, ki je delal v 
mesni industriji, pripovedoval, 
da se dodatno izobražuje, ker 
je opazil, da povpraševanje po 
mesu pada in bi se znalo zgo-
diti, da bo ostal brez službe. Ta 
gospod spremlja situacijo in 
se pripravlja na spremembe v 
svojem življenju. Kolegi gredo 
v tem času na pivo in se mu 
smejejo. On pa se pripravlja in 
prevzema nadzor nad svojim 
življenjem.

Viki Klemenčič Ivanuša
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Jastrebci � O preprostih rečeh, ki vam lahko spremenijo življenje

Odgovornost za svoje življenje 
mora prevzeti vsak sam
Življenjske modrosti in spoznanja so nam po navadi predstavljena tako neužitno, da po njih sežejo le redki. Nekako so ločena od 
vsakdanjega življenja, v posvečenem predalčku čakajo na tiste, ki res nimajo nobenega drugega dela. Zvonko Pukšič, biokmet iz 
Jastrebcev, pa svoja življenjska spoznanja povezuje z vsakdanjim življenjem in pravi, da so v veliki meri prispevala k uspešnosti 
njegove biokmetije Zel.

Foto: vki

Zvonko Pukšič se je odločil, da bo šel skozi življenje z nasmehom in da bo nasmeh delil z drugimi.



Šok za praktično čiste vse 
podravske pridelovalce žit 
(razen nekaj izjem, ki jih je 
moč prešteti na prste ene 
roke) je bil upravičen, saj so 
na ministrstvu kot osnovni 
kriterij za dodelitev pomo-
či (gre za 115 evrov na hek-
tar posejane pšenice) vzeli 
območja oz. površine, kjer 
je količina padavin med 15. 
junijem in 15. julijem letos 
presegla 50 odstotkov večle-
tnega povprečja. S takšnim 
kriterijem so bili v sekundi 
izločeni s seznama za dode-
litev pomoči kmetje iz celo-
tnega Podravja. Še najbolje 
je takšno situacijo opisal 
kar direktor ptujskega KGZ 
Slavko Janžekovič, ki je 
dejal, da meja med tistimi, 
ki pomoč dobijo,in onimi, ki 
je ne, teče kar po železniški 
progi proti Prekmurju - po-
dravski kmetje na eni strani 
proge ne dobijo nič, na drugi 
pa: „Kot da je dež padal le na 
eni strani proge, na drugi pa 
ne več.“

Čeprav gre za karikirano 
primerjavo, pa je, na žalost, 
hudo točna. Kmetijsko mi-
nistrstvo se je namreč pri 
določitvi kriterija naslanjalo 
na meritve padavin, ki jih po-
sreduje Agancija Republike 
Slovenije za okolje in jim pač 
ni moč oporekati. Vendar pa, 
kot je zelo nazorno pojasnil 
vodja ptujske svetovalne služ-
be Peter Pribožič, razlog za 
letošnjo katastrofalno žetev 
ni bila količina padavin, am-
pak čas in pogostost nalivov 
ravno v obdobju poznega zo-
renja in žetve pšenice. Zato je 
takšen kriterij hudo „mimo“, 
saj podravska pšenica ni bila 
niti malo boljša oz. kvalite-
tnejša ali obilnejša po količi-
ni kot prekmurska. Zanimivo 
je namreč, da po tem kriteri-
ju pomoč prejmejo čisto vsi 
kmetje iz Prekmurja ...

Podravski 
pridelovalci žit brez 
ficka pomoči

Pribožič se je na takšno ne-
umno in neprimerno razdeli-
tev denarja takoj odzval z do-
pisom na Kmetijsko zborni-
co, v katerem pravi: „Kriterij, 
ki odločilno vpliva na dodeli-
tev pomoči, je nesprejemljiv 
in povzroča na terenu ostra 
nasprotovanja. Meja je do-
ločena na podlagi podatkov 
ARSO. Na območju Podravja 
sega iz smeri Maribora ob 
reki Dravi ob naselju Slove-
nja vas, Hajdoše, za naseljem 
Borovci, naseljem Gorišnica 
itn. Tako je v celoti je izvzeto 
Dravsko polje, kar pomeni, 
da je večina površin, na ka-
terih se prideluje pšenica v 
Podravju, praktično izvzeta 
iz upravičenega območja za 

dodelitev podpore. Letošnja 
žetev žit je bila na celotnem 
območju Zavoda Ptuj začeta 
bistveno pozneje, kot je obi-
čajno, zaradi vsakodnevnih 
padavin od sredine junija do 
sredine julija. Pšenica je bila 
v letošnjem letu podvržena 
napadom glivičnih bolezni 
in je zahtevala dvakratno 
škropljenje s fungicidi. Pri-
delek je bil zmanjšan in za-
radi deževnega obdobja je 
bilo zrnje slabše kvalitete. 
Na odkupnih mestih je bila 
velika večina zrnja uvrščena 
med krmno kvaliteto, zato so 
kmetje odpeljali zrnje tudi 
domov za krmo živali. Pro-
blem je toliko večji zaradi 
nizkih odkupnih cen.“

Dokaz, kako katastrofalna 
letina pšenice je bila letos na 
Dravskem in Ptujskem polju, 
so čisto uradni statistični 
podatki: skupno je bilo od-
kupljene nekaj čez 12.300 
ton pšenice, od tega velika 
večina, več kot 8200 ton, kot 
krmna pšenica, ostalo pa kot 
krušna, vendar v najslabšem 
razredu C. Zgolj pri prevze-
mu nekaj nad 5000 ton take 
pšenice pri KZ Ptuj je to po-
menilo dobrih 350.000 evrov 
manj denarnega priliva gle-
de na lansko leto, je povedal 
Marjan Janžekovič. Razlog 

za takšno stanje so bile prav 
padavine, ki so povzročile 
okužbe s plesnimi in toksini.

Pribožič svoj dopis kon-
čuje: „Kriterij o količini 
padavin je neprimeren za 
določitev meje. Problem le-
tošnjega leta je pogostost pa-

davin v omenjenem obdobij 
in ne sama količina padavin. 
Namreč pogostost padavin 
je imela za posledico večjo 
okuženost s plesnimi in gli-
vičnimi obolenji, prepreče-
vala pa je tudi izvedbo žetve 
v optimalnem času. Posledič-
no je bila pšenica slabe kva-
litete, večji je bil tudi raztros 
zrnja pri žetvi. Poleg tega 
je bila nizka tudi odkupna 
cena. Zato bi morali biti do 
dodelitve pomoči zaradi eko-
nomske situacije upravičeni 
tudi pridelovalci pšenice iz 
Podravja.“

Razočarani, jezni, 
sprti ... in nemočni?

Vsi udeleženci izredne 
seje ptujske KGZ, sklicane 
prav zaradi omenjene od-
redbe s kriteriji, so odločitev 
ministrstva složno in krepko 
popljuvali, slišati pa je bilo še 
veliko drugega. Milan Unuk 
je takoj uvodoma povedal, 
da česa takega nikakor ne 
morejo dopustiti in kako je 
lahko sploh prišlo do takšnih 
kriterijev, na kar je odgovoril 
član sveta zbornice Franc 
Obran: „Takšne kriterije je 
določil minister sam, brez 
nas. Mi smo bili pozvani le 
k pripravi zakona o narav-
nih nesrečah, potem je bila 
oblikovana komisija, ki je 
pripravila kriterije za izpla-
čila pomoči, in ta komisija 
je kot mejo za upravičenost 
določila 30 % prekomernih 
padavin. Kasneje je bil ta kri-
terij očitno samovoljno spre-
menjen. Osebno menim, da 
so odgovorni pač pregledali 
shemo, med koliko kmetov 
lahko razdelijo 2 milijona 
pomoči, in ugotovili, da je 

kriterij s 30 % prekomerne 
količine padavin postavljen 
prenizko, zato so ga pač dvi-
gnili in tako elegantno izlo-
čili Podravje. Nas ni nihče 
poklical zraven.“

Unuk je nato vse dogaja-
nje komentiral z besedami, 
da imajo Prekmurci očitno 
dosti močnejši lobi kot Po-
dravci: „Kot kaže, so tudi bolj 
povezani in složnejši. Mene 
je skoraj zadela kap, ko sem 
videl to odredbo, saj mi je 
bilo rečeno, da je v pomoč 
zajeta cela severovzhodna 
Slovenija!“

Nato je bilo slišati še kar 
nekaj krepkih na temo, kako 
se s takšno nepravično deli-
tvijo pomoči lahko uspešno 
spre podravske in prekmur-
ske kmete in se s tem lepo 
izogne velikemu protestu 
kmetov, kako se je sindikat 
umaknil v ozadje in da ni 
več prav nič slišati o kakšnih 
protestih, pa da bo potrebno 
sklepe o nestrinjanju in zah-
tevi za ponovno preučitev 
ter spremembo kriterijev 
poslati tudi na kmetijsko in 
okoljsko ministrstvo, ne le na 
zbornico, itd.

Še najbolj pa je verjetno 
žebljico na glavico zadel Mi-
lan Strmšek, ki je bil slišati 
tudi najbolj besen nad vsem 
skupaj: „Pa kaj nismo mi eni 
največjih pridelovalcev pše-
nice?! Saj je ne gojimo v cve-
tličnih lončkih kot Primorci! 
In kaj bomo naredili, če naši 
sklepi ne bodo upoštevani, 
če bodo, kot je praksa, oble-
žali nekje v predalu? Smo 
sposobni in pripravljeni 
organizirati javni protestni 
shod v Ljubljani?! Dajmo v 
sklep zapisati tudi napoved 
javnega protesta, če naši pre-
dlogi ne bodo upoštevani! 

Ali pa se bojimo že sami svo-
je lastne sence?!“

V Strmšnikovih besedah 
je, na žalost, veliko resnice; 
naši kmetje v državi so na-
mreč, priznali ali ne, zelo ne-
povezani in predvsem zelo 
nesolidarni. Vsak pač skrbi 
za svojo „rit“ in je zelo tiho, 
če pride skozi (le nekaj) bo-
lje kot njegov sosed ... Ptujski 
kmečki lokalni politiki, ki se 
nekajkrat letno sestanejo na 
kakšni seji KGZ, pa imajo, 
kot trdijo drug čez drugega, 
hudo zvezane roke, saj razen 
teoretičnih sklepov, ki jih po-
šiljajo na razne institucije, ne 
morejo narediti skoraj nič. 
Bojda tudi v pogajalskih sku-
pinah in tudi tisti, pri samem 
vrhu kmetijske politike, ne, 
saj so Prekmurci številčneje 
zastopani in zato tudi moč-
nejši.

Nepravično 
za mlekarje in 
najemnike Sklada

Tako zbranim na zadnji 
izredni seji ni preostalo nič 
drugega, kot sprejeti tri skle-
pe. Prvi se je nanašal na opi-
sano problematiko nepravič-
ne razdelitve pomoči pride-
lovalcem žit, druga dva pa na 
prav tako - po njihovem mne-
nju - neumestne in neprimer-
ne kriterije za pomoč pride-
lovalcem mleka ter na selek-
tivno znižanje najemnin za 
zemljišča Sklada. Po odredbi 
ministrstva naj bi namreč 
pomoč v znesku 42 evrov 
na eno kravo dobili le tisti 
kmetje - pridelovalci mleka, 
ki so obvezno pokojninsko 
in invalidsko zavarovani, s 
čimer se člani ptujskega KGZ 
ne strinjajo in zahtevajo, da 
se pri delitvi upoštevajo tudi 
tisti kmetje, ki so zavarovani 
prostovoljno.

Nič manj krivičen pa ni 
niti predlog vlade, ki ga je 
zbornica že morala potrditi 
in po katerem se bo naje-
mnina za zemljišča v lasti 
Sklada kmetijskih zemljišč 
in gozdov zaradi vremenskih 
neprilik za 10 % odstotkov 
znižala le pravnim osebam 
(torej izključno podjetjem), 
ne pa tudi kmetom, ki naj bi 
v zameno pač dobili omenje-
no pomoč de minimis.

Podravski pridelovalci pše-
nice so tako ostali brez vsega 
– brez finančne pomoči in 
brez možnosti za znižanje na-
jemnine, zato pa se brez dvo-
ma smeje ptujski Perutnini, 
ki lahko na račun take odlo-
čitve o znižanju najemnin za 
zemljišča Sklada, na katerih 
je bila posejana pšenica, pri-
dobi visok večkratnik cifre 
deset tisoč evrov ...

SM
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Podravje � Z izredne seje ptujskega Kmetijsko-gozdarske zbornice

Deli tako, da spreš, in mirno vladaj ...
Potem ko je kmetijsko ministrstvo pred časom objavilo, da bo za pridelovalce pšenice in mleka izplačalo po dva milijona evrov izredne 
pomoči, torej skupaj štiri milijone, je pred kratkim sledila še odredba s kriteriji, kdo (in kje) je do te pomoči upravičen. In zgodila se je, 
po mnenju prizadetih pa tudi sicer, ena najbolj krivičnih razdelitev denarja doslej, saj so kriteriji postavljeni tako, da praktično nihče od 
podravskih pridelovalcev žit ne bo dobil niti ficka.

Foto: SM

Na izredni seji ptujskega KGZ so največ govorili o neprimernih kriterijih za dodelitev pomoči pridelo-
valcem pšenice; po odredbi kmetijskega ministrstva so iz sheme pomoči namreč izpadli praktično 
čisto vsi kmetje iz Podravja

Foto: SM

Predsednik OI KGZ Ptuj Milan Unuk: „Prekmurci imajo očitno 
močnejši politični lobi. Mene je skoraj zadela kap, ko sem videl 
to odredbo, saj mi je bilo rečeno, da je v pomoč zajeta cela seve-
rovzhodna Slovenija!“

Foto: SM

Vodja svetovalne službe pri KGZ Ptuj Peter Pribožič: „Količina 
padavin kot kriterij je popolnoma zgrešena; na katastrofalno ka-
kovost pšenice sta vplivala čas in pogostost padavin v obdobju 
poznega zorenja in žetve!“
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Gospodarstvo po svetu
Rim - Decembra se bodo začela dela za postavitev dolgo načr-

tovanega mostu, ki bo povezoval celinsko Italijo s Sicilijo, je danes 
po poročanju ameriške tiskovne agencije AP za italijansko televizijo 
Sky TG24 povedal italijanski minister za infrastrukturo Altero Mat-
teoli.

Gradnja se bo začela 23. decembra in bo trajala do leta 2016, 
pri čemer bo dala zaposlitev okrog 40.000 delavcem, je povedal 
minister. Vrednost projekta znaša pet milijard evrov, Italijani pa 
bodo z njim dobili 3690 metrov dolg most prek Messinske ožine, o 
katerem se govori že od 19. stoletja naprej. Da se bodo lotile tega 
projekta, so obljubljale številne vlade, a so se nato umaknile zara-
di predvidenih visokih stroškov in tveganj, povezanih s postavitvijo 
enega največjih visečih mostov na svetu. Kritiki pravijo, da bi bilo 
bolje, če bi vlada sredstva, predvidena za gradnjo mostu, porabila 
za izboljšanje infrastrukture na manj razvitem italijanskem jugu.

New York - Ameriški farmacevtski koncern Pfizer je zaključil 68 
milijard dolarjev vreden prevzem svojega tekmeca Wyeth, s katerim 
je še bolj utrdil svoj položaj največjega farmacevtskega podjetja na 
svetu, je poročala francoska tiskovna agencija AFP. Kot so danes 
sporočili iz Pfizerja, jim je sklenitev prevzema omogočila sredina 
regulatorna odobritev prevzema s strani pristojnih ameriških in 
kanadskih organov. Pfizer je obravnavani prevzem najavil januar-
ja letos, z njim pa želi povečati raznolikost svoje ponudbe ter se 
tako pripraviti na iztek patentov za nekatera svoja najbolj prodajana 
zdravila. Pfizer bo po prevzemu Wyetha in predvidenih odpuščanjih 
imel okrog 110.000 zaposlenih, ki bodo letno ustvarili približno 57 
milijard dolarjev prihodkov, poroča ameriška tiskovna agencija AP.

Podgorica - Premiera Srbije in Črne gore, Mirko Cvetković in 
Milo Đukanović, ter hrvaška premierka Jadranka Kosor so danes v 
kraju Gornje Mrke slovesno obeležili začetek del za izgradnjo avto-
ceste Bar - Boljare. Gre za največjo naložbo v zgodovini Črne gore, 
ki bo omogočila povezavo te države prek Srbije z državami vzhodne 
Evrope. Avtocesto prek Črne gore v dolžini 170 kilometrov bo gradil 
hrvaški konzorcij Konstruktor. Ta je za izgradnjo celotne avtoceste 
podal ponudbo v višini 2,77 milijarde evrov, poroča srbska tiskovna 
agencija Tanjug. Premiera in premierka so ocenili, da je ta projekt 
najboljše priporočilo evropskim partnerjem oziroma da to predsta-
vlja odpiranje novega zaupanja in regionalnega sodelovanja teh 
treh držav.

New York - Ameriška banka Goldman Sachs je v tretjem četrtle-
tju ustvarila 3,03 milijarde dolarjev čistega dobička, medtem ko je 
v trimesečju do konca avgusta lani ta znašal 810 milijonov dolarjev. 
Banka je z dobrim izkupičkom v trgovalni dejavnosti nadomestila 
upad na področju investicijskega bančništva. Banka, ki je lani je-
seni začela trimesečne podatke objavljati skladno s koledarskimi 
četrtletju, je v tretjem četrtletju ustvarila za 12,4 milijarde dolarjev 
čistih prihodkov, kar je dvakrat več kot v primerljivem lanskem ob-
dobju. Prihodki v investicijskem bančništvu so znašali 899 milijo-
nov dolarjev, kar je 31 odstotkov manj kot v lanskem trimesečju 
in 38 odstotkov manj kot v drugem letošnjem četrtletju. Po drugi 
strani pa so prihodki iz trgovanja (med drugim z blagom in valutami) 
in investicij dosegli 10 milijard dolarjev, kar je skoraj štirikrat več kot 
v lanskem obdobju.

Bruselj - Pet držav članic EU bo moralo skupaj plačati 99 mi-
lijonov evrov kazni, ker so po izračunih Evropske komisije v letu 
2008-2009 presegle določene mlečne kvote. Gre za Avstrijo, Ci-
per, Italijo, Luksemburg in Nizozemsko. Celotna proizvodnja mleka 
je bila sicer v tem obdobju v EU za 4,2 odstotka pod določenimi 
kvotami, v Sloveniji za 8,4 odstotka manj. Skupna kazen zaradi pre-
koračitve kvot je tokrat bistveno nižja kot v prejšnjem letu - za 71 
odstotkov. Trinajst držav članic, med katerimi je tudi Slovenija, je 
proizvedlo najmanj za pet odstotkov manj mleka, kot so jim dolo-
čale kvote. Skupna proizvodnja v EU je bila 5,38 milijona ton pod 
razpoložljivo kvoto. Mlečna kvota Slovenije za leto 2008-2009 je 
568.141 ton. Proizvedenih je bilo za 47.886 ton manj, kot določa 
kvota, tako je proizvodnja mleka v Sloveniji v omenjenem obdobju 
za 8,4 odstotka pod določeno kvoto. Število dejavnih proizvajalcev 
mleka v Sloveniji je po podatkih komisije 7964.

London - Slovensko gospodarstvo se bo v letošnjem letu skrčilo 
za 7,8 odstotka, v prihodnjem letu pa bo beležilo 2,6-odstotno rast, 
je v gospodarski napovedi za države Srednje in Vzhodne Evrope 
zapisala Evropska banka za obnovo in razvoj (EBRD). Londonska 
ustanova za letos za regijo napoveduje 6,3-odstotni padec BDP, v 
2010 pa naj bi bila rast 2,5-odstotna. Gospodarstva držav Srednje 
in Vzhodne Evrope se bodo v letošnjem letu skrčila za 6,3 odstotka 
in ne za 5,2 odstotka, kot se je glasila majska napoved, so danes 
sporočili iz EBRD. Londonska ustanova obenem ugotavlja, da v ve-
liko državah iz regije kriza dosega dno, v letu 2010 pa pričakuje 
2,5-odstotno rast, kar je za odstotno več kot maja. Okrevanje v pri-
hodnjem letu pa bo v vsakem primeru krhko in neenakomerno, so 
poudarili. (sta)

Praga � Bo Češka 
po podpisu morala 
vračati premoženje 
Nemcem?
Klaus z 
zavračanjem 
Lizbonske 
pogodbe škodi 
Češki?

V ozadju Klausovih skrbi 
naj bi bilo predvsem vpra-
šanje morebitnega vračanja 
premoženja Nemcem, ki jim 
je bilo odvzeto po drugi sve-
tovni vojni. Češki premier Jan 
Fischer je v četrtek povedal, 
da se njegova vlada s predse-
dnikom Klausom pogovarja o 
izjemi v pogodbi, da se to ne 
bo zgodilo. (sta)

Zagreb � Hrvaška 
zahteva od Bruslja 
informacije:
Na tapeti 
domnevno 
podkupovanje v 
hrvaških javnih 
podjetjih

Hrvaški svet za spremlja-
nje boja proti korupciji je 
na današnji seji v Zagrebu 
odločil, da bo od Evropske 
komisije in Evropskega 
urada za boj proti goljufi-
jam (Olaf) zahteval infor-
macije glede domnevne 
preiskave o korupciji na 
Hrvaškem. V Bruslju so 
namreč potrdili, da Olaf 
preverja nepravilnosti gle-
de porabe evropskih sred-
stev na Hrvaškem.

Hrvaški mediji so v sredo 
poročali, da Olaf preverja in-
formacije o domnevnih mal-
verzacijah z evropskimi sred-
stvi pri izgradnji avtocest na 
Hrvaškem. Skupina evropskih 
poslancev je namreč opozori-
la Olaf na korupcijo v podje-
tju Hrvaške avtoceste (Hac) 
in v ostalih javnih podjetij, 
opozorili pa so tudi, da naj bi 
v omenjenih podjetjih pogo-
sto prilagajali javne razpise za 
določene izvajalce del.

V javnih razpisih naj bi tudi 
zvišali realno ceno predvide-
nih del tudi za 30 odstotkov, 
da bi tako zvišali zaslužek pod-
jetju, ki naj bi imelo politično 
podporo, je v sredo objavila 
Slobodna Dalmacija. Dodaja, 
da so med pooblaščenimi iz-
vajalci na domnevno spornih 
razpisih podjetja Skladgra-
dnja, Dalekovod in Konstruk-
tor, čeprav naj bi bil seznam 
veliko daljši.

Premierka Jadranka Kosor 
je v sredo odločno zavrnila 
trditve iz Bruslja, da politika 
ovira preiskave v primerih 
korupcije. Sicer pa Olaf ni še 
sprožil preiskav, čeprav pre-
verja tudi poslovanje podjetja 
Avtocesta Rijeka-Zagreb in 
ladjedelnic. Predsednik naci-
onalnega sveta za spremljanje 
boja proti korupciji Željko Jo-
vanović (SDP) je napovedal, 
da bodo na svetu razpravljali 
o omenjenih dogodkih takoj, 
ko bodo dobili odgovor od 
Olafa. (sta)

Berlin � V 
pričakovanju 
podpisa dogovora:
Nemčija bo na 
Kosovo vrnila 
okoli 14.000 
beguncev

Nemčija s Kosovom 
dokončuje oblikovanje 
dogovora, ki predvideva 
vrnitev okoli 14.000 koso-
vskih beguncev, večinoma 
Romov, na Kosovo. Gre za 

Slovenija � Iz skupščine
Infond Holdinga
Cerani obljubil 200 milijonov 
evrov ameriškega kapitala 

Predsednik uprave Infond Holdinga Pierpaolo Cerani, ki 
je vodenje mariborske finančne družbe prevzel avgusta le-
tos, je na skupščini podjetja, na kateri so sicer potrdili vse 
predlagane sklepe vključno z dokapitalizacijo družbe, delni-
čarje presenetil s sklenjeno pogodbo o 200 milijonih evrov 
svežega kapitala s strani ameriškega sklada.

»Sinoči smo podpisali 200 milijonov evrov vredno pogodbo 
z zasebnim skladom Global Emerging Markets (GEM) iz New 
Yorka, ki trenutno razpolaga z okoli 3,4 milijarde dolarjev vre-
dnim premoženjem. Z omenjeno vsoto bomo povečali kapital 
Infond Holdinga, pri uresničitvi pogodbe pa je edini pogoj, da 
sklenemo dogovor s slovenskimi bankami,« je vse kar je po 
dobri dve uri trajajoči skupščini povedal prvi mož Infond Hol-
dinga in dodal, da jih zdaj čaka trdo delo, s katerim bodo mor-
da uspeli rešiti Infond Holding in njegove delničarje.

Sicer pa so delničarji Infond Holdinga, ki po skupščini niso 
dajali izjav, danes med drugim odločali prav o dokapitalizaciji 
družbe, potem ko jim to kljub podobnemu sklepu ni uspelo 
že po majski skupščini. Takrat je bilo izglasovan sklep o do-
kapitalizaciji družbe s stvarnimi vložki, ki pa ni bila uspešna, 
saj zaradi spremenjenih razmer upnik Center Naložbe, ki je 
nameraval konvertirati svoje terjatve v kapitalski delež, k do-
kapitalizaciji ni pristopil v predvidenem trimesečnem roku.

Družba je v tem času ugotovila tudi insolventnost, zaradi 
česar je nova uprava pod Ceranijevim vodstvom ocenila, da 
ima Infond Holding nesorazmerno nizek kapital v primerjavi z 
obveznostmi in je povečanje osnovnega kapitala družbe nuj-
no potrebno. Na predlog uprave je tako večina delničarjev iz 
kroga Ceranija in Boška Šrota na skupščini sklenila osnovni 
kapital družbe povečati za največ 206 milijonov evrov, in sicer 
tako z denarnimi kot stvarnimi vložki. Povečanje osnovnega 
kapitala z denarnimi vložki naj bi se po sprejetem predlogu 
izvedlo do zneska 50 milijonov evrov, s konverzijo terjatev in 
dolgov v lastniške deleže pa bi kapital lahko povečali za naj-
več 156 milijonov evrov.

Delničarji Infond Holdinga so odločili tudi o selitvi sede-
ža družbe iz Maribora v Ljubljano. Kot je že ob podaji tega 
predloga pojasnila uprava družbe, se bo s selitvijo sedeža v 
prestolnico skrajšala odzivnost in poenostavilo poslovanje 
družbe s finančnimi in nadzornimi institucijami, ki so veči-
noma locirane v Ljubljani. Do sprememb pa je prišlo tudi v 
nadzornem svetu. Klaudia Koban Jakopin je namreč že julija 
odstopila, za štiriletni mandat pa je bil na ta položaj imeno-
van Aleksander Tadeusz Galos. Ker je uprava družbe te dni 
prejela še odstopni izjavi ostalih dveh dosedanjih nadzornikov 
Günterja Soviča in Branka Šibakovskega, so delničarji danes 
z nasprotnim predlogom za nadzornika imenovali še predse-
dnico uprave Centra naložb Jano Grbec in Giuliana Roggera. 
Kmalu po skupščini pa je uprava družbe na spletnih straneh 
Ljubljanske borze objavila preklic odstopnih izjav dvojice do-
sedanjih nadzornikov.

Edini, ki je bil pripravljen komentirati dogajanje na skupšči-
ni, je bil predsednik Vseslovenskega združenja malih delničar-
jev Kristjan Verbič. »V kolikor obstaja kakršna koli možnost, da 
se reši družba in s tem tudi 33.000 malih delničarjev, ki pri 
vsem skupaj niso ničesar krivi, smo tega lahko samo veseli. 
Upamo, da je dejansko kakšna možnost za optimizem, to pa 
mi je Cerani zagotovil tudi v osebnem razgovoru in dejal, da 
je volja za rešitev družbe v resnici prisotna, a je zato potrebno 
izpolniti določene pogoje,« je dejal Verbič in povedal, da jih 
je direktor družbe o podpisani pogodbi obvestil po zaključku 
uradnega dela skupščine. Po Verbičevih besedah je zlasti po-
membno vprašanje lastništva, ki je bilo po Ceranijevi oceni 
s strani bank odvzeto nezakonito in prodano po neprimernih 
cenah in zaradi česar tečejo tudi sodni postopki. V to se VZMD 
sicer ne želi vpletati, je pa Verbič povedal, da bodo tako kot v 
vseh ostalih primerih iskali možnosti za to, kaj lahko naredijo 
za to, da bi s konstruktivnimi predlogi prišli do rešitve družbe. 
»Zahtevali bomo zelo jasne načrte in garancije, da bomo pri 
vsem skupaj angažirani tudi mali delničarji. Če bo do obljublje-
nega pozitivnega scenarija zares prišlo, potem kmalu pričaku-
jemo novo skupščino in Cerani je danes zagotovil, da naj bi to 
bilo vprašanje nekaj tednov,« je še dejal Verbič. (sta)
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Nekdanji češki predse-
dnik Vaclav Havel je seda-
njega predsednika Vaclava 
Klausa, ki še vedno ni pod-
pisal Lizbonske pogodbe, 
obtožil, da z zavračanjem 
podpisa nove evropske 
pogodbe škodi državi, po-
roča ameriška tiskovna 
agencija AP.

73-letni Havel je ocenil, da 
Klaus s svojim početjem škodi 
Češki, njegovo ravnanje pa je 
neodgovorno. Klaus, ki je leta 
1989 v Pragi vodil žametno 
revolucijo, ki je strmoglavila 
komunizem, je novinarjem 
z vsega sveta v Pragi sprego-
voril ob obletnici omenjene 
revolucije. »Ne morem, da ne 
bi komentiral trenutnih po-
litičnih razmer,« je dejal nek-
danji češki predsednik. Češka 
je edina država članica EU, ki 
še ni končala ratifikacije Liz-
bonske pogodbe. Po zahtevi 
skupine čeških senatorjev, naj 
češko ustavno sodišče preso-
di o skladnosti dela Lizbonske 
pogodbe s češko ustavo, evro-
skeptični Klaus sedaj za svoj 
podpis pogodbe zahteva iz-
vzetje Češke iz Listine temelj-
nih pravic. Havel je ob tem de-
jal, da je Češka kljub različnim 
težavam še vedno na pravi 
poti in da se ponaša z razvito 
demokratično družbo in vla-
davino prava, s spoštovanjem 
človekovih pravic in tržnim 
gospodarstvom. »Ne bi rekel, 
da smo opustili ideale, ki smo 
jih imeli takrat,« je dejal in do-
dal, da »traja desetletja«, pre-
den se ljudje v glavah znebijo 
zapuščine komunizma.

Irska pa je minuli četrtek 
zaključila proces ratifikaci-
je Lizbonske pogodbe. Irska 
predsednica Mary McAleese 
je sporočila, da je podpisala 
ratifikacijske listine pogodbe, 
potem ko so irski volivci na 
referendumu v začetku okto-
bra pogodbo potrdili. Zdaj jo 
mora za dokončno uveljavitev 
podpisati le še češki predse-
dnik Vaclav Klaus.

Zdaj je na poti do dokončne 
uveljavitve Lizbonske pogod-
be v vseh 27 državah članicah 
EU le še torej češki predsednik 
Vaclav Klaus in češko ustavno 
sodišče, ki presoja ustavno 
pritožbo skupine senatorjev, 
češ da naj bi bila ta pogodba 
v nasprotju s češko ustavo. Da 
bi jim ustavno sodišče pritrdi-
lo, je malo verjetno, saj je po-
dobno zahtevo lani že zavrni-
lo, zato pa je večja pozornost 
usmerjena na Klausa, ki za 
svoj podpis kljub pritiskom iz 
ostale Evrope postavlja vedno 
nove pogoje.

begunce, ki so se v Nemči-
jo zatekli med vojno, ki se 
je začela konec minulega 
stoletja, je danes sporoči-
la nemška vlada, poroča 
francoska tiskovna agen-
cija AFP.

Kot so v odgovoru na vpra-
šanje Leve stranke zapisali na 
vladi, dogovor še ni bil pod-
pisan in še ni začel veljati. Ti-
skovni predstavnik nemškega 
notranjega ministrstva je ka-
sneje tudi za novinarje potr-
dil, da je tovrsten dogovor v 
pripravi, podpisan pa naj bi 
bil še to jesen. Zagotovil je 
tudi, da ne bodo vseh begun-
cev na Kosovo poslali naen-

krat. Dogovor sicer predvide-
va, da Priština sprejme vojne 
begunce - od 14.000 je skoraj 
10.000 Romov -, ki nimajo ura-
dnega dovoljenja za bivanje v 
Nemčiji in so se bodisi rodili 
na Kosovu bodisi so tam žive-
li. Poleg tega morajo imeti do-
kumente te nekdanje srbske 
pokrajine ali pa mora biti na 
drug način dokazano, da so 
dejansko živeli na Kosovu. Od 
okoli 55.000 Kosovcev, ki živi-
jo v Nemčiji, jih je več kot po-
lovica zaradi vojne na Kosovu 
tja prispela med letoma 1998 
in 2000, številni med njimi pa 
so po podatkih nemške vlade 
Romi. (sta)



Vsakoletno srečanje slo-
venskih zdravnikov v orga-
nizaciji SZD je enkratna pri-
ložnost za srečanje kolegov z 
različnih področij medicine, 
dentalne medicine, klinik in 
predklinik, mladih, starejših 
in upokojenih zdravnikov 
ter študentov višjih letnikov 
medicine. Na njem bi mora-
lo sodelovati še več zdravni-
kov in zobozdravnikov, je 
prepričan predsednik SZD 
Pavel Poredoš, a je sočasno v 
Ljubljani potekala problem-
ska konferenca zdravnikov 
na primarni ravni zaradi 
najnovejših nerazumljivih 
odločitev vlade.

V Sloveniji je skupaj okrog 
4500 zdravnikov in zoboz-
dravnikov, okrog 80 odstotkov 
pa jih je včlanjenih v društvo. 
Slovensko zdravniško društvo 
je eno najstarejših strokovnih 
društev na Slovenskem in tudi 
na svetu. Letos je praznovalo že 
148-letnico delovanja. Zdravni-
ška sekcija Ptuj je začela delo-
vati leta 1878 kot sestavni del 
zdravniškega okrajnega društva 
Maribor, začetek dela ptujske 
podružnice Slovenskega zdrav-
niškega društva pa sega v leto 
1950. 112 članov zdravnikov in 
zobozdravnikov s Ptujskega in 
Ormoža še vedno deluje ena-
ko kot v začetku. Zdravniško 
društvo Ptuj-Ormož je vodilna 
zdravniška organizacija na Ptuj-
skem in Ormožu, je povedal 
njen predsednik in predsednik 
organizacijskega odbora 146. 
redne letne skupščine SZD 

asist. mag. Teodor Pevec.
Letošnja skupščina Sloven-

skega zdravniškega društva je 
pomembna tudi zato, da bodo 
ostali deli Slovenije izvedeli, da 
je ptujsko zdravstvo podhra-
njeno, da dela pod nenehnimi 
grožnjami o racionalizaciji in 
ukinitvi, v takih razmerah pa je 
izredno težko načrtovati zdra-
vstveno oskrbo, je dejal Pevec. 
Prepričan je tudi, da bi bilo še 
slabše, če ne bi bilo podeljenih 
toliko koncesij na primarni rav-
ni, zaradi katerih so se razvnele 
številne polemike na ravni dr-
žave. V bistvu pa so rešile pri-
marno zdravstvo na Ptujskem.

Ugled slovenskih 
zdravnikov in 
zobozdravnikov 
omajan

Vsakoletno srečanje sloven-
skih zdravnikov in zobozdrav-
nikov je v prvi vrsti namenjeno 
opredeljevanju stanovskih inte-
resov, oblikovanju izhodišč za 
zagotavljanje potreb slovenskih 
zdravnikov in utrjevanju ugleda 
zdravnikov ter zobozdravnikov 
v slovenskem prostoru, je med 
drugim povedal prof. dr. Pa-
vel Poredoš, predsednik Slo-
venskega zdravniškega društva. 
Tudi letošnje srečanje je bilo 
priložnost za opredelitev zdaj-
šnjega položaja slovenskega 
zdravništva, na kateri so sloven-
ski javnosti in politiki povedali, 
da slovensko zdravstvo kljub 
razmeroma šibki materialni 
podpori dobro deluje pred-
vsem po zaslugi kakovostnega 
dela slovenskih zdravnikov in 
zobozdravnikov. Med slovenski-
mi zdravniki je še veliko entu-
ziazma in prizadevanj za kako-
vostno opravljanje poklica, še 
kako se zavedajo odgovornosti, 
ki jo imajo do bolnikov.

»Ugled slovenskih zdravni-
kov in zobozdravnikov je žal 
omajan; k temu vplivajo tudi 
sredstva javnega obveščanja, 
nekaj pa prispevamo tudi 
sami,« pravi Poredoš. »Poleg 
strokovnosti moramo skrbeti 
za moralno etično in strokov-
no brezhibnost slovenskega 
zdravstva, nismo bogovi, more-
bitne napake je potrebno čim 
bolj strokovno in objektivno 
oceniti.« Medijska gonja proti 
zdravništvu ima lahko hude 
posledice, da bo zdravnik v 
bojazni za lastno varnost to 
pričel postavljati pred težave 
bolnika. Zato so v letošnji sta-
novski temi govorili o komuni-
kaciji zdravnika s strokovno in 
laično javnostjo, prepričani so, 
da lahko prav odkrita, hitra in 
poštena komunikacija vodi do 

boljšega sodelovanja. Javnost 
ima pravico biti obveščena o 
dogajanjih v stroki, o novostih, 
prav tako tudi o morebitnih 
napakah, vendar strokovno in 
objektivno.

Lasbaher ni kršil 
Hipokratove prisege

Država je v krizi, primanjku-
je denarja, tega pa je najlažje 
vzeti javnemu sektorju, naglas 
razmišljajo v slovenskem zdrav-
ništvu. V oči bodejo vedno novi 
podatki o velikih zdravniških 
plačah. V Sloveniji je zdravni-
kov premalo, zato izgorevajo 
na delovnih mestih, zato imajo 
veliko nadur, ponekod delajo 
tudi 320 ur na mesec. Delati bi 
morali na tem, kaj je tisto, kar 
mora opraviti zdravnik, pripra-
vljena so izhodišča, normativi 
in standardi, a jih je novi mini-
ster za zdravje Borut Miklavčič 
pospravil v predale. Namesto 
da bi humanizirali poklic in s 
tem humanizirali odnos do pa-
cienta, se ukvarjajo z visokimi 
plačami, opozarja podpredse-
dnik sindikata Fides Damjan 
Povh.

Zobozdravnica Sabina Mar-
koli, predsednica odbora za 
zobozdravstvo pri Zdravniški 
zbornici Slovenije, je povedala, 
da je oralno zdravje del sistem-
skega zdravja. Potrebno bo za-
gotoviti ustrezno vrednotenje 
dela zobozdravnikov, ki je v za-
dnjem času zelo nizko. Pogoje 
dela zobozdravnikov je potreb-
no urediti danes in čim prej.

Predsednica zbornice zdra-
vstvene nege Darinka Kle-
menc je opozorila na pomen 
timskega dela v zdravstvu in 
integrirane oskrbe, ki si tudi že 
pri nas utira pot, podobno kot 
za zdravništvo so v predalih 
obtičali kadrovski normativi 
za zdravstveno nego. »Ne glede 
na vse probleme, s katerimi se 
v zadnjem času srečuje sloven-
ski zdravstveni sistem, je po 
kvaliteti na visokem 16. mestu 
v Evropi in od tega bi morali iz-
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Spletna svastika in druge pasti

Kadar brskate po svetovnem spletu, 
kanček pozornosti ni odveč. To je opom-
ba, za katero sem prepričan, da vam je 
ni treba posebej poudarjati ali podaja-
ti. Vsak vsaj povprečno spletno pismen 
človek se  zaveda nevarnosti, ki na upo-
rabnika prežijo na svetovnem spletu. Če 
niste previdni (in nimate protivirusne 

zaščite), se kaj hitro lahko zgodi, da vas pri brskanju po 
spletu doleti tak ali drugačen virus. Tisti, ki splet upora-
bljate tudi za nakupe, ste tovrstnim  spletno-terorističnim 
akcijam izpostavljeni še bolj. Kakor hitro (s pomočjo kre-
ditne kartice) opravite nakup preko spleta, se možnosti, 
da vas bo nekdo grdo in mastno naplahtal, drastično po-
večajo. In ko se to enkrat zgodi, je dostikrat že prepozno, 
da bi ukrepali in posledično pridobili svoj denar nazaj. 
Skratka - menim, da se vsi strinjamo, da je svetovni splet 
ne zgolj neverjetna zakladnica koristnih in nekoristnih 
informacij, ampak tudi džungla, v kateri na uporabnika 
preži veliko nevarnosti.

Zato ne preseneča, da se je v preteklih dveh desetletjih 
razmnožilo veliko poklicev, ki se posredno ali neposredno 
ukvarjajo z računalniki, svetovnim spletom ter s tem pove-
zanimi področji. Razni programerji, serviserji in tako da-
lje so postali del našega vsakdana in po resnici povedano 
si sploh ne znamo več predstavljati, kako bi lahko živeli 
brez teh ljudi. ''Računalničarji'' so postali enako pomemb-
ni kot zdravniki. So nekakšni mali bogovi, od katerih je 
odvisna naša dobrobit. Zdi se, da sta dve najbolj grozni 
stvari, ki se človeku lahko dogodita, izguba zdravja (torej 
bolezen) in izguba podatkov na računalniku. Marsikdo 
bi dodal, da je druga stvar celo pomembnejša kot prva.

A kot pri vsaki stvari v življenju se tudi pri tako po-
membni zadevi, kot je svetovni splet in plavanje v mor-
ju informacij, ki jih ponuja, slej ko prej najde kdo, ki bo 
konkretno in grandiozno udaril mimo. Pravzaprav iz do 
sedaj povedanega neizogibno izhaja, da bo, kar se spleta 
tiče, ta udarec mimo še večji, kot pa bi bil na katerem dru-
gem področju. Če se bo to zgodilo pred javno publiko, bo 
ta dogodek temu primerno še dodatno večji in bolj gran-
diozen.

Lep primer takega dogodka se nam je ponudil pred 
nekaj dnevi; avtor le-tega pa je bil hrvaški general Drago 
Lovrić. Drago je namreč imel pomembno in odmevno pre-
davanje na mednarodni konferenci, ki se ga je udeležilo 
okoli 200 vojaških atašejev, diplomatov in pripadnikov 
oboroženih sil (po domače povedano – vojske). V okviru 
svojega predavanja je na platno projiciral tudi logotip ozi-
roma znak vojaške zveze NATO. In vse bi bilo lepo in prav, 
če ne bi Drago logotipa NATO snel z interneta in ga brez 
večje analize zapakiral v svojo projekcijo. Logotip NATO 
namreč ni bil zgolj navadna slika, ampak datoteka, ki je 
podobo logotipa NATO grafično mutirala v svastiko, sim-
bol nacizma in vseh stvari, ki jih je ta družbeni red počel. 
Drago zaradi svoje površnosti tega ni opazil, so pa opazili 
njegovi slušatelji, ki si bodo to predavanje zagotovo zelo 
dobro zapomnili – sicer najbrž ne zaradi njegove vsebine, 
ampak zaradi Dragove nenamerne kritike zveze NATO. 
Nedvomno pa si ga bo še najbolje zapomnil sam Drago, ki 
je zaradi tega spodrsljaja (pričakovano) slišal marsikate-
ro krepko na svoj račun.

A tako pač je – za vsako pridobitev, ki jo ''izmozga'' člo-
veški um, se znotraj tega uma kaj hitro najde tudi nekdo, 
ki jo bo izkoristil za kaj drugega. V primeru svetovnega 
spleta je takih ogromno. Čeprav s tem Draga in njegove 
svastike ne opravičujemo; pravzaprav sem prepričan, da 
se ob tem zapletu, ki se mu je pripetil, marsikomu na usta 
prikaže privoščljiv nasmešek.

Gregor Alič

Pa brez zamerePtuj � 146. skupščina Slovenskega zdravniškega društva

Za humanizacijo poklica ...
V hotelu Primus na Ptuju je 16. in 17. oktobra potekala 146. redna letna skupščina Slovenskega 
zdravniškega društva. V stanovski temi so obravnavali komunikacijo zdravnika s strokovno in laič-
no javnostjo, v strokovni, ki je potekala pod naslovom Ni zdravja brez duševnega zdravja, pa o du-
ševnem zdravju Slovencev, ki je močno načeto. Častni pokrovitelj letošnjega srečanja je bil ptujski 
župan dr. Štefan Čelan.

Foto: Črtomir Goznik

146. redne letne skupščine SZD se je udeležil tudi 90-letni dr. 
Jože Neudauer, častni občan Ptuja in nekdanji predsednik zdrav-
niškega društva Ptuj-Ormož, ter poklepetal s številnimi svojimi 
nekdanjimi kolegi, med njimi z nekdanjim direktorjem ptujske 
bolnišnice Lojzetom Arkom.

Foto: Črtomir Goznik

Na Ptuju je 16. in 17. oktobra potekala 146. redna letna skupščina Slovenskega zdravniškega dru-
štva. Organizacijski odbor je vodil asist. mag. Teodor Pevec iz ptujske bolnišnice (prvi z leve).

hajati, graditi prihodnost.«
Tudi na krajši tiskovni kon-

ferenci so predstavniki Slo-
venskega zdravniškega društva 
opozorili na težave, skorajda že 
nemogoče razmere v sloven-
skem zdravstvu, zaradi katerih 
nekateri že vračajo koncesije. 
Vlada jih s svojimi nerazumni-
mi odločitvami, ki veljajo za 
nazaj, le še poslabšuje. Zlasti 
izgorevajo družinski zdravniki 
na podeželju. Zdravnik Miro 
Lasbaher, ki je protestno zaprl 
ordinacijo, nato pa znova od-
prl, ni kršil Hipokratove prise-
ge, kot mu je to očital minister 
za zdravje Borut Miklavčič, so 
prepričani. Zato bodo zagoto-
vo na ptujski skupščini obliko-
vali kak apel za resno in odgo-
vorno razumevanje situacije, 
zlasti še v vladi.

Martin Bigec, podpredse-

dnik Slovenskega zdravniške-
ga društva, je povedal, da si v 
društvu zelo prizadevajo, da 
bi zaščitili kolege pred izgore-
vanjem, utrujenostjo in nelo-
gičnimi odločitvami vlade. Slo-
venski zdravstveni sistem bo 
potrebno pričeti spreminjati, 
določiti bo potrebno normati-
ve, ki ne bodo enaki za zdravni-
ke, ki delajo v urbanih oziroma 
ruralnih okoljih. »Zdravniki 
smo za to, da zdravimo, ne pa 
da rešujemo državne finance,« 
so še poudarili.

Na slavnostnem delu leto-
šnje 146. redne letne skupšči-
ne so podelili diplome častnim 
članom in novim enajstim 
primarijem. Častna članica Slo-
venskega zdravniškega društva 
je postala Tončka Neubauer 
Potočnik.

MG

Foto: Črtomir Goznik

Prof. dr. Pavel Poredoš, predsednik Slovenskega zdravniškega 
društva



Kot je dejala Jelka Ciglene-
čki, urednica in literarna kri-
tičarka, ki je vodila pogovor 
z Vojnovićem, je Čefurji raus! 
zelo zabaven roman, ki odpira 
številne boleče teme. Avtor v 
knjigi, ki se dogaja na Fužinah, 
kjer je odraščal tudi sam, piše 
o priseljencih iz držav nekda-
nje Jugoslavije in med drugim 
odgovarja na vprašanja, zakaj si 
»čefurji« zmerom glasno nabija-
jo glasbo v avtomobilih, zakaj 
se v šoli vedno usedejo v zadnje 
klopi, zakaj vedno visijo pred 
blokom in podobno, saj si je po 
njegovih besedah tudi sam želel 
razjasniti te pojave.

Poleg njene vsebine je knjiga 
vzbudila kar nekaj polemik, ker 
ni zapisana v knjižni slovenšči-
ni, temveč je pravi »slovar čefur-
ščine«. Izraz »čefurji«, s katerim 
se priseljenci sicer poimenujejo 
tudi sami, pa po Vojnovićevih 
besedah še vedno veliko ljudi 
uporablja zelo žaljivo. Pa meni, 
da je s svojim prvencem kaj 
vplival na zmanjšanje predsod-
kov v naši državi?

»Če bi tako mislil, bi si podelil 
prevelik kompliment. Upam, da 
se je knjiga marsikoga dotaknila, 
da se je začelo o tej temi razmi-
šljati … Predsodki pa so vedno 
bili in tudi ostajajo. Glede tega 
ni Slovenija nič slabša in nič 

boljša od drugih okolij. Mogoče 
se zdaj o tem več pogovarjamo 
in več stvari bolje razumemo … 
Morda sem prispeval kvečjemu 
k temu, da je ta problem sedaj 
manjša neznanka, kot je bil, in 
če sklepamo, da predsodki izha-
jajo iz tega, da ljudje ne poznajo 
stvari, glede katerih si predsod-
ke oblikujejo, smo se najbrž res 
malo premaknili. Upam, da bo 
to prvi korak na poti k boljšemu 
sobivanju,« je odgovoril Goran 
Vojnović.

Čeprav je knjiga izmišljena, so 
po avtorjevih besedah, nekateri 
začeli zamenjavati zgodbo glav-
nega lika s pisateljevo: »Brali so 

jo kot kolumno, kar pa seveda 
ni.« Zaradi tega je prišlo tudi 
do policijske ovadbe zaradi do-
mnevne razžalitve in obrekova-
nja dela slovenske policije. Pre-
gon zoper avtorja je bil kasneje 
umaknjen, Vojnović pa pravi, da 
so mu policisti dali tudi največji 
kompliment, ker jih je s svojo 
zgodbo čisto prepričal.

In prav ta odmevna in izvir-
na zgodba naj bi počasi zaživela 
tudi v filmu, že nekaj mesecev 
pa živi tudi na odrskih deskah – 
17. novembra si jo boste lahko 
ogledali tudi v Domu KULTure. 
»Gre za monodramo, v kateri 
igralec Aleksandar Rajakovič – 

Sale uprizori več kot 20 likov z 
ogromno energijo in veliko ob-
čutljivostjo hkrati. Velika odlika 
predstave je že to, da sem jaz 
kot avtor po petih minutah po-
zabil, da imam kakršnekoli veze 
s tekstom. Ponuja možnost, da 
jo vsak doživlja na sebi lasten 
način – eni se smejijo, drugi 
sočustvujejo z glavnim likom in 
njegovo zgodbo … Do sedaj ni 
bilo občinstva, ki se ga ne bi do-
taknila,« je povedal mladi avtor, 
sicer diplomant Akademije za 
glasbo, radio, film in televizijo.

Polona Ambrožič

torek � 20. oktobra 200910 Kultura, izobraževanje

Jiang Rong
Volčji totem
Ljubljana. Mladinska knjiga 2009 

Več kot šeststo strani 
zajeten roman Volčji 
totem je iz kitajščine in 
angleščine prevedel An-
drej Stopar. Roman je 
leta 2007 prejel nagrado 
man asian za najboljši 
azijski roman. Kitajski 
pisatelj Lu Jiamin je 
Volčji totem napisal pod 
psevdonimom, ker v 
njem odkriva ovčji zna-
čaj kitajskega ljudstva. 
Roman opisuje prvobi-
tnost stepe in njenih no-
madskih prebivalcev in 

božanstev, časti moč, pogum in lepoto volkov, poudarja 
soodvisnost vseh, tako živali kot ljudi, je hvalnica svobo-
dne stepe, ki počasi in nezadržno izginja.

Čeprav je bil kitajski študent Chen že dve leti v stepi, so 
mu velikanski mongolski volkovi še vedno vzbujali strah. 
Kot član proizvodne skupine je bil iz Pekinga poslan na 
obmejne stepske pašnike, kjer je bil dodeljen za pastirja 
modremu in izkušenemu starcu Bilgeeju in njegovi dru-
žini. Volkovi so ga že po prvem srečanju močno in nedo-
umljivo privlačili. Prebivalci stepe častijo Tenggerja in 
Božanstvo gore. Mongolske gazele se ne menijo za neobo-
rožene ljudi, najhitrejše prehitijo vsakega lovskega psa ali 
volka. Za nomade v osrednji in vzhodni Mongoliji je lov 
pomembnejši od živinoreje. Dva ovčja kožuha ne pogreje-
ta toliko kot en volčji. Daleč najbolj priljubljena ruska in 
japonska vojaška oprema so bili daljnogledi. Med vojno 
so volkovi pametnejši od ljudi. V vojni šteje samo, ali si 
volk ali ovca in Kitajci so pogumni kot ovce. Ko napade-
jo volkovi, vlada smrtna tišina. Tudi Džingiskan in drugi 
nepismeni vojaški voditelji so se učili od volkov, največjih 
mojstrov vojaške strategije. Chen se je v nekaj urah od njih 
več naučil kot v dolgih letih prebiranja Sunzija in Clau-
sewitza. Mongoli so ustanovili največje cesarstvo v zgodo-
vini sveta s samo sto tisoč vojščaki. Nomadi so bili edini 
Vzhodnjaki, ki so dosegli Evropo. Ustanovitelja Rima sta 
bila brata, ki naj bi ju vzredila volkulja. V Chenu se je 
utrdilo globoko spoštovanje do volkov in ljudi, ki so ča-
stili volčji totem. Hanski Kitajci so zgradili veliki zid in se 
imeli za središče sveta, za Zahodnjake so bili le dežela svi-
le, keramike in čaja. Kruta stepa se posmehuje šibkim in 
jim ne nameni niti kančka usmiljenja. Volkovi ne hranijo 
ozimnice, česar ne pojedo, pustijo naravi. V morilskem, 
maščevalnem, samomorilskem in demonskem pohodu so 
pobili vso čredo najlepših konj. Bilgee je razumel volkove 
in samice, ki so jim ugrabili mladiče, kitajski štabni in 
miličniški vodje so imeli volkove za razredne sovražnike. 
Z vidika naravnih nagonov je človek krutejši od volka. 
Navada pobijanja lastne vrste se je pričela že v času pe-
kinškega človeka. Divji psi se ne bojijo volkov, ki jedo 
ovce, pač pa ljudi, ki jedo pse. Konjski, kravji in ovčji pa-
stirji so imeli vsak svoje dolžnosti, toda drug brez drugega 
niso mogli. Nočna straža je bila eno najpomembnejših del 
stepskih žensk. Zato so bile utrujene in zaspane, oboleva-
le so in umirale mlade. Volkovi so narekovali postopen 
razvoj človeške populacije. Volkove varujejo božanstva, 
pomagajo pa jim demoni. Bilgee je Chenu predajal svoje 
znanje o volkovih. Mongoli in volkovi skupaj varujejo ste-
po, česar pa Kitajci niso sposobni razumeti. Ljudstvo, ki je 
volčji značaj sprejelo za svojega in ga imelo za totem, za 
svojega prednika, božanstvo vojne in modreca, je vedno 
čakal uspeh. Chen je uplenil volčje leglo in izbral volčjega 
mladiča, da bi ga vzredil. Vedno znova je bil presenečen, 
kako zahtevna je vzgoja volka v nomadskem okolju. Vol-
kovi in psi so si različni kakor nebo in zemlja. Volčji totem 
je mongolske vojščake naučil, da morajo biti pripravljeni 
žrtvovati tudi svoje življenje. Olonbulaški pastirji bi lah-
ko živeli mirno in složno, če bi popolnosti ne kazili Bao 
Shungui, kitajski študentje in drugi prišleki. Poljedelcem 
v uniformah razlagati o koristnosti volkov je, kot bi gove-
du predvajal glasbo.

Totem varuje življenje v stepi, on je moč stotih, tisočih, 
deset tisočih! Konji so za prebivalce stepe življenjskega 
pomena. Prebivalec stepe brez konja je kot dvonogi volk. 
Volkovi ne ustvarjajo samo mongolskih bojevnikov, 
pač pa tudi mongolske bojne konje. Z odločitvijo, da bo 
vzgojil volčjega mladiča, je Chen prizadel večino pastir-
jev. Mladi volkec je že znal zatuliti, vendar ga krdelo ni 
razumelo, ker ni znal volčjega jezika. Volkec ga je skoraj 
vsak dan razveseljeval z novimi prigodami, Chen pa je bil 
njegov najbolj vdani oboževalec. Materina volčja pesem 
je odmevala v stepi, širna in temna stepa se je utapljala v 
tisočletni bolečini. Starodavni Olonbulag je postal del ve-
likega načrta, s katerim bodo napravili konec primitivne 
nomadske živinoreje. Toda kaj bo s stepo?

Vladimir Kajzovar

Na knjižni policiPtuj � Literarni večer z Goranom Vojnovićem

»Upam, da je knjiga prvi korak
na poti k boljšemu sobivanju!«
V petek zvečer je v Domu KULTure MuziKafe goste navdušil Goran Vojnović, mladi avtor romana Čefurji raus! 
ter dobitnik nagrade Prešernovega sklada in nagrade kresnik. Na ptujskem literarnem večeru je povedal 
marsikaj zanimivega o zelo uspešni in odmevni knjigi, s katero pa si ni »prislužil« samo nagrad, temveč tudi 
policijsko ovadbo.

Foto: PA

Simpatični Goran Vojnović je navdušil tudi ptujsko občinstvo.

Ptuj � Študentska krvodajalska akcija

80 mladih darovalo kri
Da Klub ptujskih študentov ni le klub, ki bi mladim nudil samo žur in zabavo, 
temveč širše orientirana organizaciji, ki ji je mar za sočloveka, so že večkrat 
dokazali. 

V okviru kluba namreč delu-
je tudi odbor za socialo, ki se 
trudi nuditi pomoč socialno ali 
drugače ogroženim študentom, 
dijakom in vsem skupinam, ki 

potrebujejo kakršno koli po-
moč. Tako so se prejšnji teden 
pridružili vseslovenski krvo-
dajalski akciji Častim 1/2 litra!, 
kjer se je zbralo 80 mladih po 

letih in srcu, ki so darovali svojo 
kri.

Kot smo pisali že v eni izmed 
prejšnjih številk, se je Klub ptuj-
skih študentov vključil v ob-

sežno krvodajalsko akcijo Štu-
dentske organizacije Slovenije, 
skupaj s študentskimi organi-
zacijami Univerz v Ljubljani, 
Mariboru in na Primorskem in 
zvezo Študentskih klubov Slove-
nije. Te so se skupno odzvale na 
podatek, da v Sloveniji nenehno 
primanjkuje krvi, zato so pozva-
le mlade k sodelovanju, namen 
pa je tudi, da se mladi začno 
zavedati pomembnosti življenja 
vsakega posameznika in kako 
malo lahko storijo za to, da ne-
komu rešijo življenje, s tem ko 
mu darujejo kri. Študentski 
krvodajalski teden je potekal 
pretekli teden, obeležili pa so 
ga tudi na Ptuju. Študente in 
vse ostale so javno pozivali k 
številčni udeležbi, na njihovo 
vabilo pa se je odzvalo nepri-
čakovano veliko ljudi. Akcije, 
ki je povezala vse študente in 
dijake po Sloveniji, se je na Ptu-
ju udeležilo 80 mladih, dijakov, 
študentov, pa tudi ljudi starej-
ših generacij, ki so napravili to 
humano gesto in darovali ži-
vljenjsko tekočino. Kot je pove-
dal predsednik Kluba ptujskih 
študentov Alen Iljevec, je bil 
odziv res enkraten, akcije pa se 
je udeležilo veliko število ljudi, 
ki se zavedajo, kako pomembno 
je pomagati sočloveku. »Odziv 
nas je vsekakor presenetil in 
spodbudil k temu, da bo takih 
akcij v prihodnosti še več,« je 
povedal Alen Iljevec. Matic Ber 
je kot vodja odbora za socialo še 
dodal, da bo novonastali odbor 
tudi v prihodnosti organiziral 
podobne zadeve, s pomočjo 
katerih bodo lahko pomagali 
pomoči potrebnim dijakom, 
študentom in ostalim.

Patricija Babosek

Foto: KPŠ

Alen Iljevec, predsednik KPŠ (levo), in Matic Ber, vodja odbora za socialo, sta bila nad številčno 
udeležbo navdušena.

Zanimivi dogodki Doma 
KULTure MuziKafe se bodo 
nadaljevali že jutri, ko bo 
nastopil Jure Pukl z zased-
bo Augmented Rangers. 
Prisluhnili boste lahko 
novemu valu udarnega im-
proviziranega jazza izpod 
peresa dobitnika velike 
nagrade jazzon v skrajno 
kompaktni in energični iz-
vedbi najvidnejših mladih 
jazzistov. S saksofonom in 
bas klarinetom bo tako na-
stopil Jure Pukl, na kitari bo 
Jani Moder, na kontrabasu 
Milan Nikolić in na bobnih 
Klemens Marktl.
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kazenskem prostoru označil za 
najstrožjo kazen, igralcu Drave 
pa ob tem pokazal še rdeči kar-
ton! Dalibor Volaš je ponujeno 
seveda sprejel in z enajstme-
trovke povišal prednost svoje 
ekipe na 0:2. Priložnost je v na-
daljevanju dobil 17-letni Jure 
Matjašič. V 70. minuti je „rdeče 
razpoloženi“ Jug zaradi prekr-
ška iz igrišča poslal še Vassilje-
va. Iz prostega strela je po tem 
prekršku streljal Žilič in zadel 
prečko, Semler pa je odbito 
žogo poslal v prazno mrežo – 
1:2. V 79. minuti so lepo kom-
binacijo izpeljali Matjašič, Žilič 
in Semler, slednji pa je z glavo 
meril preveč po sredini gola. 
Eno najlepših potez na tekmi 
smo videli v 88. minuti, ko je 
po podaji Kronavetra z glavo 

atraktivno poskusil Ekpoki, 
vendar je Murko žogo izbil pre-
ko gola. Podobno je bilo mi-
nuto kasneje, ko je z glavo po-
skusil Prejac. Kljub igralcu več 
in pobudi Ptujčani v zadnjih 
minutah niso uspeli resneje 
ogroziti gola Murka in gostje 
so se kljub slabi igri veselili 
treh točk, prvih na letošnjem 
sedmem gostovanju … Ptujčani 
s tako neučinkovito igro niso 
mogli računati na boljši izid in 
tako po nepotrebnem še naprej 
oddajajo točke. Potrebno pa je 
poudariti, da misli igralcev in 
trenerjev niso osredotočene 
samo na igro, ampak jim jih za-
polnjujejo številne druge stvari 
okrog kluba, predvsem končni 
učinek prisilne poravnave.

Jože Mohorič 

Srečanje 13. kroga med do-
mačim Labodom Dravo in 
Nafto je na Mestni stadion pri-
vabilo približno 500 gledalcev. 
Na ptujsko klop je prvič v vlogi 
glavnega trenerja sedel Franci 
Fridl, ki je naredil nekaj spre-
memb v začetni postavi. V njej 
smo npr. pogrešali Balažica in 
Matjašiča, predvsem slednji je 
v prejšnjem krogu pokazal za-
vidljivo predstavo. Poleg stan-
dardnih članov prve postave 
so od začetka igrali še mladi 
Kurež, Roškar in Marinič, kape-
tanski trak pa je ob odsotnosti 
Ogu Johna nosil Andrej Prejac. 
Z začetno postavitvijo je ne-
koliko presenetil tudi Nebojša 
Vučičevič, ki je na klopi pustil 
izkušene Jankoviča, Cabana 
in Bukovca. V začetni postavi 
Lendavčanov sta bila nekdanja 
člana Laboda Drave Aleš Čeh 
in Tomaž Murko.

Nedeljska tekma se ni začela 
po željah domačih navijačev, 
saj so gostje hitro povedli. Že 
v 5. minuti je nesporazum oz. 
neodločnost Anđelkoviča in 
vratarja Joziča izkoristil Peter 
Gerenčer in žogo poslal v mre-
žo – 0:1. Domačini bi lahko po 
tem šoku izenačili v 13. minuti, 
ko sta se sama pred vratarjem 
Murkom znašla Kurež in Sem-
ler, vendar je prvi slabo podal 
in Ošlaj je žogo izbil. Kurež se 

je v prvem polčasu še dvakrat 
znašel v dobrem položaju za 
dosego zadetka: najprej je v 24. 
minuti streljal mimo gola, v 40. 
minuti pa je po odlični podaji 
Kelenca preslabo zadel žogo, 
zato jo je na poti v gol eden 
izmed branilcev Nafte izbil z 
igrišča.

Poplava rdečih 
kartonov

Ob polčasu je Fridl Marka 
Roškarja zamenjal z Markom 
Balažicem, domačini pa so za-
čeli nekoliko bolj ofenzivno. S 
sončnimi žarki je posijal tudi 
žarek upanja za dravaše, še po-
sebej po izključitvi Kolmana v 
51. minuti. Obrambni igralec 
Nafte je s prekrškom zaustavil 
Kureža, ker je bil zadnji igralec 
pred Murkom, pa mu je sicer 
neodločni sodnik Matej Jug iz 
Tolmina pokazal rdeči karton. 
To strogo odločitev pa je Jug že 
5 minut kasneje kompenziral 
na drugi strani, ko je domnev-
ni prekršek Kureža v svojem 1. SLOVENSKA NOGOMETNA LIGA

1. LUKA KOPER 13 9 4 0 21:10 31
2. RUDAR VELENJE 13 8 1 4 21:16 25
3. OLIMPIJA-2 13 7 1 5 21:13 20
4. CM CELJE 13 6 2 5 19:18 20
5. MARIBOR 13 6 1 6 20:18 19
6. DOMŽALE 13 4 4 5 17:23 16
7. INTERBLOCK 13 4 2 7 21:36 14
8. NAFTA 13 4 2 7 21:36 14
9. LABOD DRAVA 13 3 4 6 13:20 13
10. HIT GORICA 13 2 3 8 16:23 9

Pari 14. kroga (24. oktobra): ob 15.00: Nafta - Olimpija, Interblock - 
Labod Drava; ob 18.00: Maribor - Domžale, HIT Gorica - MIK CM Celje; ob 
20.15: Rudar - Luka Koper.

V torek se bo s tekmo v Črenšovcih začel 3. krog slovenskega pokalnega 
tekmovanja – pokala Hervis, vse ostale tekme bodo v sredo. Za nas sta naj-
bolj zanimivi dve, ki bosta odigrani v Stojncih in na Ptuju. Pri domačem tretje-
ligašu bo v sredo gostovala Nafta, ki bo tako v štirih dneh še drugič igrala 
na našem območju. Ptujčani bodo poskušali napredovati v četrtfinale preko 
Domžal, ki prihajajo na Ptuj s precej boljšo popotnico (zmaga proti Rudarju) 
kot domačini (poraz z Nafto). 

Najbolj atraktivna obračuna bosta odigrana v Kopru in Ljubljani: na Obali 
se bosta merili vodilni ekipi 1. SNL, Koper in Rudar, v prestolnici pa bo po 
prvenstvenem obračunu Olimpije in Maribora na sporedu še pokalni, kjer se 
bodo poskušali varovanci Roberta Pevnika oddolžiti Štajercem za sobotni po-
raz. Ker v pokalnem tekmovanju na tem nivoju klubi igrajo samo eno tekmo, 
so seveda možna razna presenečenja. 

Pari 3. kroga: Črenšovci – ND Gorica (20. 10.) Stojnci – Nafta, Odranci – In-
terblock, Luka Koper – Rudar Velenje, Olimpija Ljubljana – Maribor Branik, 
Mura 05 – CM Celje, Triglav Gorenjska – Primorje, Labod Drava – Domžale 
(vse tekme 21. 10. ob 14. uri).

JM

Nogomet � Pokal Hervis
V Stojncih Nafta, na Ptuju Domžale

1. SNL - rezultati 13. kroga:
Olimpija - Maribor 0:1 (0:0); strelec: Tava-

res 83.
Luka Koper - HiT Gorica 1:1 (0:0); strelca: 

Radujko 57.; Osterc 50.
Domžale - Rudar 2:0 (0:0); strelca: Krčič 

53., Stojanovič 95. R. K.: Jeseničnik 88./Ru-
dar

CM Celje - Interblock 3:1 (2:0); strelci: 
Bjelkanović 10., Bezjak 34., Korun 80./11-m; 
Milenković 91./11-m

Nogomet � 1. slovenska nogometna liga, 13. krog

Glave zapolnjujejo vse mogoče misli

Foto: Črtomir Goznik

V 5. minuti je Peter Gerenčer (Nafta, oranžni dres) takole izkoristil nesporazum Siniše Anđelkoviča 
in Nemanje Joziča ter svojo ekipo povedel v vodstvo.

»Treniramo in igramo, čeprav nihče ne 
stoji za nami«

Nebojša Vučičevič, trener Nafte: “Tradicija je bila odločno na 
strani domačinov, zato sem zaradi zmage še posebej srečen. Tek-
ma je bila prava prvenstvena, saj sta imeli obe ekipi svoje priložno-
sti: mi smo naše izkoristili, Drava svojih ne. Pohvalil bi svoje igralce 
za borbenost, obenem pa bi povedal, da je sodnik oba naša igralca 
izključil zasluženo.“

Franci Fridl, trener Laboda Drave: „Že pred tekmo smo pričako-
vali, da bo Nafta čakala na naše napake, žal smo prvo storili že v 
5. minuti. Mislim, da smo kljub temu dobro odigrali vsaj prvi polčas 
in tudi del drugega. Narekovali smo tempo, vendar nismo izkoristili 
nekaterih zrelih priložnosti. Svoje igralci bi pohvalil kljub porazu. 
Želim pa poudariti, da jim ni lahko in da jim glave zapolnjujejo tudi 
druge misli, ne samo o nogometu. Od odgovornih v klubu bi radi vsi 
skupaj čim prej izvedeli pri čem smo, kakšni so cilji v prihodnosti, 
kakšna bo usoda kluba ... Upam, da se bo to zgodilo v najkrajšem 
možnem času. Mislim, da je to najmanj, kar lahko pričakujemo od 
uprave.“

Borut Semler, igralec Laboda Drave: „Nafta nas je s to zma-
go prehitela, vendar to ni nič čudnega, sploh glede na to, kar se 
v klubu dogaja. Kljub temu smo igralci pokazali pravi karakter in 
odigrali tekmo po najboljših močeh. Prišel je čas, da povemo, da 
nihče ne stoji za nami: sami smo se zbrali in odigrali pošteno ter s 
tem podali podporo novemu trenerju. Igralci držimo skupaj, borimo 
se, čeprav plač nismo dobili že štiri mesece, nekateri so se morali 
zaradi neplačanih obveznosti seliti iz stanovanj – huje dejansko ne 
more biti. Čakamo na konec prisilne poravnave in upamo, da bo 
klub zašel v mirnejše vode. Igralci smo sicer v tej situaciji že po-
kazali, da delamo pošteno, da si želimo zmagovati, kljub temu da 
ne dobivamo nadomestil; dejansko delamo samo zase. Žalostno je, 
da se nimamo možnost pogovoriti z nikomer iz kluba, da odgovorni 
ne dvigujejo telefonov. 

Zavedamo se, da moramo že v sredo spet na igrišče in storili 
bomo vse, da pokalno tekmo z Domžalami dobimo.“

Labod Drava – Nafta 1:2 (0:1)
Strelci: 0:1 Peter Gerenčer (5), 0:2 Volaš (57. iz 11-m), 1:2 Semler 

(72)
Labod Drava: Jozič, Roškar (od 46. Balažic), Semler, Marinič (od 63. 

Matjašič), Žilič, S. Anđelkovič, Medved (od 76. Ekpoki), Kelenc, Kurež, 
Prejac, Kronaveter. Trener: Franci Fridl

Nafta: Murko, Zemljič, Buzeti, Čeh, Volaš (od 67. Miljkovič), B. Ge-
renčer (od 92. Jankovič), Kolman, Ošlaj, Mujakovič, P. Gerenčer (od 56. 
Bukovec), Vassiljev. Trener: Nebojša Vučičevič

Rumeni kartoni: Roškar (32), Kronaveter (59); Zemljič (21), Muja-
kovič (87)

Rdeči kartoni: Labod Drava; Kurež (56); Nafta: Kolman (51), Vassi-
ljev (70)

Foto: Črtomir Goznik

Glavni sodnik Matej Jug iz 
Tolmina je na nedeljski tekmi 
(pre)strogo izključil kar tri no-
gometaše.

Robert Furjan odhaja iz kluba?
Iz zanesljvih virov blizu ptujskega prvoligaša smo izvedeli, da obsta-

ja velika verjetnost, da bo Robert Furjan v kratkem zapustil klub. »Zave-
zal se je, da bo poravnal vse obveznosti do kluba natančno po sklepu 
sodišča po koncu prisilne poravnave, zato bo naslednikom ostala le 
poravnava tekočih obveznosti,« je še dodal omenjeni vir. Predsednik 
Laboda Drave Franc Gajšek je že pred časom dejal, da bosta skupaj z 
direktorjem Robertom Furjanom odstopila od vseh terjatev do kluba, 
ki predstavljajo večino od terjatev do navadnih upnikov v postopku pri-
silne poravnave. 

JM



Riko hiše Ribnica 
– Jeruzalem Ormož 
21:26 (6:13)

Riko hiše: Torlo, Ilc; Pipinić 1, 
Matošević 7 (2), Grebenc, Majnov, 
Andoljšek 3 (1), Mikulin 5, Škaper 
2, Abrahamsberg 3, Pucelj, Vidic, 
Perovšek, Košmrlj, Oblak. Trener: 
Tomaž Tomšič

Jeruzalem: Belec, Vujović; Kle-
menčič, Korpar 4, Krabonja, Melnjak 
1, Rajšp, Bogadi 1, Radujković 3, B. 
Čudič, Ivanuša, Sok 5 (2), Kovačič, 
Bezjak 4 (1), Žuran 9. Trener: Saša 
Prapotnik

Sedemmetrovke: Riko hiše 4 (4), 
Jeruzalem 6 (3).

Izključitve: Riko hiše 8, Jeruza-
lem 6 minut.

Rdeči karton: Pucelj (40.)
Igralec tekme: Rok Žuran (Jeru-

zalem Ormož)
Vinarji so v Ribnici dosegli 

prvo prvenstveno zmago in 
vsaj malo zacelili rane po do-
mačih spodrsljajih proti Pre-
ventu in Trimu. Po zmagi se v 
taboru Jeruzalema lažje diha 
pred nadaljevanjem sezone, ki 
se nadaljuje že v sredo s tekmo 
Pokala Union proti Krškem 
in v soboto v MIK 1. ligi proti 
mariborski Klimi Petek. Ormo-
žani so v Ribnici, ki je zaigrala 
brez Nikoliča ter Ostarčevića, 
vzeli, kar so jim na pladnju po-
nudili domačini. S solidno igro 
v obrambi so varovanci trener-
ja Saša Prapotnika popolnoma 
zaustavili ribniški napad, ki je 
do odmora dosegel sramotnih 
šest zadetkov (6:13). V 21. mi-
nuti je Jeruzalem vodil 10:4, v 
29. minuti 13:5 in v 40. minuti 
celo 20:10. V dresu Jeruzalema 
je končno zablestel Rok Žuran, 
ki je pridno polnil mrežo vra-
tarja Torla (13 obramb). Vratar-
ja iz Ormoža sta kot zanimivost 
zbrala štiri obrambe manj (Be-
lec 7, novinec Vujović 2 obram-
bi), kar dokazuje jalovost ribni-

škega napada. Pred tekmo so 
v taboru Ribnice Ormožane 
podcenili in jim podelili ime 
»mušterija« (stranka), kar je 
samo še dodatno vzpodbudilo 
goste k še boljšemu pristopu. 
Igro Riko hiš so domači navi-
jači na koncu ocenili z nasled-
njimi besedami: »To je beda od 
rokometa!«

V sredo, 21. 10., ob 19. uri na 
Hardeku v tekmi Pokala Union 
gostuje Krško, v soboto, 24. 10., 
bo v tekmi 7. kroga MIK 1. lige 
gost Hardeka ekipa Klima Pet-
ek iz Maribora.

UK

torek � 20. oktobra 200912 Šport

Rokomet

Rezultati v nekaterih mlajših 
kategorijah v preteklem krogu: 

Mlajši dečki B: gladka zmaga v Celju: Celje – Jeru-
zalem 14:23 (5:13)

Mlajši dečki B: Gorenje Velenje B – Drava Ptuj 15
:25 (9:14)

Mlajši dečki A: zasluženi poraz državnih prvakov: 
Celje – Jeruzalem 22:15 (8:6)

Starejši dečki A: Ormožani namučili favorita iz Ptu-
ja: Jeruzalem – Drava 27:33 (13:15)

Jeruzalem: Šulek; Kociper, Kolmančič, Fafulič 4, 
Ivančič 1, Perčič, Savčak, Zorec, Antolič 2, Plohl 8 (7), 
Kirič 3, Hrupič 6, Vukan 3. Trenerja: Mladen Grabovac 

in Uroš Krstič
Drava: Zupanič; Kenda 1, Lukežič 3, Prapotnik 1, 

Kuhar 1, Reisman 7, Mori, Mori, Žuran 4 (1), Vrbančič 
1, Korošec 4, Levanič 5, Jerenec 1, Šalamun 5. Trener-
ja: Milan Baklan in Ladislav Sabo

Starejši dečki A: Celje Pivovarna Laško – Moškanj-
ci Gorišnica 36:16 (18:6)

Starejši dečki B: Drava Ptuj – Prevent 13:24 
(8:11)

Starejše deklice: ŠR Katja Kurent Zagorje – Merca-
tor Tenzor Ptuj 26:31 (11:13)

Mlajše deklice B: Mercator Tenzor Ptuj – Zagorje 
Gen-I 26:20 (11:11)

Mlajše deklice A: Mercator Tenzor Ptuj – Zagorje 
Gen-I 25:12 (16:12)

UK, DK

1. A SRL (m)
REZULTATI 6. KROGA: Ribnica 

Riko hiše – Jeruzalem Ormož 21
:17 (6:13), Gorenje – Trimo Trebnje 
27:26 (13:14), Klima Petek Maribor 
– Celje Pivovarna Laško 27:28 (13
:15), Krško – Slovan 22:24 (12:9), 
Merkur – Prevent 35:31 (19:15).

1. CELJE PIVO. LAŠKO 6 6 0 0 12
2. SLOVAN 5 5 0 0 10
3. CIMOS KOPER 5 4 0 1 8
4. GORENJE 5 3 1 1 7
5. K. PETEK MARIBOR 5 3 0 2 6
6. TRIMO TREBNJE 6 2 0 4 4
7. RIBNICA RIKO HIŠE 6 2 0 4 4
8. JERUZALEM ORMOŽ 6 1 1 4 3
9. MERKUR 5 1 1 3 3
10. KRŠKO 5 1 0 4 2
11. PREVENT 5 0 1 4 1

Rokomet � 1. A SRL (m) - MIK liga

Prva zmaga Jeruzalema

Foto: Stanko Kozel

Rok Žuran (Jeruzalem Ormož, desno) je bil eden ključnih mož pri zmagi proti Ribničanom.

Primorje – Aluminij 
1:0 (1:0)

STRELEC: 1:0 Ogrič (35)
ALUMINIJ: Lipovac, Topolovec, 

Bingo, Krajcer, Krajnc, Milec, Rot-
man, Medved, Letonja, Purišič, Djo-
kič. Trener: Bojan Špehonja.

V derbiju 10. kroga v 2. slo-
venski nogometni ligi so no-
gometaši Aluminija gostovali 
pri vodečem Primorju. Gostje 
so se seveda želeli oddolžiti 
Ajdovcem za uvodni poraz v 
Kidričevem, zato so optimistič-
no odpotovali v mesto burje. 
Veter jih je tudi tokrat priča-
kal, vendar so bili pogoji za 
obe ekipi enaki (več izkušenj 
pri tem imajo vsekakor doma-
čini). Zmaga je obojim veliko 
prinašala, domačim še naprej 
vodečo pozicijo, Kidričani pa 
bi v primeru zmage zmanjšali 
razliko.

Srečanje so nekoliko agre-
sivneje pričeli domačini, kar 
pa gostov ni zmedlo in so ig-
rali svojo igro. V 35. minuti so 
Ajdovci povedli, ta zadetek pa 
se je na koncu izkazal tudi kot 

zmagoviti. Kljub vsem napo-
rom in željam nogometašem 
Aluminija ni uspelo rezultata 
izenačiti in »velike« tri točke so 
ostale v Ajdovščini.

Danilo Klajnšek

Nogomet � 2. SNL

Ajdovci zmagali tudi v drugo

Kranjčani že drugi
V Ajdovščini so domači nogometa-

ši premagali Aluminij iz Kidričevega 
in prednost pred njimi povečali na 
varnih sedem točk. Ko je v minulem 
krogu s težavo odpravil zadnje Krško, 
so mnogi govorili, da je igral Aluminij 
slabo, vendar ni bilo tako. Potrditev 
tej trditvi je prišla v tem krogu, saj so 
nogometaši Krškega na domačem 
igrišču premagali Muro 05 (zmago-
viti zadetek so dosegli minuto pred 
koncem srečanja). 

Iz »vročega« terena v Črnomlju se 
s celotnim izkupičkom vračajo nogo-
metaši Triglava Gorenjske iz Kranja. 
Nove tri točke pa pomenijo, da so ob 
»spodrsljaju« Mure sedaj oni tisti, ki 

so prvi zasledovalci vodečega Pri-
morja.

REZULTATI 10. KROGA: Primorje 
– Aluminij 1.0(1:0), Garmin Šenčur 
– Livar 0:1 (0:0), Krško – Mura 05 
3:2 (1:0), Bela krajina – Triglav Go-
renjska 0:2 (0:0), MU Šentjur – Dra-
vinja Kostroj 1:0 (0:0).

1. PRIMORJE 10 7 2 1 20:4 23
2. TRIGLAV GOR. 10 6 2 2 13:10 20
3. MURA 05 10 5 3 2 20:10 18
4. ALUMINIJ 10 5 1 4 24:11 16
5. DRAVINJA KOS. 10 4 2 4 11:10 14
6. MU ŠENTJUR 10 4 1 5 18:18 13
7. BELA KRAJINA 10 4 1 5 11:19 13
8. LIVAR 10 2 4 4 8:17 10
9. GAR. ŠENČUR 10 2 3 5 7:16 9
10. KRŠKO 10 1 1 8 6:23 4

Tomaž Tomšič (trener Riko 
hiš): »V obrambi je bilo solidno, 
napad je bil naša boleča točka. 
Ne razumem, da ekipa v enem 
polčasu zabije le šest zadetkov. 
Tudi brez Ostarčevića in Nikoli-
ča bi morala biti naša igra og-
njevita. Toda problem je drugje, 
v glavah. Vsak posameznik naj 
se zamisli, kako naprej. Napočil 
je čas, nekaj bo treba narediti.«

Saša prapotnik (trener Je-
ruzalema): »Pričakovali smo 
dosti težjo tekmo, do konca 
negotovo. A kot kaže, so bile 
poškodbe Ribničanov jeziček 
na tehtnici. Naša zmaga je za-
služena.«

1. B SRL (m)
REZULTATI 4. KROGA: Moškanjci 

Gorišnica – Celje Pivovarna Laško B 
24:32, Radeče MIK Celje – Sevnica 
24:29, Krka – Sviš Pekarna Grosup-
lje 31:19, Grosuplje – Šmartno 99 
30:28, Ajdovščina – Istrabenz plini 
Izola 27:25, Alples Železniki – Grča 
29:27.

1. KRKA 4 4 0 0 8
2. ŠMARTNO 99 4 3 0 1 6
3. APLES ŽELEZNIKI 4 3 0 1 6
4. AJDOVŠČINA 4 2 1 1 5
5. GROSUPLJE 4 2 1 1 5
6. CELJE PIVO. LAŠKO B 4 2 0 2 4
7. SEVNICA 4 2 0 2 4
8. SVIŠ P. GROSUPLJE 4 2 0 2 4
9. GRČA KOČEVJE 4 1 1 2 3
10. RADEČE MIK CELJE 4 1 0 3 2
11. ISTRABENZ IZOLA 4 0 1 3 1
12. MOŠKANJCI - GOR. 4 0 0 4 0

Moškanjci Gorišnica 
– Celje Pivovarna La-
ško B 24:32 (14:14)

MOŠKANJCI - GORIŠNICA: Petek 
3 (3), Zorli 2, Hebar 1, Kljajič 6, Mer-
danovič, Balas 3, Lozinšek 1, Golob 
2, Cvetko ( 19 obramb), Vincek, Sašo 
Korez, Peček 5 (2), Valenko, Samo 
Korez 1, Žuran 2. Trener: Vlado He-
bar.

CELJE PIVOVARNA LAŠKO B: 
Zore, Klančar 1, Marguč 12, Špiljak 
5, Irman, Ranevski 7, Grušovnik, 
Božič, Senič, Mlakar 3, Žmavc, Zajtl, 
Vodišek 4, Šibakovski. Trener: Stan-
ko Anderluh.

SEDEMMMETROVKE: Moškanj-
ci-Gorišnica 5(6), Celje Pivovarna 
Laško B 0(1)

IZKLJUČITVE: Moškanjci – Goriš-
nica 6, Celje Pivovarna Laško B 10 
minut.

Tudi po četrtem krogu in 
domači tekmi so rokometaši 
iz Gorišnice še brez točk; to-
krat so bili od njih boljši novi 
prvo B-ligaši iz Celja. Po ne-
kaj dobrih igrah in nesrečnih 
porazih so domačini upali na 
kakšno točko, vendar jim do 
nje na žalost v soboto ni uspe-
lo priti. V prvem polčasu so 
gledalci lahko videli zanimivo 
predstavo, kjer pa si nobena od 
ekip ni uspela priigrati večje 
prednosti. Dobro se je igralo v 
obrambah, zato je v tem prvem 
delu srečanja padlo relativno 
majhno število zadetkov. Go-
rišničani so v 27. minuti prišli 
do prednosti dveh zadetkov, 
vendar so gostje do odhoda na 
odmor rezultat izenačili.

Sledilo je dobro nadaljevanje 
igre v drugem polčasu, v kate-
rem pa domačini niso dolgo 
vzdržali tempa. V 37. minuti 
so imeli še minimalno vodstvo 
18:17, nato pa so naredili nekaj 
zaporednih tehničnih napak, 
kar so izkoristili Celjani in na-
redili delni izid 0:7 ter prišli 
v vodstvo 18:25. To pa je bilo 
že preveliko vodstvo, da bi se 
rokometaši Moškanjcev-Goriš-
nice lahko vrnili v igro, oziro-

ma preobrnili rezultat. Kljub 
borbeni igri so doživeli četrti 
zaporedni poraz.

2. SRL – vzhod
REZULTATI 4. KROGA: Velika Ne-

delja – Arcont Radgona 41:29, Dol 
TKI Hrastnik – Drava 42:28, Dobova 
– Brežice 26:26. V tem krogu je bilo 
prosto Pomurje.

1. VELIKA NEDELJA  3 2 1 0 5
2. BREŽICE 3 2 1 0 5
3. DOBOVA 4 2 1 1 5
4. ARCONT RADGONA 4 2 0 2 4
5. DOL TKI HRASTNIK 3 1 1 1 3
6. DRAVA 3 1 0 3 2
7. POMURJE 3 0 0 3 0

Velika Nedelja – 
Arcont Radgona 
41:29 (21:11)

VELIKA NEDELJA: Kovačec, Aleš 
Kvar 3, Cimerman 1, Venta 4, Hanže-
lič 3, Horvat 1, Veselko 6, Kneževič 
3, Škripec 7, Preac, Ivančič 3, Maj-
cen, Tušak 1, Klemenčič, Kumer 2, 
Špindler 7. Trener: Samo Trofenik

V prleškem derbiju med ig-
ralci Velike Nedelje in gosti iz 
Radgone so številni gledalci 
videli lepo rokometno predsta-

vo. Tekmo so bolje začeli doma-
či in takoj na začetku povedli z 
2:0. Dvoboj je bil izenačen vse 
do 17. minute, ko je semafor 
kazal rezultat 9:9. Domači so 
nato zaigrali bolje v obrambi 
in uspeli narediti delni izid 8:0 
in v 25. minuti povesti s 17:9. V 
teh minutah je odlično branil 
Davorin Kovačec, iz protinapa-
dov pa je zadeval za goste prehi-
ter Dejan Veselko. Domači tudi 
v drugem delu niso popuščali 
in v 43. minuti je bilo že 32:16. 
V zadnjih 15 minutah so pri do-
mačih dobili priložnost za igro 
vsi igralci s klopi. V zadnjih tre-
nutkih tekme so gostje uspeli 
znižati razliko. Pri domačih si 
zasluži pohvalo celotna ekipa 
za kolektivni duh, predvsem 
pa so izstopali vsi trije vratarji, 
ki so obranili 21 žog ter Jakob 
Majcen za blestečo predstavo v 
obrambi.

Velikonedeljčane čaka zelo 
zahteven teden, saj v sredo 
doma igrajo tekmo pokala 
Union z evropskimi in večkrat-
nimi državnimi prvaki, ekipo 
Celja Pivovarne Laško, v sobo-
to pa še lokalni derbi na Ptuju 
z Dravo. 

Danilo Klajnšek

Rokomet � 1. B SRL (m), 2. SRL (m)

Uspešno do 18:17, nato mrk

Foto: Črtomir Goznik

Anže Kljajič (Moškanjci-Gorišnica) je proti Celjanom zadel šest-
krat, vendar to ni bilo dovolj za kakšno točko.

Foto: Andrej Petrovič

Dejan Veselko (Velika Nedelja) v akciji



REZULTATI 6. KROGA: FC Krona 
bar Ptuj – Sevnica 2:2 (0:0), Svea 
Litija – Dobovec 5:1 (4:1), Gorica 
– Izola 7:3 (4:1), Tomi Press Bronx – 
Puntar Casino Safir 1:3 (1:2), Oplast 
Kobarid – Pekarna Duh 11:3 (3:1).

1. SVEA LITIJA  6 5 1 0 36:11 16
2. DOBOVEC 6 5 0 1 31:20 15
3. GORICA 6 4 2 0 23:12 12
4. PUNTAR SAFIR 5 4 0 1 17:11 12
5. OPL. KOBARID 6 3 1 2 32:21 10
6. IZOLA 6 3 0 3 20:25 9
7. SEVNICA 6 1 1 4 17:26 4
8. TOMI PRESS B. 6 1 0 5 14:30 3
9. KRONA B. PTUJ 6 0 1 5 11:23 1
10. PEKARNA DUH 5 0 0 5 12:34 0

FC Krona Bar Ptuj – 
Sevnica 2:2 (0:0)

STRELCI: 0:1 Pešec (24), 1:1 
Lovrenčič (34), 1:2 Drobne (40), 2:2 
Hebar (40)

FC KRONA BAR PTUJ: Trop, Emer-
šič, Miklašič, S. Kupčič, Lovrenčič, 
Gajser, Ilešič, Svržnjak, Hebar, Div-
jak, Belšak. Trener: Boštjan Kupčič.

Na Ptuju so si po petih toč-
kovno neuspešnih krogih obe-
tali prvo zmago, saj so gostili 
Sevničane, ekipo iz spodnje-
ga dela lestvice, ki je do tega 
kroga vknjižila le eno zmago. 
Prevelika želja po uspehu pa je 
domačim precej otežila delo. 
V polju so bili nekoliko boljši, 
imeli več žogo v svojih nogah, 

vendar so bili v zaključku akcij 
nespretni, nekajkrat pa jih je za-
pustila tudi sreča. Gostje so bili 
v redkih napadih tudi nevarni, 
dvakrat pa je Ptujčane zaneslji-
vega zadetka rešil vratar Mitja 
Trop, ki je odlično branil.

V drugem polčasu so prvi 
povedli Sevničani, domačini 
pa so se v nadaljevanju trudili 

rezultat obrniti v svojo korist. 
V 34. minuti je Viljem Lovren-
čič po številnih priložnostih 
le uspel žogo spraviti za hrbet 
gostujočega vratarja. Želja po 
uspehu je bila seveda prisotna 
tudi v nadaljevanju, vendar so 
v zadnji minuti, ki je igralcem 
FC Krone bara že večkrat za-
grenila življenje, spet povedli 

gostje. Kazalo je že na šesti po-
raz v prvenstvu, vendar so bili 
tokrat kančka sreče deležni 
tudi domačini, ki so z zadet-
kom Gregorja Hebarja uspeli 
iztržiti prvo točko. Ta je pred 
nadaljnjimi obračuni s tekmeci 
iz spodnjega dela še kako po-
membna.

Danilo Klajnšek
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Mali nogomet � 1. slovenska futsal liga

Do prve točke nekaj sekund pred koncem

Foto: Stanko Kozel

Viljem Lovrečič (FC Krona bar Ptuj) je dosegel prvi zadetek na tekmi.

A-liga  
Rezultati tekem 7. kroga (orga-

nizator: ŠND Old boys ml.): ŠND Old 
Boys ml. – ŠD Vitomarci 6:5 (6:3), 
KMN Remos Gradb. Anželj – ŠD 
Trnovska vas 8:5 (3:1), ŠD Cerkv. 
Lotos ml. – ŠD Zavrh 3:16 (1:6), M-
trgovina Lormanje – KMN Sv. Trojica 
Legija 4:4 (0:2), Orfej – ZGD slik. B. 
Goričan 4:11 (2:5), KMN Mobicom 
– KMN Sv. Ana ml. 6:5 (1:1).

1. LORMANJE 7 6 1 0 47:28 19
2. ŠD ZAVRH 7 5 1 1 46:21 16
3. SLIK. GORIČAN 7 5 0 2 40:30 15
4. SV. ANA ml. 7 4 1 2 45:26 13
5. MOBICOM 7 4 0 3 32:21 12
6. KMN REMOS 7 4 0 3 24:21 11
7. SV. TROJICA-L. 7 3 1 3 32:27 10
8. TRNOVSKA VAS 7 3 1 3 31:29 10
9. OLD BOYS ml. 7 3 0 4 31:42 9
10. ORFEJ 7 1 1 5 21:45 4
11. CERKV. ml. 7 1 0 6 20:57 3
12. VITOMARCI (-1) 7 0 0 7 14:36 -1

B-liga  
Rezultati tekem 7. kroga (orga-

nizator: ŠD Žerjavci): ŠD Žerjavci 
– KMN Vitomarci 2:1 (1:1), KMN Sv. 
Trojica II – ŠD Kenguru Ilkos 0:5 (0:1), 
Rdeči vragi – KMN Sv. Trojica 4:16 
(2:10), ŠD Pernica – DMNR Sandb. 
Faž vartom 2:3 (1:1), KMN Cerkv. G. 
Pri Antonu ml. III – KMN Slovenske 
gorice 1:2 (1:1), Bavaria-IT-Pernica 
– KMN Zavrh veterani 6:2 (3:1).

1. SV. TROJICA 7 6 0 1 89:18 18
2. PERNICA 7 5 1 1 32:16 16
3. DMNR SANDB.  7 4 2 1 32:21 14
4. KENGURU-I. 6 4 0 2 29:13 12
5. ŠD ŽERJAVCI 7 3 2 2 16:23 11
6. VITOMARCI 6 3 0 3 19:14 9
7. SLOV. GORICE 7 3 0 4 16:26 9
8. ZAVRH – VET. 6 2 1 3 20:22 7
9. CERKV. ml. III 5 2 1 2 14:26 7
10. RDEČI VRAGI  5 2 1 2 25:29 6
11. ŠD PERNICA 6 1 1 4 20:40 4
12. SV. TROJICA II 7 1 0 6 20:49 3
13. ŠD SELCE 6 0 1 5 14:49 1

Mali nogomet � DMN Lenart

V 1. slovenski moški namiz-
noteniški ligi tretji krog ni pri-
nesel nobenih presenečenj. 
Derbi je bil odigran v Novem 
mestu, kjer pa domača Krka ni 
bila »konkurenčna« gostom iz 
Puconcev.

Ekipa Ptuja je gostovala pri 
državnih prvakih v Mariboru 
in po pričakovanju doživela vi-
soki poraz. Edino točko za Ptuj-
čane je dosegel Bojan Pavič, ki 
je premagal Gregorja Zafošt-
nika. Najbolj izkušen ptujski 
igralec je bil blizu zmage tudi 
v uvodnem dvoboju z Jaslov-
skym, vendar tokrat ni imel 
športne sreče (v odločilnem 
nizu je vodil že 10:7, na koncu 
pa izgubil 10:12). Verjetno bi 
bil odpor gostov močnejši, če 
bi za njih nastopil Danilo Pi-
ljak, ki pa zaradi poškodbe ni 
bil v ekipi.

Pregovor pravi, da v tretje 
gre rado in to se je zgodilo 
dekletom Ptuja, ki so v novem 
prvenstvu vknjižila svojo prvo 
zmago. Po pričakovanjih so 
premagale ekipo novink v prvi 
ligi iz Šenčurja. Razlika v kvali-
teti je bila več kot očitna. Vesna 
Rojko je vknjižila tri zmage, dve 
pa je dodala še Ivana Zera.

1. SNTL (m)
REZULTATI 3. KROGA: Maribor Fi-

nea – Ptuj 5:1, Sobota – Tempo Ve-
lenje 5:1, Ilirija – Edigs Mengeš 5:1, 
Petrol Olimpija – Melamin Kočevje 
2:5, Krka – Kema Puconci 0:5.

1. KEMA PUCONCI 3 3 0 6
2. FINEA MARIBOR 3 3 0 6

3. SOBOTA 3 3 0 6
4. ILIRIJA 3 2 1 4
5. KRKA 3 2 1 4
6. PTUJ 3 1 2 2
7. MELAMIN KOČEVJE 3 1 2 2
8. TEMPO VELENJE 3 0 3 0
9. PETROL OLIMPIJA 3 0 3 0
10. EDIGS MENGEŠ 3 0 3 0

Finea Maribor – Ptuj 
5:1

Jaslovsky – Pavič 3:2, Zafoštnik 
– Krušič 3:0, Komac – Ovčar 3:1, Za-
foštnik – Pavič 2:3, Jaslovsky – Ov-
čar 3:0, Črepnjak – Krušič 3:0.

1. SNTL (ž)
REZULTATI 3. KROGA: Ptuj – Šen-

čur 5:2, Kajuh Slovan – Fužinar In-
terdiskont 1:5, Ljubljana – Arrigoni 
2:5, Muta – Iskra Avtoelektrika 3:5, 
Logatec – Ilirija 5:1.

1. FUŽINAR INTERDISKONT 3 3 0 6
2. ISKRA AVTOELEKTRIKA 3 3 0 6
3. ARRIGONI 3 3 0 6
4. LOGATEC 3 2 1 0
5. MUTA 3 2 1 0
6. PTUJ 3 1 2 2
7. LJUBLJANA 3 1 2 2
8. ILIRIJA 3 0 3 0
9. KAJUH SLOVAN 3 0 3 0
10. ŠENČUR 3 0 3 0

Ptuj – Šenčur 5:2
Terbuc – Petrovčič 1:3, Rojko 

– Pozvek 3:0, Zera – Petrič 3:1, Roj-
ko – Petrovčič 3:0, Matjašič – Petrič 
0:3, Zera – Pozvek 3:0, Rojko – Pet-
rič 3:0.

Danilo Klajnšek

Namizni tenis � 1. SNTL

V dvoboju novink 
boljše Ptujčanke

Foto: Črtomir Goznik

Vesna Rojko (NTK Ptuj) je k zmagi svoje ekipe prispevala tri po-
samične točke.

Medobčinski jesen-
ski kros

Osnovna šola Videm in Za-
vod za šport Ptuj sta pred ča-
som na nogometnem stadionu 
NK Videm pripravila tradici-
onalni medobčinski jesenski 
kros za učence in dijake. Skup-
no je bilo prijavljenih 398 na-
stopajočih iz štirinajstih osnov-
nih šol in dveh srednjih šol. Iz 
omenjene številke je vsekakor 
potrebno izpostaviti, da je kot 
vsako leto udležba učencev 
osnovnih šol odlična, medtem 
ko je bila udeležba dijakov zelo 
slaba. Osnovnošolci so tekmo-
vali od petega razreda naprej 
na tisoč metrov dolgi progi. 
Največ zmagovalcev je imela 
Osnovna šola Breg. Srednješol-
ci so tekli na razdaljah 1000, 
2000 in 3000 metrov. Pri sred-
nješolcih je imela največ uspe-
ha Srednja strojna šola iz Ptuja. 

Organizatorji so se spet po-
trudili pri organizaciji mno-
žičnega atletskega tekmovanja 
in v. d. direktorja na Zavodu za 
šport Ptuj Marjan Lenartič je 
po koncu povedal: “Zelo sem 
zadovoljen z izvedbo medob-
činskega jesenskega krosa in 
moram dodati, da se na Osnov-

ni šoli Videm vsako leto za-
res izredno potrudijo pri tem 
športnem projektu. Na krosu 
so po mojem zmagali vsi, ki 
so pretekli stezo.” Zmagovalci 
krosa so se uvrstili na državno 
prvenstvo.

Kros občinskih 
reprezentanc

Železniki, majhno mestece 

v Selški dolini, stisnjeno med 
okoliške hribe, je prejšnji ko-
nec tedna gostilo 44. Kros ob-
činskih reprezentanc. Ptujska 
reprezentanca pod okriljem 
Zavoda za šport Ptuj je na 
njem sodelovala drugič zapo-
red. Kot nam je povedal Aleš 
Bezjak, atletski trener iz AK 
Cestno podjetje Ptuj, so občin-
sko reprezentanco sestavljali 
tekači, ki so bili izbrani na me-
dobčinskem krosu, ki je pred 
tem potekal na Vidmu. Prvi 
trije iz omenjenega tekmova-
nja so imeli pravico nastopa 
na krosu v Železnikih, kje je 
nastopilo devetnajst občinskih 
reprezentanc z okoli 330 teka-
či.

Osnovnošolci so se pomerili 
na progi, dolgi kilometer, sred-
nješolci pa na dvakrat daljši 
razdalji. Proga je bila takšna, 
je opisal Bezjak, kot se za kros 
spodobi: mokra, blatna, spe-
ljana po travi z enim rahlim 
klancem in spustom ter nekaj 
ostrimi zavoji. Prav tako vre-

me: deževno in hladno. Vse 
skupaj pa daje čar tekmovanju, 
saj so bile razmere »idealne« za 
kros – tek čez drn in strn.

Za ptujsko reprezentanco 
so najbolje tekmovali mladi 
atleti, ki že pridno vadijo v 
atletskem klubu. Pri deklicah 
letnik rojstva 1996 je zmagala 
Doroteja Domjan, pri deč-
kih pa je bil Luka Medic tretji 
v isti starostni kategoriji. Poleg 
tega velja še omeniti peto me-
sto Boštjana Nahbergerja 
(1998) in osmo mesto Marka 
Drevenška (1996). Ekipno po 
kategorijah (štejeta se dva naj-
boljša iz vsake reprezentance) 
je ptujska reprezentanca dose-
gli tri uvrstitve med najboljše 
tri, vseekipno pa peto mesto, 
ki bi lahko bilo še boljše, če bi 
nastopili tudi srednješolci. Iz 
Zavoda za šport Ptuj so sporo-
čili, da si bodo prizadevali, da 
bi Ptuj gostil naslednji kros ob-
činskih reprezentanc.

UR, UE

Kros � Medobčinski jesenski kros in kros občinskih reprezentanc

Ptujčani v Železnikih ekipno peti

Ekipa Ptuja na medobčinskem krosu s trenerjem Alešem Bezjakom (desno).

Rezultati medobčinskega krosa:
učenci, l. 1999 in 2000: 1. Rok Koderman (OŠ Breg), 2. Tilen Čeh (OŠ 

Ljudski vrt), 3. Tilen Petrovič (OŠ Mladika); učenke, l. 1999 in 2000: 1. Maja 
Bedrač (OŠ Breg), 2. Janin Gomilšak (OŠ Juršinci), 3. Tamara Korpar (OŠ Ljud-
ski vrt); učenci, l. 1998: 1. Boštjan Nahberger (OŠ Breg), 2. Blaž Lovenjak 
(OŠ Leskovec), 3. David Bračič (OŠ Destrnik); učenke, l. 1998: 1. Ajda Lah 
(OŠ Cirkovce), 2. Špela Nahberger (OŠ Videm pri Ptuju), 3. Sara Lorenčič (OŠ 
Juršinci); učenci, l. 1997: 1. Erik Zorec (OŠ Breg), 2. Jani Čeh (OŠ Ljudski 
vrt), 3. Žan Sitar (OŠ Videm pri Ptuju); učenke, l. 1997: 1. Sandra Šrajner 
(OŠ Olge Meglič), 2. Tjaša Žgavc (OŠ Ljudski vrt), 3. Lidija Cener (OŠ Hajdina); 
učenci, l. 1996: 1. Mitja Serdinšek (OŠ Cirkovce), 2. Patrick Hameršak (OŠ 
Gorišnica), 3. Luka Medic (OŠ Mladika); učenke, l. 1996: 1. Doroteja Domjan 
(OŠ Cirkulane-Zavrč), 2. Neja Krajnc Domiter (OŠ Ljudski vrt), 3. Petra Lozin-
šek (OŠ Ljudski vrt); učenci, l. 1995: 1. Domen Zupanič (OŠ Markovci), 2. 
Gregor Cafuta (OŠ Videm pri Ptuju), 3. Rok Svenšek (OŠ Juršinci); učenke, l. 
1995: 1. Aneli Cebek (OŠ Hajdina), 2. Samanta Mihelic (OŠ Markovci), 3. Eva 
Kostanjevec (OŠ Markovci). 



11. ŠOŠTANJ 10 3 3 4 21:22 12
12. PARTIZ. FRAM 10 3 0 7 12:31 9
13. BUKOVCI 10 1 3 6 14:22 6
14. KIV VRANSKO 10 1 1 8 11:30 4

PODVINCI - LKW JACK 
GEREČJAVAS 2:2 (1:1)

STRELCI: 0:1 Kokot (6), 1:1 To-
plak (14), 2:1 Požegar (57), 2:2 Šešo 
(82)

PODVINCI: Šeruga, Kuserbanj, 
Šebela, Brumen, Kupčič, Lah, Bez-
jak, Marinič (od 52. Požegar), Mo-
drič, Petrovič, Toplak (od 87. Novak). 
Trener: Damjan Bezjak.

LKW JACK GEREČJA VAS; Kaises-
berger, Petek, Medved, J. Sagadin 
(od 74. Hertiš), Šešo, Miha Lešnik, R. 
Sagadin, Miha Lešnik, Emeršič (od 
46. Gerečnik), Vtič, Kokot. Trener: 
Franc Žitnik.

Danilo Klajnšek

HOLERMUOS ORMOŽ – 
BUKOVCI 2:2 (2:1)

STRELCI: 1:0 Novak (9, iz 11-m)), 
2:0 Prapotnik (21), 2:1 Poštrak (35), 
2:2 Kokot (85)

HOLERMUOS ORMOŽ: Šnajder, 
Zorman (od 53. Mihalič), Štiberc, 
Druzovič, Zidarič, Mlinarič, Piberčnik, 
Strmšek (od 73. Kolarič), Novak Pra-
potnik, Košnik. Trener: Aleš Jurčec.

BUKOVCI: Grabrovec, Kokot, T. 
Meznarič, Kozel, M. Meznarič, Mulej, 
Belšak, Antolič, Vajda, Poštrak (od 
89. Hrženjak), Korez. Trener: Rudi 
Habjanič.

Igralec tekme: Borut Prapotnik 
(Holermuos Ormož).

Ormoški nogometaši so še enkrat 
več dokazali, da so odlični gostitelji, 
saj iz Mestne grabe nasprotniki še 
naprej pridno odnašajo točke. Od 
petnajstih možnih so jih gradbeniki 
doma osvojili le sedem, v gosteh pa 
od možnih petnajstih kar trinajst. 
Tokrat so Ormožani razveselili no-
gometaše iz Bukovcev, ki so šele na 
šestem letošnjem gostovanju osvojili 
prvo točko. V 9. minuti so gostje iz-
gubili žogo na sredini igrišča, kar so 
izkoristili domačini in izpeljali hitri 
protinapad, kjer je Zidarič asistiral 
Košniku. Slednjega je na robu ka-
zenskega prostora na nepravilen 
način oviral vratar Grabrovec in so-
lidni sodnik Aleš Fridl iz Kozjega je 
pokazal na belo točko. Zanesljiv izva-
jalec strela z bele točke je bil Novak, 
ki je dosegel svoj četrti prvenstveni 
zadetek (tretji z 11 m). V 21. minuti 
so imeli domačini prosti strel, iz kate-
rega so odigrali domiselno akcijo in 
presenetili goste z drugim zadetkom 
– za 2:0 je zadel kapetan Holermu-
osa Prapotnik, ki je bil tudi najboljši 
posameznik derbija ekip s področja 
MNZ Ptuj. Gostitelji so popolnoma 
nadzirali potek tekme in domači na-
vijači so pričakovali lahko zmago, a 
so Bukovci še enkrat dokazali, da 
so mojstri za ekipe iz vrha lestvice 
(edini so premagali vodilno Bistrico). 
V 35. minuti je Zidarič nespretno iz-
bil žogo, ta je prispela do Koreza, ki 
je sprožil s 14 metrov. Vratar Šnajder 
ni najbolje reagiral in je odbil žogo 
točno na noge Poštraku, ki je iz pet-
ih metrov zadel prazna vrata za 2:1. 
Tri minute kasneje je Zorman pred 
golom Bukovcev zamudi priložnost 
za tretji zadetek, vratar Grabrovec je 
reagiral odlično. V zadnjih minutah 
prvega polčasa so bili gostje blizu iz-
enačenja. Najprej je zapretil Korez, a 
je Druzovič v zadnjem hipu preprečil 
najhuje in žogo odbil v kot. Po kotu 
se je nova priložnost ponudila Bukov-
čanom, vendar je strel Belšaka z gla-
vo izjemno zaustavil domači vratar. 
V 2. polčasu okrog 150 gledalcev ni 
videlo večjih priložnosti za zadetek. 
Edini gol je padel v 85. minuti. Korez 
je izvajal prosti strel, vratar Šnajder 
je odbil žogo, do katere je prišel Ko-
kot, sicer najmanjši mož na igrišču, 
in z glavo zadel za 2:2. Po koncu 
zelo športne predstave se je videlo 
razočaranje v domačem taboru in 
veselje v ekipi Bukovcev, ki je prvič 
v tem prvenstvu okusila slast točke 
na gostovanju.

UK

1. liga MNZ Ptuj: 
Dornava prva remi-
zirala z Zavrčem

REZULTATI 8. KROGA: Apače – 
Markovci  4:0, Rogoznica – Gorišnica 
4:2, Oplotnica – Hajdina 1:1, Videm 
– Središče 1:2, Skorba – Pragersko 
2:5, Dornava – Zavrč 2:2.
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Nogomet � Pokal Hervis
V sredo bodo odigrana srečanja tretjega kroga tekmovanja za slo-

venski nogometni pokal – Pokal Hervis. Nogometaši iz Stojncev bodo 
ob 14. uri gostili ekipo lendavske Nafte, nogometaši Laboda Drave 
pa ekipo Domžal. Preostali pari: Odranci – Interblock, Luka Koper 
– Rudar Velenje, Olimpija – Maribor, Mura 05 – CM Celje, Triglav Go-
renjska – Primorje, Črenšovci – HIT Gorica.

Rokomet � Osmina Finala Pokala Union
V osmini finala slovenskega rokometnega pokala bodo rokometaši 

Velike Nedelje v sredo ob 19.30 gostili ekipo Celja Pivovarne Laško, 
rokometaši Jeruzalema Ormoža pa bodo ob 19. uri gostili ekipo Kr-
škega. Preostali pari so: Trimo Trebnje – Cimos Koper, Gorenje – Pre-
vent, Klima Petek Maribor – Ribnica Riko hiše, Šmartno 99 – Merkur, 
Krka – Slovan, Radovljica – Alples Železniki.

Razpis za zimsko ligo 
malega nogometa Ormož 2009/2010

Športno društvo Pušenci razpisuje tekmovanje za zimsko ligo 
malega nogometa Ormož 2009/2010. Liga bo rekreacijska in bo na-
menjena ekipam iz občin Ormož, Središče ob Dravi in Sveti Tomaž. 
V tekmovanje se bo sprejelo 20 ekip, dve skupini po deset ekip. V 
primeru manjšega števila ekip lahko sodelujejo ekipe iz drugih ob-
čin. Tekme se bodo igrale v Športni dvorani na Hardeku, termini te-
kem bodo ob sobotah. Liga se bo pričela predvidoma 14. novembra 
2009. Prijavnina znaša 130 EUR na ekipo in jo je treba poravnati na 
TRR Športnega društva Pušenci 04103-0000757896 s pripisom »za 
zimsko ligo 2009/2010«. Prijavnina mora biti poravnana do žrebanja 
tekmovanja, ki bo izvedeno 6. novembra 2009 v Vaškem domu Pu-
šenci ob 19. uri. Na žrebanju lahko sodeluje prvih 20 ekip s plačano 
prijavnino. Igralni čas tekem bo 2 x 15 minut. Igra se po sistemu vsak 
z vsakim v skupini. Najboljše tri ekipe iz vsake skupine napredujejo v 
končnico za prvaka.

Prijave se sprejemajo na telefon:
Miran Kuharič 041 907 413, Miran Senčar 031 201 656, Miran 

Tušek 051 324 399.
DK, UK

Športni napovednik

zadnjim Bukovcem, so spet povečali 
svojo prednost na pet točk. Ormo-
žani so seveda želeli vse tri točke, 
vendar so se na koncu morali zado-
voljiti z eno. Tudi drugi derbi ekip, ki 
prihajajo iz območja MNZ Ptuj se je 
končal z delitvijo točk, in sicer v Pod-
vincih, kjer sta merila moči domača 
ekipa in nogometaši iz Gerečje vasi. 
Tekma je bila polna preobratov, gost-
je pa so izenačili osem minut pred 
koncem srečanja. Pri zadnjeuvršče-
ni ekipi Vranskega so visoko zmago 
slavili igralci Boča, ki se po slabšem 
začetku dvigujejo na lestvici.

REZULTATI 10. KROGA: Podvinci 
– LKW Jack Gerečja vas 2:2 (1:1), 
Holermuos Ormož – Bukovci 2:2 
(2:1), Pohorje – Partizan Fram 3:1 
(0:1), Trgovine Jager – Koroške grad-
nje 3:1 (0:0), Šoštanj – AHA EMMI 
Bistrica 1:5 (1:3), Peca – GIC Grad-
nje Rogaška 0:1 (0:0), KIV Vransko 
– Boč Poljčane 0:3 (0:3).

1. A. E. BISTRICA 10 8 1 1 31:14 25
2. HOLER. ORMOŽ 10 6 2 2 21:12 20
3. TRGOV. JAGER 10 5 2 3 19:10 17
4. POHORJE 10 5 2 3 21:16 17
5. GEREČJA VAS 10 5 2 3 19:18 17
6. KOROŠKE GR. 10 5 1 4 13:12 16
7. GIC ROGAŠKA 10 5 0 5 14:12 15
8. PECA 10 4 2 4 21:17 14
9. PODVINCI 10 4 2 4 23:21 14
10. BOČ POLJČANE 10 4 1 5 10:13 13

3. SNL – vzhod: črni 
dan domačinov

Za deseti krog v 3. slovenski 
vzhodni nogometni ligi bi lahko za-
pisali, da je bil zares črni dan za do-
mače ekipe, ki so v sedmih srečanjih 
osvojile le sno samo točko! Še to je 
osvojil Tromejnik, ki na lestvici za-
seda 11. mesto. Vodeči Stojnčani so 
gostili ekipo celjskega Simer šampi-
ona in srečanje izgubili; gostje so v 
drugem polčasu dosegli tri zadetke. 
Kljub porazu pa so nogometaši iz 
Stojncev še vedno na prvem mestu, 
kjer pa se jim je pridružil Malečnik s 
pričakovano zmago v gosteh pri za-
dnjeuvrščeni Palomi. Prav tako sta 
se vrhu približala ekipi Zreč in Šmart-
nega. Očitno bo do konca jesenske-
ga dela tekmovanja še zelo zanimivo 
in razburljivo, saj ekipe od prvega 
do devetega mesta ločijo samo štiri 
točke razlike.

REZULTATI 10. KROGA: Stojnci – 
Simer šampion 0:3 (0:0), Tehnostroj 
Veržej – Koroška Dravograd 1:2 (1:1), 
Odranci – Šmartno 3:4 (2:3), Tromej-
nik G. Kalamar – Čarda 0:0, Paloma 
– Malečnik 0:3 (0:1), Kovinar Štore 
– Zreče 1:3 (0:2), Mons Claudius 
– Tehnotom Pesnica 0:3 (0:1)

1. STOJNCI 10 6 1 3 21:14 19
2. MALEČNIK 10 6 1 3 24:22 19
3. SIMER ŠAMP. 10 5 3 2 20:8 18
4. ZREČE 10 5 3 2 14:14 18
5. ŠMARTNO 10 5 2 3 23:23 17
6. ČARDA 10 5 2 3 13:7 17
7. KOROŠKA DRA. 10 4 4 2 21:12 16
8. T. PESNICA 10 5 1 4 17:17 16
9. ODRANCI 10 4 3 3 23:15 15
10. T. VERŽEJ 10 4 1 5 23:16 13
11. TROMEJNIK  10 3 3 4 15:17 12
12. KOV. ŠTORE 10 2 1 7 15:20 7
13. MONS CLAUD. 10 2 0 8 12:42 6
14. PALOMA 10 0 3 7 9:29 3

STOJNCI – SIMER ŠAMPI-
ON 0:3 (0:0)

STRELCI: 0:1 Omanovič (49), 0:2 
Kožar (69), 0:3 Lazičič (89)

STOJNCI: Simonič, Železnik, Jan-
žekovič, Golob, Topolovec, Nežmah 
(od 46. Lah), Milošič, Fridauer, Ko-
kot, Klinger (od 69. Pernek), Zagor-
šek. Trener: Robert Težački.

Štajerska liga: 
Ormožani razveselili 
Bukovce

Nogometaši Bistrice so znova 
pokazali svojo moč in tokrat visoko 
slavili v Šoštanju. Kar tri zadetke za 
Bistričane je dosegel Ian Emeršič. 
Ob spodrsljaju Ormožanov proti pred-

Nogomet � 3. SNL - vzhod, Štajerska liga, ligi MNZ Ptuj

Dvakrat 2:2 med ligaši MNZ Ptuj

Foto: Stanko Kozel

Stojnčani (rumeni dresI) tokrat niso zmagali, a so zadržali 1. me-
sto na lestvici 3. SNL - vzhod.

Foto: Andrej Petrovič

Nogometaši iz Apač (na sliki) se je z zmago približal vodilnemu Zavrču na eno točko zaostanka.
Foto: Stanko Kozel

Gerečjevaščani (vijoličasti dres) so dobro zaustavljali nalete Podvinčanov.

1. ZAVRČ 8 7 1 0 29:7 22
2. APAČE 8 7 0 1 25:8 21
3. OPLOTNICA 8 4 2 2 16:8 14
4. ROGOZNICA 8 4 1 3 21:18 13
5. VIDEM 8 3 2 3 19:18 11
6. DORNAVA 8 3 2 3 14:16 11
7. HAJDINA 8 3 2 3 18:22 11
8. PRAGERSKO 8 2 3 3 18:21 9
9. GORIŠNICA 8 2 2 4 18:21 8
10. SREDIŠČE 8 2 2 4 16:26 8
11. SKORBA 8 2 1 5 23:28 7
12. MARKOVCI 8 0 0 8 8:31 0

2. liga MNZ Ptuj: 
Lovrencu derbi in 
prednost 5 točk

REZULTATI 8. KROGA: Lovrenc 
– Hajdoše 1:0, Makole – Tržec 0:3, 
Cirkulane – Grajena 0:6, Podlehnik 
– Slovenja vas 3:0, Zgornja Polskava 
– Spodnja Polskava 2:3.

1. LOVRENC 8 6 1 1 18:8 19
2. HAJDOŠE 8 4 2 2 17:18 14
3. TRŽEC 8 4 1 3 30:19 13
4. GRAJENA 7 4 1 2 19:12 13
5. MAKOLE 7 3 2 2 16:10 11
6. ZG. POLSKAVA 7 4 0 3 15:15 12
7. PODLEHNIK 7 3 1 3 15:10 10
8. SP. POLSKAVA 7 2 3 2 14:15 9
9. SLOVENJA VAS 7 2 1 4 10:12 7
10. CIRKULANE 7 1 1 5 6:18 4
11. LESKOVEC 7 0 1 6 9:32 1

Veteranske lige 
MNZ Ptuj: prvi poraz 
Skorbe

ZAHODNA SKUPINA
REZULTATI 6. KROGA: Prepolje 

– Hajdina 1:6, Pragersko – Polskava 
5:2, Zgornja Polskava – Lovrenc 2:0, 
Pohorje Oplotnica – Boč 3:2.

1. PRAGERSKO 6 5 1 0 24:8 16
2. ZG. POLSKAVA 6 3 3 0 12:7 12
3. HAJDINA 6 3 1 2 22:14 10
4. BOČ 6 2 2 2 16:12 8
5. POHORJE OPL. 6 2 2 2 10:12 8
6. PREPOLJE 6 1 3 2 6:16 6
7. LOVRENC 6 1 0 5 6:17 3
8. POLSKAVA 6 0 2 4 8:18 2

SKUPINA CENTER
REZULTATI 6. KROGA: Apače 

– Tržec 1:2, Videm – Skorba 3:1, Le-
skovec – Podlehnik 0:4. V tem krogu 
je bila prosta Drava.

1. DRAVA 5 4 0 1 17:5 12
2. SKORBA 5 4 0 1 12:6 12
3. VIDEM 5 3 0 2 12:11 9
4. PODLEHNIK 6 2 1 3 10:11 7
5. TRŽEC 5 2 1 2 8:9 7
6. APAČE 5 0 2 3 8:16 2
7. LESKOVEC 5 0 2 3 4:13 2

VZHODNA SKUPINA
REZULTATI 6. KROGA: Ormož 

– Bukovci 7:0, Dornava – Markovci 
0:2, Podvinci – Gorišnica 0:0, Stojnci 
– Grajena 3:2.

1. STOJNCI 6 6 0 0 24:4 18
2. MARKOVCI 6 3 2 1 9:9 11
3. GORIŠNICA 6 2 4 0 8:4 10
4. ORMOŽ 6 2 2 2 14:10 8
5. GRAJENA 6 2 2 2 7:6 8
6. PODVINCI 6 1 2 3 8:12 5
7. DORNAVA 6 0 3 3 2:9 3
8. BUKOVCI 6 0 1 5 3:21 1

Danilo Klajnšek



Ti so igrali tudi v Belfastu (Ši-
šiča ni bilo več med Kekovimi 
izbranci, na seznamu povab-
ljenih pa je bil tudi Dominic 
Maroh – zaradi poškodbe je 
odpovedal udeležbo), kjer je 
Slovenija izgubila drugo tekmo 
v teh kvalifikacijah, izid je bil 
1:0 za Severne Irce. Slovenske 
možnosti za nastop na SP so se 
s temi tremi tekmami in eno 
osvojeno točko (brez doseže-
nega zadetka) zmanjšale, selek-
tor Kek pa se je znašel pod pre-
cejšnjim plazom kritik. „Sam 
stojim za izborom igralcev, ti 
so najboljši, kar jih trenutno 
premoremo. Poleg individual-
ne kvalitete moram paziti še na 
kompatibilnost posameznikov; 
kdor se je sposoben vključiti v 
ta kolektiv, je dobrodošel, kdor 
tega ni sposoben, pa si sam 
zapira vrata reprezentance. 
‘Kemija’ med igralci je izred-
nega pomena in na tem bom 
gradil tudi v bodoče,“ je takrat 
razlagal Matjaž Kek in trdil, da 
lahko njegovo moštvo zmaga 
na vseh štirih tekmah do konca 
ciklusa. 

Briljanten zaključek
Ker se je naša reprezentanca 

zbirala na Ptuju in trenirala v 
Kidričevem, smo lahko večkrat 

Slovenska nogometna 
reprezentanca je v rednem 
delu kvalifikacija za nastop 
na svetovnem prvenstvu, ki 
bo naslednje leto v Južnoaf-
riški republiki, v 3. skupini 
osvojila 2. mesto, s čimer si 
je zagotovila nastop v do-
datnih kvalifikacijah. Kakš-
na pa je bila pot do teh dveh 
dodatnih tekem?

Odličen začetek
Začelo se je lanskega sep-

tembra v poljskem Wroclawu, 
kjer so Slovenci z golom Dedi-
ča iztržili remi (1:1) na uvodni 
preizkušnji. Čez štiri dni so v 
Mariboru nadaljevali še bolje 
in Slovake položili na kolena 
z dvema goloma Novakoviča 
(2:1). Tudi v tretje je šlo kot po 
maslu, saj je Ljudski vrt „norel“ 
po zmagi nad Severnimi Irci 
(2:0); gole sta v zaključku tek-
me prispevala Novakovič in 
Ljubijankič. Na teh tekmah je 
selektor Kek poleg standardnih 
igralcev (Handanovič, Cesar, 
Koren, Novakovič, Brečko, De-
dič, Šuler, Kirm) računal tudi 
na Šišiča, Komca in Iliča, ki so 
bili člani začetne enajsterice. 
Malo priložnosti so dobivali 
Birsa, Jokič, Matič, Ljubijankič, 
Radosavljevič, Žlogar, Mörec, 
Vršič, Mejač. 

»Zadržan« srednji 
del

Po uvodnih treh preizkuš-
njah so Slovenci s sedmimi 
osvojenimi točkami zasedali 
vrh lestvice skupine 3 in so 
optimistično potovali v češke 
Teplice, kjer jih je spremljalo 
kar precej navijačev. Tam so 
vse do 60. minute popolnoma 
nadzorovali potek tekme in 
si pripravili vsaj tri imenitne 
priložnosti za dosego zadetka, 
vendar te prednosti niso znali 
unovčiti. Domačini so povedli 
v 62. minuti, to pa je bil tudi 
končni izid tekme, saj naši tudi 
v nadaljevanju niso kronali te-
renske premoči. Jesenski del 
kvalifikacij je bil kljub vsemu 
uspešen, saj so na štirih tek-
mah z močnimi tekmeci (s San 
Marinom še niso igrali) osvojili 
7 točk. 

V spomladanskem delu je 
bila za uvod na sporedu pov-
ratna tekma s Čehi. Oba selek-
torja sta se zavedala pomena 
tega srečanja in pripravila ne-

koliko previdnejšo taktiko, ki 
je bila vzrok končnemu izidu 
0:0. Zaradi težav s kartoni so 
priložnost na tej tekmi dobili 
tudi Filekovič, Jokič in Mavrič. 
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Nogomet � Slovenska reprezentanca skozi redni del kvalifikacij za SP 2010 

»Kemija med igralci je izrednega pomena«

Foto: Črtomir Goznik

Slovenska nogometna reprezentanca pred dvobojem s Slovaki v Bratislavi (stojijo): Šuler, Handano-
vič, Cesar, Novakovič, Birsa; čepijo: Jokič, Brečko, Kirm, Koren, Radosavljevič, Dedič.

Slovenci v dodatnih 
kvalifikacijah z Rusi!

V ponedeljek je na sedežu Mednarodne nogometne zveze 
v Zürichu potekal žreb parov za dodatne kvalifikacije za na-
stop na SP leta 2010 v Južnoafriški republiki. Slovenci niso 
imeli srečne roke, saj so dobili reprezentanco, ki so si jo naj-
manj želeli - Rusijo. Prva tekma bo 14. novembra v Rusiji, 
povratna pa štiri dni pozneje v mariborskem Ljudskem vrtu. 
Rusi so v kvalifikacijah nastopali v skupini 4 skupaj z Nemci, 
ki so jih dvakrat porazili ter se neposredno uvrstili na SP. V 
isti skupini so igrali še Wales, Finska, Azerbajdžan in Liec-
henstein. Rusija je ob gol razliki 19:6 zbrala 22 točk. Selektor 
Rusije je sloviti Nizozemec Guus Hiddink, ki je to reprezen-
tanco na zadnjem EP pripeljal do polfinala. 

V kvalifikacijah je blestel napadalec londonskega Totte-
hama Roman Pavljučenko, ki je zabil pet golov, najbolj stan-
dardna reprezentanta pa sta vratar in branilec moskovskega 
CSKA Igor Akinfeev in Sergej Ignaševič, ki sta na vseh dese-
tih tekmah igrala od prve do zadnje minute.

Strelci Rusije v kvalifikacijah za SP 2010:
5 - Roman Pavljučenko
3 - Konstantin Žirjanov, Andrej Aršavin
2 - Aleksandr Keržakov
1 - Vasilij Berezutski, Sergej Ignaševič, Pavel Pogrebnjak, 

Igor Semšov.
Ruska reprezentanta je sicer sestavljena iz nogometašev, 

ki v večini igrajo za najboljše ruske klube (CSKA in Spartak 
Moskvo ter Zenit St. Perersburg), medtem ko ruski legionar-
ji prihajajo iz priznanih evropskih klubov, kot so londonski 
Chelsea, Arsenal in Tottenham ter Everton iz Liverpoola in 
nemškega Stuttgarta. 

Preostali trije pari dodatnih kvalifikacij:
Irska - Francija

Portugalska - BiH 
Grčija - Ukrajina

Iz Evrope so si nastop na SP 2010 neposredno zagotovile 
Švica, Slovaška, Anglija, Španija, Nemčija, Italija, Nizozemska, 
Danska in Srbija.

JM

v živo spremljali dogajanje v 
ekipi. Igralci so se vedno znova 
veselili snidenja in prav močan 
kolektivni duh je prišel po teh 
kritikah še posebej do izraza. 
Tudi novinci (Velikonja, Bači-
novič, Pečnik, Džinič, Krhin 
...) so prispevali svoj delež, da 
je pričakovana zmaga proti 
San Marinu res ostala doma. Za 
rezultat 5:0 so z goli poskrbeli 
Koren (2), Radosavljevič, 
Kirm in Ljubijankič. Sep-
tembrska tekma in prepričljiva 
zmaga s Poljsko (strelci Dedič, 
Novakovič in Birsa) je Slo-
venijo spet približala visokim 
mestom na lestvici, obenem pa 
je Poljska izpadla iz boja za vrh. 
Pred oktobrskim zaključkom 
kvalifikacij so bila tako vsa pri-
čakovanja nogometne javnosti 
usmerjena v Slovaško, kjer je 
Slovenija za ohranitev mož-
nosti za nastop na SP morala 
vsaj remizirati z domačo vrsto, 
ki je bila tik pred neposredno 
uvrstitvijo na SP. Slovenci niso 
igrali na remi, ampak so od-

ločno napadli, kljub temu da 
sta bila dalj časa poškodovana 
Novakovič in Cesar za tekmo 
usposobljena zadnji hip. Z 
novo odlično predstavo in z 
zadetkoma Birse in Pečnika 
so razveselili številne sloven-
ske navijače (več kot 2500), 
ki so v Bratislavi pripravili 
fantastično vzdušje. To bi bilo 
zagotovo še nekajkrat večje 
po tekmi zadnjega kroga, ko je 
Slovenija v gosteh ugnala San 
Marino (strelci Novakovič, 
Stevanovič in Šuler), vendar 
Poljaki na domačem igrišču 
niso uspeli remizirati s Slovaki. 
Slednji so se veselili 1. mesta 
in zagotovljene udeležbe na 
SP, Novakoviču in druščini pa 
preostane možnost, da si to za-
gotovijo preko dodatnih kvali-
fikacij. Razlika v zadetkih 13:0 
v zadnjem delu priča o tem, da 
bo Slovenija poskušala najmanj 
drago prodati kožo … Presene-
čenje ni izključeno!

JM

Foto: Črtomir Goznik

Milivoje Novakovič se po poškodbi počasi vrača v pravo formo: v soboto je svojemu Kölnu z zadetkom 
v 42. minuti zagotovil minimalno zmago.

Foto: Črtomir Goznik

Slovenci so najmanj točk (1) osvojili proti Čehom: na sliki dvoboj Andraža Kirma (igra za klub Wisla 
Krakow) in Tomaša Ujfalušija (Atletico Madrid). 

Foto: Črtomir Goznik

Selektor Matjaž Kek: »Navijačem se še enkrat zahvaljujem za vsa-
ko minuto, ki so jo preživeli z nami v teh kvalifikacijah, od Poljske 
do San Marina. To je velika dodana vrednost te reprezentance.«
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Pokopališče je kulturno 
obeležje, zato naj ga ne 
bi locirali preblizu mest 
ali objektov, ki že sami po 
sebi predstavljajo močno 
kulturno ali drugače po-
membno obeležje. Prav 
tako naj ne bi bilo preblizu 
javnih in hrupnih gostin-
skih lokalov, pa tudi ne v 
soseščini javnih odprtih 
kopališč ali zdravilišč. Po-
kopališče se mora ujemati 
s krajino, zato na njem naj 
ne bi rasla drevesa, ki so 
tuja kraju.

Evropska pokopališča se de-
lijo v glavnem na štiri skupine: 
arhitekturno urejena, gozdna, 
parkovna in mešana. Ob tem 
različni avtorji omenjajo še 
pokopališča okrog cerkva in 
vaška pokopališča, medtem 
ko naj bi mestno pokopališče 
sodilo eno izmed prej ome-
njenih skupin. V Evropi so vsa 
pokopališča javna ali cerkve-

na, lahko pa, da bodo v bližnji 
prihodnosti tudi privatna.

Nagrobnik je nosilec simbo-
lov in simbol tistega, čigar ime 
nosi. Franc Tobias je v svoji 
knjigi zapisal, da morajo biti 
nagrobni simboli enostavni, 
poudarjeni in razumljivi. Že 

Pred dnevom spomina

Pokopališče - kulturno obeležje
»Mesto pokojnih« avtorja Franca Tobiasa je prva slovenska knjiga, ki zajema ideološko, etično, estetsko in 
tehnično problematiko, povezano s pokopališčem, ob tem pa avtor ocenjuje tudi vrednote likovne, vrtnar-
ske, arhitekturne in drugih umetnosti, je zapisano v uvodu knjige, ki jo je namenil načrtovalcem pokopališč, 
arhitektom in umetnikom kot tudi skrbnikom grobov, kamnosekom, vrtnarjem in drugim pokopališkim delav-
cem, pa tudi obiskovalcem pokopališč, da bo njihov vodnik pri spoznavanju tihotnega polja, kjer je mogoče 
najti več zvrsti človekove ustvarjalnosti.

Ko so se leta 1996 prese-
lili v nove prostore, so se 
počasi pričeli preusmerjati 
v izdelavo okenskih polic, 
stopnic, opremo lokalov, 
prodajo vseh dodatkov, ru-
stike in tlakov. Še vedno pa 
izdelujejo nagrobne spome-
nike.

Ko sta z bratom začela ka-
mnoseštvo, so bili v modi še 
robniki iz teraca in granitne 
plošče, počasi pa se je vse pre-
usmerilo v granit; marmor se 
na našem območju uporablja 
zelo malo, saj je problem v nje-
govi obstojnosti, občutljiv je na 
vremenske vplive, hitro zble-
di, poznajo se madeži, čez čas 
dobi razpoke in ne more ohra-
niti kvalitete, kot je bila v času 
izdelave. Na našem območju 
se predvsem uporablja granit. 
V začetku je prevladovala siva 
barva (granit iz Jablanice), se-
daj pa se uporabljajo najrazlič-
nejši graniti. Izrednega pome-
na je, da izberemo kamen, ki 
je dovolj odporen na različne 
vremenske razmere.

Za kakšne nagrobnike se 
bodo ljudje odločili, je odvisno 
od tega, na katerih pokopali-
ščih se nagrobniki postavljajo. 
Praviloma naj ne bi izstopali po 
obliki, velikosti in barvi. Zelo 
moderne spomenike je sreča-
ti na Hajdini in v Staršah, kjer 
je, kot pravi Zoran Žunko, vse 
nenormalnih, velikih dimenzij, 
izredno velike pokrivne plošče, 
izredno velike napisne plošče, 
zelo bogata oprema. Drugod je 
tega manj, ljudje se ne odločajo 
za tako izstopajoče spomenike. 
Eni pridejo z že izdelano idejo, 
kaj bi želeli, nekateri so brez 
vsake ideje in se odločijo na 
podlagi nasveta. »Nikomur ni-
česar ne vsiljujemo, odločitev 
v celoti prepuščamo ljudem,« 
pravi Zoran Žunko.

»Nagrobniki, ki smo jih nekaj 
časa delali po naših zamislih na 
zalogo, se niso prijeli. Vsak si je 
želel nekaj drugega, neke spre-
membe. Velika nelojalna kon-
kurenca slovenskim kamnose-

kom so že izdelani spomeniki, 
ki prihajajo iz Kitajske. Cenejši 
so celo od samega materiala pri 
nas, zato jih za takšno ceno, ko 
jih delajo Kitajci, slovenski ka-
mnoseki niso zmožni izdelati. 
Že na pogled pa se vidi, da niso 
narejeni pri nas, saj - po doma-
če povedano - kičasto izstopa-
jo. Ne glede na nizko ceno se 
stranke v zelo malem odstotku 
odločajo zanje.

Za montažo spomenika ni 
več potrebno nobeno obrtno 
dovoljenje, vsak dobi licenco 
za montažo nagrobnih spome-
nikov. A to ni več pravo kamno-
seštvo.

Urejenost pokopališč se je v 
zadnjem obdobju zelo izbolj-
šala. Krajevne skupnosti in ob-
čine se pri tem zelo trudijo. V 
večini imajo sprejete odloke, s 
katerimi določajo mere nagrob-
nih spomenikov, že skoraj na 
vsakem pokopališču je potreb-
na dovolilnica za postavitev na-
grobnika, nekdo je prisoten vsaj 
na ogledu, zato je danes ureje-
nost bistveno boljša kot nekoč, 
ko tega ni bilo in ko je vsak de-
lal, kar se mu je zahotelo. Pre-
tiravali so z velikostjo robnih 
polj, z višino spomenikov, zače-
lo se je pretiravati z dodatnimi 
temelji. Najbolj nas moti, da ob-
čine na pokopališčih nimajo ni-
kjer urejenega skladišča zemlje, 

ki ostaja kot višek od pokopa, 
čeprav smo na naši sekciji dali 
pobudo, da se to uredi in bi jo 
lahko uporabili tisti, ki je nima-
jo dovolj. Zdaj pa moraš z vseh 
pokopališč vse odpeljati, pa ne 
veš kam,« je povedal Žunko.

Od dodatne opreme se ljudje 
najpogosteje odločijo za vaze 
in lučke. Včasih so bili zelo 
moderni visoki kipi, zdaj se jih 
proda bistveno manj, pogosto 
tudi zaradi vandalizma, s kate-
rim se bolj ali manj srečujejo na 
vseh pokopališčih. Kipi namreč 
niso poceni. V zadnjem času se 
zelo uporabljajo stružene lučke 
in vaze iz istega granita, kot so 
spomeniki. Znova so moderne 
keramične slike, ki so bistveno 

cenejše kot portreti; ti so bili še 
ne tako davno zelo popularni, 
na ploščo iz črnega kamna so 
jih risali umetniki. V Sloveniji 
sta tega dela vešča dva umetni-
ka, veliko pa se jih poslužuje 
tudi varaždinskega umetnika.

Pri napisih so pred leti skoraj 
vsi želeli imeti kovinske črke, 
ki se pritrdijo na nagrobnik. Te 
sicer nekaj časa držijo, nato pa 
začnejo puščati sled - temni ali 
zeleni oksid, ki ga s kamna ni 
mogoče izbrisati. Sicer je manj 
viden, če je kamen temen. Sedaj 
se znova vračajo vklesane črke 
in vklesane vrtnice. Sicer pa je 
dobra pisava največji okras na-
grobnika.

MG

Kamen – najpomembnejša izbira
Kamnosek Zoran Žunko je začel delati kot popoldanski obrtnik, kot redni obrtnik pa marca 1991. Takrat sta 
z bratom zgradila delavnico, začeli so popravljati, nameščati in izdelovati nagrobnike. S tem so se v veliki 
večini ukvarjali vse do leta 2000.
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Zoran Žunko

oblika nagrobnika naj bi bila 
takšna, da lahko že sam po 
sebi predstavlja simbol. Sim-
boli so lahko rastlinski (klas, 
bršljan, lilija), živalski (riba, 
jagnje, golob), geometrijski 
(trikotnik, krog), kot simboli 
se lahko uporabijo tudi nebe-
sna telesa (sonce, žarki), pa 
tudi drugi simboli (srce, sidro, 
križ), od novih pa velja omeni-
ti cvet, ki predstavlja mladost, 
steber kot podporo, bolečino, 
kroglo kot ponovno srečanje. 
Na grobu naj bi bil samo en 
simbol.

Na nagrobnikih je mogoče 
srečati tudi epitafe, nagrobna 
sporočila, ki so največkrat ži-
vljenjske modrosti. Kot pravi 
avtor knjige Mesto pokojnih, 
so ta sporočila pogosto jasnej-
ša kot portret. Na nagrobnikih 
niso primerni simboli poklica 
pokojnih.

Cvetje na grobu
Najlepši in najnaravnejši 

so grobovi, kjer se iz tal ali 
zelenja dvigajo lepi nagrob-
niki brez obrob ali okvirov, 
lepo obraščeni z zelenjem ali 
s skrbno izbranimi trajnicami 
in cvetočim rastlinjem.

Za zasaditev na grobovih 
uporabimo nizke trajnice, 
grmovnice in nizke čebulni-
ce, ob teh pa še dvoletnice 
in enoletnice. Na grob lahko 
posadimo v glavnem vse rože, 
nobena ni neprimerna, po-
membno pa je, da pri cvetju 
iste vrste ni različnih barv, 
saj naj bi prevladovala barv-
na enotnost. Pri zasaditvah se 
premalo razmišlja o dobrih 
kombinacijah osnovnih nasa-
dov in o kombinaciji cvetja, 
ki naj bi bilo del okolja ali vsaj 
majhna posebnost v okolju, 
ne pa žgoč madež, opominja 
Tobias.

Zlato pravilo je, da naj bo 
zasaditev čimbolj skromna. 
Tudi tu velja pravilo, da je 
manj več. Če bomo izbrali le 
šopek, naj bo ta okrogel in 
bogat, lahko pa se odločimo 
tudi za aranžma na korenini, 
skledo z lončnico in kakšnimi 
drugimi dodatki. Jesenski na-
sad bodo sestavljale trajnice 
ali mačehe - tisto, kar bo osta-
lo čez zimo. Če je nasad sesta-
vljen iz trajnic in enoletnic, ga 
bomo spreminjali samo v delu 
sezonskih rož. Svečka naj bo 
praviloma ena in to takšna, ki 
gori (ne elektronska).



ne reči. Postala sta par in Ka-
ren me je celo vprašala, kaj si 
jaz mislim o Rolandu, češ da ji 
angleške kolegice odsvetujejo 
fanta, ki prihaja nekje iz zao-
stale bivše komunistične vzho-
dne Evrope. Zanimivo, da je to 
vprašala mene, ki sem prihajal 
prav tako iz za njih eksotične 
bivše komunistične države, ki 
pa je itak večina ljudi ni niti 
poznala.

Po šestih mesecih, ko sem 
končal delo na ladji in se vrnil 
domov, sem dobil razglednico 
iz Budimpešte, kjer je pisalo, 
da sta se Karen in Roland za-
ročila ter da bo poroka kmalu. 
Spodaj je bilo še dodano. ''Pa 
prični 'šparati' za pot v Avstra-
lijo!'' V zgodnji jeseni leta 1998 
sem dobil pismo v lepi kuver-
ti. Iz Avstralije. Komaj sem ča-
kal, da sem ga odprl. V njem je 
bilo uradno vabilo na poroko 
28. februarja 1999 v Sydne-

yju. Roland me je prosil, da bi 
bil njegova priča na poroki! 
Spreleteli so me mravljinci, 
saj se mi to ni zdelo mogoče. 
Vse skupaj se je odvijalo tako 
neresnično. Kot da bi Roland 
že vnaprej vedel, kaj se bo zgo-
dilo. Takoj sem v mislih začel 
načrtovati, kako naj se pripra-
vim na potovanje v daljno de-
želo, saj obljube res ne smem 
prelomiti. No, pa tudi želel 
sem jo že dalj časa videti in 
zdaj sem za to imel tudi razlog. 
Naslednjega pol leta je bilo 
vse podrejeno cilju moji poti 
v Avstralijo. Navadno v takem 
primeru vse skupaj teče tako 
kot treba in tako je bilo tudi 
tokrat. Zbral sem denar, kupil 
letalsko karto, skrbno poiskal 
primerna darila, pripravil lite-
raturo o Avstraliji, se pogovo-
ril z nekaterimi ljudmi, ki so 
tam že bili in čakal na februar. 
Edini problem, ki se je naja-

vljal, je bil dopust. V podjetju 
v Mariboru mi namreč niso 
želeli dati dopusta za več kot 
6 tednov. Tudi neplačanega 
ne! Takrat sem se v trenutku 
odločil. Dal sem odpoved in si 
začel iskati novo službo za čas, 
ko pridem nazaj. Kako so me 
pogledali v službi, ko sem jim 
prinesel lastnoročno napisa-
no odpoved. Sem mislil, da bo 
šefico kap, tega res ni pričako-
vala. Kajti obljube nisem smel 
in želel prelomiti ter se odpo-
vedati takšnemu potovanju, ki 
ga večina ljudi doživi le enkrat 
v življenju, če sploh. Vendar 
po tem potovanju nič ni bilo 
več kot prej. Potovanja so me 
zastrupila in v naslednjih le-
tih sem intenzivno potoval. 
V Sloveniji je kaj takega, kot 
dati odpoved zaradi daljšega 
potovanja, veljalo skoraj za bo-
gokletno, medtem ko sem po-
zneje na potovanjih srečeval 
ogromno ljudi z vsega sveta, 
ki so ravnali enako in se jim to 
ni zdelo nič čudnega. Tako je 
bilo pred osmimi leti …

Ko sem pristajal na sydneyj-
skem letališču, sem se odločil, 
da ne bom ostal v Sydneyju, 
temveč bom takoj poiskal pre-
voz naprej proti Melbournu. 
Edino vprašanje, ki sem si ga 
zastavljal, je bilo, ali naj grem z 
avtobusom ali letalom. Po pre-
misleku sem kupil karto do-
mače letalske družbe Qantas 
za sto plastičnih avstralskih 
dolarjev. Avstralci zaradi prak-
tičnosti namreč uporabljajo 
plastičen denar. Avtobus bi 
me sicer stal nekoliko manj, le 
85 avstralskih dolarjev, vendar 
tudi enajst ur več vožnje. Od-
letel sem v noč proti mestu 
kulture, glasbe in športnih 
dogodkov. Glavni dogodek, 
ki me je tokrat zanimal, je bil 
eden najbolj spektakularnih 
športnih dogodkov na svetu 
– Odprto teniško prvenstvo 
Avstralije! Rezerviral sem si 
poceni sobo v hostlu v bližini 
Melbourne parka, v delu ime-
novanem Richmond. Nadvse 
sem se veselil dogodka, ki sem 
ga spremljal vsako leto doma 
pred malim ekranom in si ve-
dno želel, da bi se ga nekoč 
tudi v živo udeležil ... Bil sem 
končno tam!

Nadaljevanje prihodnjič
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Torek, 20. oktober 
Danes goduje Irena.
Danes je svetovni dan osteoporoze.
1820 je skupina ljubljanskih veletrgovcev je ustanovila Kranjsko hra-
nilnico, najstarejši denarni zavod na Slovenskem. 
1827 so v bitki pri grškem otoku Navarinu združene britanske, fran-
coske in ruske sile uničile turško ladjevje.
1850 je bil izdan ukaz okrajnega glavarja, da morajo vsi lastniki hiš 
oziroma posesti v mestu opravljati protipožarno stražo.
1854 se je rodil francoski pesnik Arthur Rimbaud, utemeljitelj sim-
bolizma in predhodnik nadrealizma.
1865 se je rodil v Ljubljani tenorist, operni in koncertni pevec ter 
pedagog Franc Pogačnik.
1907 je bila na občnem zboru ustanovljena Slovenska krščansko-
socialna zveza za Koroško.
Sreda, 21. oktober
Danes goduje Urška.
Uršula je zavetnica mladine, učiteljic in vzgojiteljic, za dobro poro-
ko in zakon, za mirno smrt in zavetnica bolnih otrok.
1520 je portugalski pomorščak Magellan odkril vhod v morsko oži-
no, ki se imenuje po njem Magellanov preliv.
1790 se je rodil francoski pesnik, politik in zgodovinopisec Alphonse 
de Lamartine.
1805 je britanski general Horatio Nelson v sloviti bitki pri Trafalgarju 
premagal združeno francosko-špansko ladjevje.
1824 je angleški inženir Joseph Aspdin patentiral portlantski ce-
ment.
1833 se je rodil švedski kemik in izumitelj dinamita Alfred Nobel. 
1878 je nemški parlament prepovedal socialiste, oziroma zakon pro-
ti družbeno nevarnim prizadevanjem socialne demokracije.
1917 se je rodil ameriški jazzovski trobentač, skladatelj in voditelj 
glasbenih ansamblov Dizzy Gillespie. 
Četrtek, 22. oktober
Danes goduje Vendelin.
1721 se je Peter Veliki oklical za ruskega imperatorja.
1725 je umrl italijanski skladatelj Alessandro Scarlatti. 
1811 se je rodil madžarski pianist in skladatelj Franz Liszt.
1830 se je rodil v Ljubljani slovenski zdravnik kirurg Viljem Kovač.
1928 so v Parizu premierno izvedli Ravelov Bolero.
1936 so bile v Španiji ustanovljene mednarodne brigade, ki so po-
magale republikancem v boju proti Francovim četam. 
1944 je bil v Črnomlju ustanovni občni zbor Slovenskega časnikar-
skega društva.
Petek, 23. oktober
Danes goduje Severin.
1495 je cesar Friderik III. zaradi težkih razmer podelil podložnikom 
kočevskega zemljiškega urada posebno pravico za trgovino s svojimi 
izdelki.
1805 se je rodil avstrijski pripovednik 19.stoletja pisatelj Adalbert 
Stifter. 
1887 se je rodil v Kopru slovenski pisatelj, politik in nestor novinar-
stva Rudolf Golouh.
1905 se je rodil švicarsko-ameriški fizik Felix Bloch.
1908 so v Ljubljani ustanovili Slovensko filharmonijo.
1917 so v Petrogradu na seji CK boljševiške partije sprejeli Leninov 
predlog o oboroženi vstaji.
1940 se je rodil brazilski nogometaš Edison Arantes do Nascimento, 
ki je postal bolj znan pod imenom Pele.
Sobota, 24. oktober
Danes goduje Rafael.
Danes je svetovni dan OZN.
1849 so s cesarskim ukazom ustanovili nove šolske deželne obla-
sti.
1849 se je rodil v Novem mestu slovenski politik in zgodovinar Fran 
Šuklje.
1867 je bila v Ljubljani v čitalniški dvorani prva gledališka predsta va 
Dramatičnega društva. Uprizorili so češko igro Klicpera Na mostu.
1917 je prišlo do odločilne bitke pri Kobaridu med Avstrijci in Italijani 
v dvanajsti štiridnevni bitki na soški fronti pri Tolminu in Bovcu.
1929 je doživel finančni verjetno najhujši pretres v vsej zgodovini – 
začel se je polom na Wall Streetu.
1945 so ustanovili v San Franciscu na konferenci 51 držav Organiza-
cijo združenih narodov.
Nedelja, 25. oktober
Danes goduje Darja.
1241 je bil izvoljen Cetestin IV., prvi papež, ki so ga kardinali izvolili 
v konklavu. 
1838 se je rodil francoski skladatelj Georges Bizet.
1881 se je rodil francosko-španski slikar Pablo Ruiz y Picasso.
1885 je bila v Celovcu pod predsedstvom Andreja Einspielerja usta-
novljena prva podružnica Družbe sv. Cirila in Metoda na Koroškem.
1891 je bil v Ljubljani prvi koncert v takratni Tonhalle, današnji stav-
bi Slovenske filharmonije, ki je bila po požaru obnovljena.
1896 je bila v Šentrupertu pri Velikovcu odprta prva zasebna sloven-
ska osnovna šola, ki jo je odprla Ciril-Metodova družba.
1934 je bil v spodletelem poskusu nacističnega državnega udara v 
Avstriji ubit kancler Engefbert Dollfuss.
Ponedeljek, 26. oktober
Danes goduje Lucijan.
1536 je na Dunaju umrl škof in diplomat Krištof Ravbar.
1685 se je rodil italijanski skladatelj Domenico Scarlatti.
1786 se je rodil ameriški puškar Henry Derringer.
1787 se je rodil srbski kulturni reformator Vuk Karađić.
1861 je nemški fizik Johann Philipp Reis na sestanku fizikov v Fran-
kfurtu prvič prikazal nepopoln prenos glasu preko telefona.
1889 se je rodil v Šmartnem v Brdih slovenski mladinski pesnik in 
kulturni delavec Karel Širok.

Na valovih časa

Ko sem konec januarja 
prispel v avstralsko pole-
tje, nisem začutil tistega 
navdušenja kot na mojem 
prvem potovanju v ''Deže-
lo tam spodaj'' leta 1999. 
Na osemurnem poletu iz 
Hongkonga sem imel časa 
na pretek za razmišljanje 
o moji prvi poti v Avstra-
lijo pred davnimi osmimi 
leti. Zamislil sem se, kako 
je bilo tistega poznega fe-
bruarskega dne, ko sem 
bil povabljen v Sydney na 
poroko. Bil sem poročna 
priča prijatelju Rolandu iz 
Budimpešte, ki se je poro-
čil z Avstralko iz Sydneyja. 
Vse skupaj je bilo bolj po-
dobno pravljici o princu 
in princesi kot pa resnični 
zgodbi ... 

Več kot deset let nazaj smo 
se srečali na Karibih. Delal 
sem kot krupje na luksuzni tu-
ristični ladji ameriške družbe 
Carnival. V kazinu sem vsak 
dan spoznaval ljudi iz nešte-
tih koncev sveta, z vsemi sem 
se dobro razumel, še posebej 
dobro z Madžari. Ko sem delal 
že kakšna dva meseca, je pri-
šla nova skupina zaposlenih 
v kazinu in moj sostanovalec 
v kajuti je postal Roland iz 
Budimpešte. Nekega dne po 
zabavi po končanju nočnega 
dela, ko sva se pogovarjala, mi 
je Roland zaupal, da je skupaj 
z njim prišla delat na ladjo tudi 
simpatična Avstralka Karen. 
Pravil mi je, kako mu je ta pun-
ca všeč. Smešno se mi je zdelo, 
ko je že v najinem prvem po-
govoru omenil, da bi rad začel 
hoditi z njo in že obenem delal 
načrte o preselitvi v Avstralijo. 
Takrat sem se mu smejal in si 
tiho mislil: ''Dečko, saj še nista 
niti prav spregovorila, pa že 
razmišljaš o poroki z njo!'' Med 
smehom sva si podala roki in 
si obljubila, da če se poroči v 
Avstraliji, pridem obvezno na 
poroko kot njegova priča!

Na ladji so se kmalu začele 
dogajati med njima romantič-

Okoli sveta (14) � Piše: Filip Kovačič

Avstralija osem let pozneje

Imam zelo velik pro-
blem. Z možem sva poro-
čena 8 let. Zadnje čase oz. 
že kar leto in pol ga ne 
morem več gledati, skrat-
ka sovražim ga. Vedno po-
gosteje pije (alkohol), saj 
ne da bi bil pijan, vendar 
meni je dovolj, če spije 
samo eno pivo. Večkrat 
sem mu to že rekla, ven-
dar se samo smeji in gre 
naprej. Jaz več to ne vzdr-
žim. Imava 3- in 7-letna 
otroka, ki ga potrebujeta. 
Cele dneve je v službi, ko 
bi lahko bil v soboto in ne-
deljo doma, gre delat pri-
vat. Kaj naj naredim???

Ne morem več tako na-
prej. Vse je na meni, delo 
doma, otroka, služba ...

Prosim za nasvet!!
Hvala 
Lepo pozdravljeni!

Alkohol je še vedno velika 
težava mnogih naših družin. 
Tukaj je resnično samo vpra-
šanje, kje je vaša tolerančna 
meja? Do kod boste vi to do-
puščali? Kako dolgo boste 
vzdržali? Že sedaj je situacija 
nevzdržna. In zraven alkoho-
lika je zelo težko živeti. Tudi 
otrokom. Alkohol je prevara. 
Alkoholik potrebo po stiku in 
bližini zamenja s steklenico. 
Lažje je sedeti v gostilni kot 
biti doma in vzdržati čutenja, 
ki se med vama prebujajo. Pa 
ne, da ste vi kaj krivi, vaš mož 
ne vzdrži ob vas zaradi sebe. 
Ker je nezmožen pristnega 
intimnega odnosa, se zateka 
v alkohol. V sebi pa je razbo-
lel in nosi globoke občutke 
nevrednosti. Vendar to še 
vedno ne opravičuje tega, da 
pride domov vsak večer odi-
šavljen z alkoholom. In tukaj 

se vam prebuja veliko jeze, 
kar je naravno in razumlji-
vo, saj ga potrebujete tako 
čustveno kot fizično. In ob 
vsem tem se prebudi žalost, 
saj si življenja niste predsta-
vljali na tak način. Nenehno 
sama z dvema otrokoma, ni-
koli slišana, začutena in razu-
mljena v svojem svetu. Težko 
je, vendar so pri teh ljudeh 
samo meje tiste, ki kaj štejejo. 
Ko vam bo resnično dovolj, 
boste ukrepali, ker drugače 
ne boste več zmogli. Na tej 
točki se vedno sprašujem, za-
kaj se človek pusti zlorabljati 
prav do konca svojih moči. In 
tukaj se že ponuja odgovor. 
Te zlorabe so nam v čustve-
nem smislu domače in nam 
obljubljajo odnos.

Morali boste narediti spre-
membo, ker je on ne bo, ni 
mu treba, saj vas z rahlo vinje-

Midva – zakonski 
in družinski center

E-mail: midva.zdc@siol.net
Tel: 030 333 009

Zakonski in družinski center Midva

Mož prihaja vinjen domov
nostjo sicer malo razjezi, se 
vam nasmehne in vse je spet 
po starem. Celo vaša jeza mu 
je domača, je del sistema, ki 
ga živita. In zato je to začaran 
krog nenehno isto ponavlja-
jočih se odzivov, vsakodnev-
no, brez konca. Dokler se 
eden ne odloči in temu nare-
di konec. Zaradi sebe.

Pa še en test. Če tri mesece 
ne vzdrži brez kozarčka popi-
tega alkohola, je alkoholik.

Lepo se imejte.
Sabina Stanovnik,

spec. zakonske in družinske terapije

Foto: F. Kovačič

Sydney - središče



rilnikov, žarometi pa so po novem zmeraj 
ksenonski, kar kaže na Subarujeve ambi-
cije, da uvrsti legacya v tako imenovani 
premijski razred vozil.

Voznikovo delovno okolje je v pri-
merjavi s četrto generacijo sodobnejše, 
na zadnji klopi imajo potniki za dobrih 
šest centimetrov več prostora za kolena, 
povečal se je tudi prtljažnik – pri limuzi-
ni na 486 in pri karavanu na 526 litrov 
»osnovnih« litrov.

Pod motornim pokrovom se vrtita že 
znana bokserja: 2,0-litrski dizel s 150 KM 
in enako velik bencinski motor. Dizel-
ski boxer je Subarujeva pogruntavščina, 
ravno tako menjalnik lineartronic, ki 
še najbolj spominja na brezstopenjski 
CVT-menjalnik. S simetričnim stalnim 
štirikolesnim pogonom vred so to avto-
mobilske poslastice, žal pa so se poslovila 
vrata brez okvirjev (zaradi bistveno večje 
varnosti vozila), ki so ravno tako zaščitni 
znak Subarujevih vozil.

Novi legacy je dobil tudi elektroniko 
za poseganje v delovanje motorja Si-drive 
in sistem cradle mount oziroma okvir, na 
katerega je pritrjen motor, kar zniža tre-
sljaje, ki bi se utegnili prenesti na karo-
serijo. Omenjeni sistem prispeva tudi k 

Legacy letos praznuje 
dvajsetletnico

Subaru je ena redkih znamk, ki še 
vztraja na svoji prepoznavnosti, zato 
njihovi izdelki prav nič ne spominja-
jo na evropske. Nikoli niso podlegli 
trenutni modi, res pa je, da so suba-
ruji namenjeni nekaj premožnejšim 
voznikom. S tako filozofijo se držijo 
na površju, saj na njihovih glavnih 
trgih brez večjih težav krmarijo sko-
zi krizne čase. Pred dnevi so pred-
stavili novega legacya in ob njem še 
nekaj bolj terenskega outbacka.

Subaru si je v več kot petdesetih letih 
obstoja ustvaril spoštovanja vreden slo-
ves, ki je povezan s kakovostjo, zaneslji-
vostjo in še najbolj s štirikolesnim pogo-
nom. Na tem področju njihovim avtomo-
bilom pripisujejo celo pionirsko vlogo!

Legacya so začeli prodajati pred dvaj-
setimi leti, v štirih generacijah so našteli 
3,6 milijona kupcev, kar je za majhno ja-
ponsko tovarno zavidanja vreden uspeh. 
V tistem času je bil legacy  eden redkih 
avtomobilov s štirikolesnim pogonom, 
da boxer motorjev sploh ne omenjam. 
Že peta generacija je pridobila na udo-
bju, kakovostnejših materialih, ob tem, 
da je subaru ostal trpežen in preprost 
avto srednjega razreda z bokserskim 
motorjem in simetričnim štirikolesnim 
pogonom. 

Še najbolj zvest tradiciji ostaja legacy 
s svojo podobo in hkrati diskretno vpe-
ljuje novosti: klasično ročno zavoro je za-
menjala elektronska, sveža je grafika me-

pasivni varnosti, ker v primeru trka pre-
vzame vlogo zmečkljive cone.

Več kot petdesetletna zgodovina in 
prepoznavnost legacya sta dobri popo-
tnici za prihodnost, le cena avtomobila 
ni ravno majhna, pa tudi plastika arma-
turne plošče je za ta avtomobilski razred 
preveč trda.

Ob obletnici še novi outback ...
Na legacyjevi osnovi je leta 1995 na-

stal še outback, ki so mu dali ime lega-
cy grand wagon, nato legacy outback in 
sedaj le še outback. Japonci mu pravijo 
tudi prvi križanec med več razredi na 
svetu. 

Pri razvijanju outbacka so se nasloni-
li na ameriške kupce, ki so želeli neko 
vmesno rešitev med terenskimi vozili 
in karavani. Outback se od legacya razli-
kuje po 20-centimetrski oddaljenosti od 
tal, robustnejšem videzu ter samosvoji 
zasnovi vozila.

Oblika vozila še naprej ostaja »japon-
ska«, torej precej zadržana in zato skriva 
dragoceno tehniko. Kot pravijo pri Su-
baruju, večina njihovih kupcev ne želi 
izstopati s svojim avtomobilom, ampak 
hočejo voziti avto z odličnimi voznimi la-
stnostmi v vseh vremenskih razmerah. 

Avto je dobil drugačno masko, tudi 
izbira motorjev je večja, saj lahko kupci 
posežejo tudi po 2,5-litrskem bencin-
skem agregatu s 170 KM in 3,6-litrskem 
šestvaljnem bencinarju z 260 KM. Japon-
ski strokovnjaki še vedno ostajajo zvesti 
Subarujevemu izročilu, s tem, da so valji 
v motorju postavljeni leže eden proti 
drugemu in da se moč simetrično prena-
ša na vsa štiri kolesa.

Individualnost očitno ni tako dobrodo-
šla, ker je na voljo le en paket opreme, pri 
dizelski različici še tisti z oznako sport, 
res pa, da je že v osnovi na voljo vse, kar 
pravzaprav potrebujete. Med drugim vsi 
poznani varnostni sistemi in serijsko pa-
noramsko strešno okno.

Za oba modela lahko rečemo, da od 
samega začetka navdušujeta s svojo ne-
vpadljivostjo in glavnima atributoma – s 
stalnim štirikolesnim pogonom in bokser-
skim motorjem. Njune linije so sicer po-
stale prijetnejše, ampak nič posebnega.

Danilo Majcen
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Zdravstveni nasveti

Ljudska imena: ajdina, 
božjastnica, božji bič, vražji 
bič, hajdovka, mačja trava, 
špajka …

Opis: Baldrijan je 25 do 
120 cm visoka trajnica. Krat-
ka korenika na vse strani po-
ganja dolge korenine in pod-
zemne pritlike. Steblo je votlo 
in vitko, listi so pernato delje-
ni, lističi pa suličasti ali naz-
občani. Majhni belo rožnati 
cvetovi so združeni v kobula-
sta socvetja. Cvete od maja do 
septembra. Najraje raste na 
vlažnih mestih, na travnikih 
in ob vodah. Zelo cenjena pa 
je posebna vrsta baldrijana, 
ki uspeva na kamnitih, suhih 

rastiščih v višjih legah, saj so 
te rastline bolj aromatične in 
učinkovitejše.

Zdravilne snovi in učin-
kovine: Najpomembnejša 
dela baldrijana sta korenika 
(Rhizoma valerianae) in kore-
nine (Radix valerianae). Učin-
kovine, ki naj bi bile zaslu-
žne za pomirjevalni učinek 
baldrijana, pa so predvsem 
sestavine eteričnega olja, 
zlasti valeranon, valerenska 
kislina (ki daje posušeni ra-
stlini značilen vonj) in njeni 
derivati ter valepotriati.

Delovanje in uporaba: 
Številne raziskave potrjujejo 
učinkovitost baldrijana kot 
blagega pomirjevala in uspa-
vala. Pomaga pri nervozi, hi-
steriji, razburjenju, nespečno-
sti, pri živčnem bruhanju. Pri 
prebavnih motnjah živčnega 
značaja blaži črevesne krče. 
Pomirja nemirno razbijanje 
srca in pomaga pri stresu, od-
pravlja strah ter zmanjšuje 
težave v klimakteriju. Uspe-

glavobol in slabost. Pri pred-
pisani uporabi tudi ne vpliva 
na sposobnost vožnje in dela 
s stoji, veliki odmerki pa lah-
ko povečajo učinek drugih 
pomirjeval. 

Po dosedanjih podatkih 
naj baldrijan ne bi povzročal 
zasvojenosti. 

Odsvetuje se nosečnicam 
in doječim materam ter otro-
kom do tretjega leta starosti.

Zdravilni pripravki: Upo-
rabljamo ga v obliki čaja, kot 
alkoholni izvleček oz. ka-
pljice (Tinctura valerianae), 
dobi pa se tudi v tabletah in 
kapsulah, navadno v kombi-
naciji z drugimi zdravilnimi 
rastlinami s podobnim učin-
kom, npr. hmeljem, meliso …

Sklepne misli: Raziskave 
nedvomno potrjujejo učinko-
vitost baldrijana kot blagega 
pomirjevala in uspavala, 
zato predstavlja dobro alter-
nativo uspavalom in pomir-
jevalom, ki ob daljši upora-
bi povzročajo zasvojenost. 
Zavedati pa se moramo, da 
ne učinkuje takoj, optimalni 
učinek nastopi šele po dveh 
tednih.

Eva Zorec, farm. teh.,
Lekarne Ptuj

šno se uporablja v kombina-
ciji z drugimi zdravilnimi 
zelišči, ki krepijo živce in bla-
žijo krče, kot so hmelj, janež, 
kamilica.

Pri splošni napetosti in raz-
dražljivosti jemljemo odme-
rek trikrat na dan, pri nespeč-
nosti pa enkratni odmerek 
eno uro pred spanjem (lahko 
tudi še en odmerek zgodaj 
zvečer). 

Neželeni učinki, ki so pove-
zani s kratkotrajno, priporo-
čljivo uporabo, so zanemar-
ljivi, najpogosteje pa gre za 

Foto: Črtomir Goznik

Eva Zorec, farm. teh.

Baldrijan – zdravilna špajka
(Valeriana officinalis L.)

Dočakali smo prvi mraz
Mnogim ta res nekoliko prehiter preskok iz poletja 

v zimo ni odgovarjal. Vendar je za naravo vendarle 
bolje, da se čim bolj pripravi na zimo. Dolga, topla 
jesen je rastline zmedla, nekatere so kar zacvetele, 
vse to pa nikakor ni dobro za uspešno prezimova-
nje. Zdaj se je vreme postavilo v pravilni letni čas. 
V tem in naslednjem tednu bo verjetno za mnoge 
pomembno opravilo priprava grobov na dan, ko se 
naših preminulih sorodnikov in prijateljev še prav 
posebej spominjamo.

Zasaditev grobov
Že večkrat sem omenila in zapisala, da grobov ne pokri-

vamo več s kamnom, peskom, marmorjem in podobno. Naj 
jih pokriva narava in njene rastline. Ampak urejevanje gro-
bov ne začnemo s prekrivnimi rastlinami. Pričnemo ga z 
ogrodjem, to pa so strukturne rastline. Ob spomeniku, ki je 
pri nas skoraj brez izjeme na sredini groba, v tujini ta posta-
vitev pravzaprav ni sama po sebi umevna, posadimo nekaj 
za njegovo ozadje. To so manjša drevesa ali grmovnice. Pri 
njihovi izbiri bodite zelo pozorni, da ne boste že čez nekaj 
let morali spreminjati in razkopavati vaše zasaditve. Katere 
bomo izbrali, je seveda odvisno od vas. Običajno na eno 
stran posadimo zimzeleno rastlino, na drugo pa nekoliko 
nižjo listopadno grmovnico, lahko je to tudi trajnica.

Med iglavci izbiramo resnično izredno počasi rastoče 
sorte. Ne pozabite, da obstaja znotraj ruševja, tis, smrek, 
ceder in podobno veliko število sort. Zato se po rastline 
za grobove res odpravite tja, kjer vam bodo znali svetovati. 
Med najbolj zanimivimi so prav gotovo povešavi macesni, 
saj se v jeseni lepo obarvajo, tudi pozimi brez iglic pa so 
tako zanimive oblike, da niti ne opazimo, da jim kaj manjka. 
Med tisami obstajajo izredno počasi rastoče sorte, posebej 
bi omenila zlato tiso z rumenimi iglicami in stebrasto tiso. 
Pri slednji nam že ime pove, da raste bolj navzgor kakor v 
širino. Tise so zelo primerne, ker jih lahko močno in zelo 
redno režemo in oblikujemo, njihove iglice pa se zelo red-
ko obnavljajo, kar seveda pomeni manj pometanja. Tukaj je 
seveda tudi ruševje, ki je kroglaste rasti. Pri ruševju je sko-
raj najbolj pomembno, da izberete pravo sorto, saj tisto iz 
narave kljub drugačnemu mišljenju raste izredno hitro. Pri 
ruševju pa je zanimivo in dobro to, da ga pravzaprav lahko 
obrezujemo. To naredimo spomladi, ko poženejo novi po-
ganjki. Brez škode za rastlino lahko odščipnemo del poganj-
ka, tudi do dve tretjini. Ko se bodo iglice razvile, ne bo rane 
nikjer opaziti, mi pa smo za ravno toliko upočasnili rast. To 
pride prav tudi v različnih skalnjakih. Med zimzelene gr-
mičke seveda sodi tudi pušpan. Tudi njega lahko neskonč-
no dolgo obrezujemo. Vendar, pozor, že večkrat sem na to 
opozorila in ponavljam še enkrat. Zadnja rez pred zimo naj 
bo že v avgustu, zato zdaj škarij ne jemljite s sabo na grobo-
ve. Zelo lepe so tudi različne povešave bukve, brezam pa 
se raje izognite, čeprav so tudi meni ene najljubših rastlin. 
Zelo lepi so tudi javorji, danes jih dobimo tudi cepljene na 
deblo. Seveda izberemo samo počasi rastoče vrste. Javorje 
spomladi obrežemo, da nam ne preraščajo površine. Zelo 
zanimive so tudi na deblo cepljene panešpljice, saj nas 
mnoge v jeseni razveselijo z rdečimi plodovi.

Večji del groba preraščajo pokrovne rastline, bršljan, pa-
nešpljice, trdoleske in podobno. Celo dišeči timijan si bodo 
morda nekateri privoščili. Nekje 20–30 % površine pa si 
pustimo za sezonsko cvetje.

Za konec pa še nekaj o varovanju okolja. Naša navada 
prižiganja sveč je prav gotovo tako trdna, da se ji ne bomo 
odrekli. Pa vendar vas bom opozorila, da so plastične sveče 
ene izmed hujših onesnaževalcev okolja. Za izdelavo plasti-
ke je potrebno veliko vode in ne nazadnje tudi nafte. Da ne 
govorimo o tem, kako počasi ta plastika razpada. Zato se 
odločite za steklene sveče s tekočim voskom, za tiste, ki jim 
menjamo vložke. Sama sem povsem prepričana, da svojo 
hvaležnost, prijateljstvo ali ljubezen povsem izrazimo z eno 
svečko in pretiravanje z velikim številom sveč ni potrebno. 
Nikoli ne pozabite, da lahko vsak s svojim kamenčkom sku-
paj veliko pripomore k čistejšemu okolju.

Miša Pušenjak

Moje cvetje

Foto: Miša Pušenjak



skem, kjer je nastopila pred 
70.000 oboževalci, bo izšel 
na albumu Tina Live. Na al-
bumu bodo seveda tudi nje-
ne največje uspešnice The 
Best, Private Dancer, We 
Don't Need Another Hero 
in številne druge. Nekateri 
glasbeni kritiki so album 
že označili za enega med 
najbolj spektakularnimi v 
zgodovini rock glasbe.

���
Najuspešnejši irski boy-

band Westlife bo ob koncu 
leta izdal novi album. Tako 
znova napovedujejo napad 
na božične glasbene lestvi-
ce. Ime novega albuma še 
ni znano, ker pa se fantje 
že bližajo tridesetim, naj bi 
bila tudi glasba na albumu 
nekoliko bolj resna in zre-
la. Westlife so svoj zadnji 
album Back Home objavili 
pred dvema letoma. To bo 
že njihov deseti studijski al-
bum, v vseh letih delovanja 
pa so prodali več kot 40 mi-
lijonov albumov.

���
Popularni britanski ro-

kerji Arctic Monkeys so 
potrdili, da bo njihov nasle-
dnji singel z zadnjega stu-
dijskega albuma Hamburg 
skladba Cornerstone. Prvi 
singel z omenjenega albu-
ma je bila skladba Crying 
Lightning, ki je bila izdana 
v humanitarne namene v 
sodelovanju z organizacijo 
Oxfam. Ker je bilo to sode-
lovanje zelo uspešno, so se 
odločili, da bodo isto nare-
dili s singlom Cornerstone, 
ki bo v Veliki Britaniji izšel 
16. novembra in ga bo moč 
kupiti samo v trgovskih hi-
šah Oxfam. Alex Turner in 
njegov bend se trenutno na-
hajata na turneji po ZDA, 
novembra pa se vračajo 
v Veliko Britanijo kjer jih 
čaka že razprodana dvo-
ranska turneja.

���
Ameriška pevka Lady 
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Pred dnevi je v španski 
Mallorci med svojim dopu-
stom umrl 33-letni Stephen 
Gately, pevec irske zasedbe 
Boyzone. Gately se je s sku-
pino Boyzone pripravljal 
na skorajšnjo vrnitev na 
svetovno glasbeno sceno, 
saj so že v kratkem načrto-
vali turnejo. Skupina, na 
čelu katere je Ronan Kea-
ting, se je razšla v letu 2000, 
ponovno pa so se zbrali 
pred dvema letoma, ko so 
pričeli pripravljati novi stu-
dijski album, ki so ga name-
ravali izdati prihodnje leto. 
Boyzone so bili na vrhuncu 
kariere v devetdesetih, ko se 
je kar šestnajstim njihovim 
skladbam uspelo uvrstiti 
med prvih pet na britanski 
glasbeni lestvici. V tistem 

obdobju so prodali več kot 
10 milijonov albumov.

���
Tina Turner najavlja iz-

dajo live albuma in DVD-ja, 
ki sta bila posneta na njeni 
zadnji turneji. Rock babi-
ca, legendarna Tina, se je 
na svetovne glasbene odre 
vrnila leta 2008 z veliko 
turnejo, ki jo poimenovala 
Tina Turner's 50th Anniver-
sary Concert Tour. Na tur-
neji je obiskala več kot deset 
držav na dveh kontinentih 
in nastopila kar na 90 raz-
prodanih koncertih. Kljub 
temu da jih šteje že sedem-
deset, je Tina na koncertih 
s svojim znanim energič-
nim nastopom navdušila. 
Del te atmosfere s koncerta 
v Arnhemu na Nizozem-

S svetovne glasbene scene

BILLBOARDOVIH VROČIH 100 (ZDA)
1. DOWN – JAY SEAN FT. LIL WAYNE
2. PARTY IN THE U.S.A. – MILEY CYRUS
3. RUN THIS TOWN – JAY-Z FT. RIHANNA & KANYE 
WEST 

UK TOP 100 (VELIKA BRITANIJA)
1. OOPSY DAISY – CHIPMUNK 
2. FOREVER IS OVER – THE SATURDAYS
3. EMPIRE STATE OF MIND – JAY-Z FT. ALICIA KEYS

NEMČIJA
1. SEXY BITCH – DAVID GUETTA FT. AKON
2. PAPARAZZI – LADY GAGA
3. IF A SONG COULD GET ME YOU – MARIT LARSEN

ES – ROBBIE WILLIAMSEOD ES – 1. BBODDIE
 FOR YOU – COLBIE CAILLATAL TLIN’ 2. . FALALLI YOU – COLBIE C

3. I GOTTA FELLING – THE BLACK EYED PEASTTA PTT ELLING – THE BLAC
4. IF A SONG COULD GET ME YOU – MARIT LAR-MARSO ULD GET ME Y
SEN
5. CELEBRATION – MADONNBRATEB – MADONNA
6. SHE WOLF – SHAKIRAWOLF –WO HA
7. HUSH HUSH – PUSSYCAT DOLLLSH USH HU
8. WE WEREN’T BORN TO FOLLOW – BON JOVI                                                                                                 OW WE W – BEN’T BOEREN
9. MANOS AL AIRE – NELLY FURRTANOS TADOL A OS AL 
10. SEXY CHICK – DAVID GUETTA FT. AKONA XY C A FT. ACK AKCHIC
11. FUNHOUSE – PINKNH SEHOUS

Z  Vami na frekvencah bo Janko Bezjak

Foto: internet

Pet Shop Boys

GaGa bo kmalu izdala novi 
singel Bad Romance, ki bo 
izšel v sklopu posebne iz-
daje njenega debitantskega 
albuma The Fame. Poseb-
na izdaja pod imenom The 
Fame Monster bo uradno 
objavljena 24. novembra. 
Originalna izdaja albuma 
The Fame je prodana že v 
več kot treh milijonih po ce-
lem svetu, na njem pa najde-
mo nekatere velike svetovne 
uspešnice, kot so Just Dan-
ce, Poker Face,Paparazzi in 
Love Game.

���
Očitno bo mesec novem-

ber glasbeno zelo razgiban. 
Ob vseh že omenjenih no-
vih albumih so pred nami 
tudi številni veliki koncerti. 
Prvi med njimi bo koncert 
zasedbe Pet Shop Boys, 
ki bodo 29. novembra kon-
certirali v zagrebški Areni. 
Britanske elektro pop ikone 
so že potrdile svoj prihod 
v Zagreb v sklopu svoje 
Pandemonium turneje, na 
kateri predstavljajo svoj 
zadnji album Yes. Iz ome-
njenega albuma sta uspe-
šno predstavljena že dva 
singla Love Etc. in Did You 
See Me Coming?. Pet Shop 
Boys je britanska elektro 
pop in synthpop zasedba, ki 
jo tvorita Chris Lowe in Neil 
Tennant. Na glasbeni sce-
ni sta se prvič pojavila leta 
1984, največje uspehe sta 
zabeležila v drugi polovici 
osemdesetih. Spomnimo se 
nekaterih velikih uspešnic, 
kot so Jealousy, West End 
Girls, Heart, Always on My 
Mind in It's A Sin. Prvi al-
bum Please sta izdala leta 
1986. V naslednjih 25 letih 
sta izdala še neverjetnih 32 
albumov in prejela številne 
nagrade in priznanja. Kar 
40 njunih skladb se je uvr-
stilo med top 30 britanske 
glasbene lestvice, v vseh teh 
letih pa sta prodala več kot 
100 milijonov albumov.

Janko Bezjak

To je to
Birokracija

Kar vsepovsod je! Slovenski sistem 

brez nje ne zna prav nič, še kave ne 

naročiti. Za prav vsako neumnost je 

potrebno kaj izpolniti, kaj podpisa-

ti … Papirju v glavnem ni videti kon-

ca. In kar je pri vsem tem problem, je 

to, da s to birokracijo prav nikamor 

ne pridemo. Vse se vleče, vse gre tako počasi, ljudje 

se v papirju izgubljajo in kar naprej se pojavljajo ra-

zne komplikacije.

Tako je seveda tudi s štipendijami, za katere čas 

je nastopil z začetkom šole. Spet vse traja, česar pa 

nikakor ne razumem. Ne razumem te neuskladitve, 

sploh pa ne razumem tistega, ki si jo je zamislil. Na-

mreč, zanima me, čemu je za preprost odgovor, ali 

sem štipendijo dobil ali ne, potrebno toliko časa, 

namreč štirje meseci? Se razume, da je treba lepo 

pridno počakati in jih razumeti, saj morajo počakati 

vse tiste, ki ne znajo brati navodil in so kaj pozabi-

li priložiti, ali pa so se na štipendijo spomnili zelo 

pozno. Očitno ni pomembno, če pošlješ prej ali ka-

sneje, v vsakem primeru se boš načakal. Je pa stvar 

seveda mnogo bolj preprosta, ko je treba kaj plače-

vati in ne prejemati. Namreč, mesečno vozovnico ali 

dijaški dom je seveda potrebno plačati takoj, takoj 

v septembru, ko se vloge za štipendije šele zbirajo. 

Pri plačilu namreč ni tako, da bi preprosto rekel »Eh, 

zdaj ne bom plačal … Saj bom novembra ali decem-

bra plačal za nazaj.« Saj je res, da tudi štipendijo do-

biš za nazaj, vendar kaj ti koristi, ko pa je nisi imel, ko 

bi jo rabil. Me prav zanima, kaj bi si ti, ki to urejajo, 

mislili, če bi jim lepo vljudno povedal, da tri mesece 

sicer ne bodo dobivali plače, vendar naj jih to ne skr-

bi preveč, saj jim bom potem plačal za nazaj. Ta čas 

naj stroške pač krijejo, kakor vedo in znajo. 

Da pa je vse še bolj zanimivo, to je situacija, če šti-

pendijo sploh dobiš! Če je ne, potem imaš sicer mo-

žnost dati še vlogo za republiško, kar pa vse skupaj 

spet zavleče za kak mesec. Ob tem se potem veliko-

krat vprašam, kaj počno tako dolgo. Ampak tudi za 

to obstaja odgovor. Najprej je potrebno počakati, da 

vsi oddajo vloge, potem pa je še potrebno počakati, 

da se nepopolne vloge dopolnijo. Šele nato gredo 

v obdelavo. In spet se mi v glavi pojavi vprašanje. 

Sicer vem, da je potrebno počakati na vse vloge, 

saj so sredstva omejena in jih je potrebno razdeliti 

med najboljše izmed teh, pa vendar. Mar ne bi bilo 

mnogo bolj preprosto, da kdor prej pošlje, prej dobi 

odgovor? Ne, to bi bilo preveč enostavno. Čemu bi 

tudi vloge razreševali v času počitnic, ko pa jih lahko 

v drugi polovici oktobra? Počitnice so vendar poči-

tnice, sploh pa dijakov potemtakem v oktobru ne bi 

moglo, zraven ocenjevanj, ki se prično vrstiti, skrbeti 

prav nič. Zdaj imamo vsaj kaj delati. Dan za dnem si 

lahko belimo glave in upamo, da bo naši vlogi ugode-

no. Tako da, hvala, ljuba birokracija, zakonodaja, hva-

la vsem bistrim ljudem, ki so si kaj takšnega izmislili 

in hvala za štipendijo, ki jo bom, ČE jo bom, dobil za 

nazaj. Upam, da bodo vsem tem, ki to urejajo, kdaj 

rekli, da bodo dobili plače za nazaj, da bodo dobili 

zdravila, ko bodo bolezen že tako ali tako preboleli 

in da jim bodo kurili čez poletje, namesto čez zimo. 

Za nazaj!
Matic Hriberšek

Foto: internet

Stephen Gately
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Na cerkvenih vratih je bilo 
napisano: »Če si utrujen od 
grehov, vstopi!«

Spodaj je bilo s šminko pri-
pisano: »Če nisi, pa pokliči na 
to telefonsko številko!«

☺☺☺
Dekle vpraša fanta, s kate-

rim pleše: »Zakaj me tako sti-
skate?«

»Da bi bilo več prostora v 
dvorani.«

☺☺☺
Mladenič se po telefonu 

pogovarja s svojo ljubeznijo: 
»Halo, dragica! Ne moreš si 
misliti, kako zelo te ljubim! 
Zaradi tebe bi preplaval mor-
je. Zaradi tebe bi kljuboval 
vulkanom. Zaradi tebe bi šel 
prek najvišjih gora.«

»O, ljubezen moja!« vzklik-
ne dekle, prevzeta od njego-
vih besed. »Gorim od želje, da 
te vidim. Ali boš prišel nocoj 
k meni?«

»Ne,« reče mladenič, »nocoj 
ne morem: zunaj se pripravlja 
k dežju.«

☺☺☺
»Pridi bliže,« reče mlado de-

kle zaljubljencu, »mami sem 
obljubila, da bom pazila, da 
ne boš šel predaleč.«

☺☺☺
Na novoletnem plesu mla-

denič divje vrti soplesalko. 
Ta mu vsa zadihana pravi: »Ne 
divjajte tako, saj to sploh ni 
valček, to je slow.«

»Doma imam ploščo s to 
glasbo,« ji odvrne plesalec, »in 
prav dobro se spominjam, da 
na ovitku plošče piše 45 obra-
tov na minuto.«

☺☺☺
Mama pošilja hčerko v vele-

mesto.
»Pazi: moškim ne smeš do-

voliti, da bi stopili v tvoje sta-
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Smeh ni grehIskrice

***
Ne učimo se za šolo, 

ampak za življenje.

***
Pametni ne potrebu-

je veliko besed.

***
Nič se ne posuši hitre-

je od solze.

***
Izrečeno odleti, napi-

sano ostane.

***
Za tistega, ki nič ne 

dela, je dan dolg.

***
Nobeno zlo ni samo.

***
Nesreča nikoli ne pri-

de sama.

***
Kdor molči, se stri-

nja.

***
Izjema potrjuje pra-

vilo.

***
Kar je redko, je dra-

goceno.

***
“Če je kardinal sedaj 

v raju, se mu je posre-
čilo prelisičiti tudi hu-
diča.”

***
Molči, če hočeš živeti 

v miru.

***

novanje,« ji naroča, »preveč bi 
me skrbelo!«

Čez teden dni se oglasi hčer-
ka po telefonu: »Sinoči sem 
spoznala čudovitega fanta!«

»Upam, da ga nisi spustila v 
stanovanje?« se ustraši mama.

»Ne, ne. Šla sva raje v nje-
govo, pa naj skrbi njegovo 
mamo!«

☺☺☺
Gospodinja reče podnajem-

nici: »Obiskov vašega zaročen-
ca sredi noči imam že dovolj.«

»Prekleta baraba! Kaj hodi 
tudi k vam?«

☺☺☺
»Punčka, rad bi te povabil k 

sebi,« reče mladenič prikupni 
deklici.

»Hvala, toda nisem za!«
»Toda – jaz ne povabim vsa-

ke!« pritiska fant še naprej.
»Tudi jaz ne zavrnem vsakega.«

☺☺☺
»Čudno – fantki imajo radi 

vojake, punčke pa lutkice.«
»Kaj je tu čudnega?«
»Ko zrastejo, je prav naspro-

tno!«

☺☺☺
Mladenič pride pred stano-

vanje svoje drage in zagleda 
na vratih listek z napisom: 
»Dragi, zdravo! Odpotovala 
sem na morje in ne vem, kdaj 
se bom vrnila. Prosim te, da 
tega listka ne odtrgaš, ker ni 
namenjen samo tebi.«

☺☺☺
Jožek, kmečki sin, se je zve-

čer vračal domov. Na hrbtu 
mu je visel težak nahrbtnik, 
v eni roki je imel motiko, pod 
pazduho je tiščal petelina, z 
drugo roko pa je na vrvi vodil 
kravo. Ob njem je hodilo de-
kle, ki ji je bil Jožek všeč. Pa 
mu je rekla: »Vsak čas bo noč, 
midva pa morava še čez tisti 
gozdiček. Bojim se, da mi boš 
kaj naredil.«

»Draga duša, kaj ti pa mo-
rem, ko imam polne roke?!«

»O, moreš, moreš: motiko 
lahko zabiješ v zemljo in zanjo 
privežeš kravo, petelina pa 
zbašeš v nahrbtnik in tako se 
lahko marsikaj zgodi ...«

Ugankarski slovačrek: ANŽIČ = 
slovenski rokometni vratar (Aleš, 
1968-); DARLINGTON = mesto v 
angleški grofiji Durham; DIL = ohiš-
je čipa z nožicami; ESKIMO = sorta 
špinače; GLIF = okrasni žlebiček; 
MACNA = gora v Karavankah, vi-
soka 1627 m; ŠLOMO = rapsodija 
Ernesta Blocha; VAC = mesto pri 
Budimpešti.

Rešitev te križanke: vodoravno: 
slama, Nenam, Rožca, Knin, veli-
čast, predprsje, keba, sto, rasistka, 
Darlington, Edalini, Garbo, Šlomo, 
SM, Čimerno, halit, Nils, Collins, 
sufiks, Oreade, Lačja vas, Nao, 
skale, leviatan, ukor, Tarim, zračni-
ca, masa.

TOREK
paradižnikova juha s proseno kašo*, 
gratinirane skutine palačinke
SREDA
špageti po bolonjsko, solata
ČETRTEK
sataraš z rižem
PETEK
mesni burek, solata
SOBOTA
krompirjev golaž, hrenovke
NEDELJA
goveja juha z rezanci, mleta pečenka s 
paradižnikom**, pečen krompir, solata
PONEDELJEK
dušeno sladko zelje, kuhana govedina, 
krompir v kockah

*Paradižnikova juha s 
proseno kašo 

75 dag svežega ali 1 konzerva vloženega 
paradižnika, 8 dag prosene kaše, sol, lovo-
rov list, 1/4 zeleninega gomolja, 1 koren-
ček, peteršiljeva korenina, 4 žlice olja, 1 
žlica moke, 2 žlici sesekljane čebule.

Paradižnik operemo, očistimo semen in ga 
narežemo na 4 dele. Zeleno, korenček in pet-
eršilj operemo, olupimo, narežemo ter kuhamo 

v osoljenem kropu 10 minut. Dodamo narezan 
paradižnik ali paradižnik iz konzerve in kuhamo 
še 10 minut. Zelenjavo nato odcedimo in zmik-
samo, potem jo razredčimo z vodo, v kateri se je 
kuhala, in pustimo na robu štedilnika Medtem 
na vročem olju pražimo moko in čebulo. Ko 
čebula v prežganju zarumeni, prilijemo vodo in 
prežganje gladko razkuhamo. V prežganje nato 
vlijemo 1,5 l kropa, zavremo, zakuhamo oprano 
kašo in kuhamo 25 minut. Proti koncu kuhanja 
dodamo zmiksano zelenjavo in odišavimo z lovo-
rovim listom.

**Mleta pečenka s 
paradižnikom

75 dag mletega mešanega mesa, 7 dag na-
močenega in ožetega kruha, 3 jajca, 1 žlica 
moke, 4 žlice sesekljane čebule, 2 stroka 
česna, sol, poper, ingver, 3 debeli mesnati 
paradižniki, 1 jajce, 1,5 dl smetane , sol, po-
per, žlička gorčice.

V skledo damo meso, namočen kruh, jajca, 
moko, čebulo, česen, sol, poper in ingver. Vse 
temeljito zgnetemo. Mesno sekanico položimo 
na namazan pekač največ 2 cm visoko in po njej 
na gosto položimo rezine paradižnika. Damo v 
pečico in pečemo 50 minut pri 1800 C. Prelije-
mo s prelivom, ki ga razžvrkljamo iz vseh našte-
tih sestavin, in v pečici pustimo še toliko časa, 
da preliv zakrkne. Malo ohlajeno mleto pečenko 
narežemo na rezine.

Pripravila: Alenka Šmigoc Vinko

Foto: AŠV

SataraSataraš š z riz rižžemem

Kaj bomo danes jedli



Govori se ...
… da so v življenju nekega 

mesta pomembne tudi zvez-
dice. Ko smo imeli v Poetovi-
oni le trizvezdični hotel, so 
hodili k nam le tranzitni tu-
risti in domači popoldanski 
počitkarji; odkar pa imamo 
štirizvezdičnega prvaka, pa 
se dogajajo tudi znanstveni 
in zdravniški simpoziji.

… da nekateri najodgo-
vornejši v stari Poetovioni 
zagovarjajo turizem bolj 
na papirju kot zares. Kako 
si sicer razlagati dejstvo, da 
je po okoliških krajih turi-
stom in domačinom te dni 
na voljo tudi pečen kostanj, 
v najstarejšem slovenskem 
mestu, okrog katerega mr-
goli kostanjevih dreves, pa 
ga zaradi strogih predpisov 
ni možno dobiti.

… da so nekateri vrli, s SO-
KOM prežeti Holermužani, 
veseli dejstva, da so neko 
pregrešno radijsko oddajo 
enostavno ukinili. Tisti, ki 

jim bolj kot SOK pri srcu rde-
če vino, pa so baje z vsemi 
štirimi proti.

… da tudi vinotok ni več, 
kar je bil njega dni: človek 
bi pričakoval, da bi v domo-
vini dobrega vina kdo spo-
mnil in odprl vinomat, pa 
jih je prehitel mlekoljubec in 
odprl mlekomat.

... da za nedavno izgubo 
modrih žogobrcarjev ni kri-
va le športna, ampak tudi 

poslovna nesreča, ki je baje 
posledica dejstva, da že štiri 
mesece niso prejeli plač in 
da so nekateri morali zapu-
stiti klubska stanovanja.

Vidi se ...
… da imajo v neki lepi 

holermoški pršetinski vasi 
sicer dovolj denarja za so-
dobnejšo cesto, za sodobnej-
ši prevoz pa jim ga je očitno 
zmanjkalo.
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Sestavil: Tadej Šink, horarni astrolog

Velja za teden od 20 oktobra do 26. oktobra: 1 znak – slabo, 2 
znaka – dobro, 3 znaki – odlično

Foto: Tajno društvo PGC

Foto tedna � Bralci fotografirajo

 Ljubezen Posel Denar Zdravje

Oven ��� ☺ €€ ��

Bik �� ☺☺☺ €€€ �

Dvojčka ��� ☺☺ € ���

Rak � ☺☺☺ € �

Lev �� ☺ €€€ ��

Devica ��� ☺☺ € �

Tehtnica �� ☺ €€ ���

Škorpijon ��� ☺☺☺ € ��

Strelec ��� ☺☺ €€€ �

Kozorog � ☺ €€ ���

Vodnar �� ☺☺ € ��

Ribi ��� ☺☺☺ €€ �

Od torka do torka

Tadejev znakoskop

Za ostre oči � Najdi razlike

Sudoku � Sudoku � Sudoku
Izpolnite prazne kvadratke s številkami od 1 do 9. Pazite: vsaka 

številka se lahko v isti vodoravni ali navpični vrstici ter v istem 
manjšem kvadratu pojavi le enkrat.

Fotografiji se razlikujeta v desetih podrobnostih. Poiščite jih, 
označite s krožcem, izrežite sličico in jo do petka, 23. oktobra, 
pošljite na naslov: Radio-Tednik, Raičeva 6, Ptuj. Med pravilnimi 
rešitvami bomo izžrebali enega reševalca in mu podarili knjižno 
nagrado.

Nagrajenec iz prejšnje številke je: Žiga Brglez, Partizanska 
ulica 38/a, 2310 SLOVENSKA BISTRICA.

Foto: Vesna Bel

Vam je kakšna fotografija posebej uspela? Se vam zdi, da bi bila zanimiva tudi drugim bralcem? 
Pošljite nam jo, pa bomo izbrali najzanimivejšo. Naš elektronski naslov: nabiralnik@radio-tednik.si. 
Fotografija naj bo v formatu »jpg« in dovolj velika za objavo v časopisu (vsaj 300 kB - raje več). Pripi-
šite še avtorja fotografije in opišite, kdaj in kje je fotografija nastala. Veselo na delo!
Vesna Bel z Laporja se nam je želela pohvaliti z nabranimi gobami. Žal nam je poslala samo fotogra-
fijo (gobe pa so najbrž že zdavnaj končale na domačem krožniku).

***
Francoski dramatik in pisatelj Alfred Jarry ni zajtrkoval, 

če ni prej pognal po grlu nekaj litrov vina in tri janževce. 
Pri kosilu je poleg hrane dodatno pil alkoholne pijače, na-
zadnje pa zvrnil kavico z žganjem. Pred večerjo je posrkal 
nekaj različnih aperitivov in preden je odšel v posteljo, si je 
za slajši spanec namešal svojevrsten koktajl, ki ga je sam 
iznašel: dozo janževca je zmešal s kisom in za povrh dodal 
kapljo črnila. Kljub ogromnim količinam alkohola, ki ga je 
spil vsak dan, pa ga ni nikoli nihče videl pijanega.

Že, ampak ko je umrl, je imel štiriintrideset let.

***
Francoski pesnik, pisatelj in literarni zgodovinar The-

ophile Gautier je bil oboževalec slikarja Gustava Doreja. 
Nekoč je med ogledom njegovih slik dejal: »Rad bi imel Do-
rejevo domišljijo. Vem, da bi potem na temo 'Vpliv bolh na 
žensko čustvenost' ustvaril vsaj 150 sijajnih ilustracij.«

***
Avstrijskemu skladatelju Antonu Brucknerju je dejal 

neki občudovalec: “Gotovo imate vzvišene trenutke, ko vas 
razsvetli božanski navdih!”

“Kje neki! Zadnjič sem šel na sprehod, sedel na kamen, 
pojedel kruh s sirom – pa sem ga že imel!”

***
Ameriški filmski producent Darryl Zanuck se je dobro 

zavedal moči reklame, brez katere si ni predstavljal uspeha 
svojih filmov. Rekel je: “Kdor se ukvarja s kakšnim podje-
tjem in ne dela reklame za svoje izdelke, je tak kot moški, 
ki v temi mežika dekletu.”

***
Italijanski operni skladatelj Giacomo Puccini je imel na-

vado, da je vsako leto za božič poslal prijateljem tradicio-
nalni kolač. Nekoč ga je pomotoma poslal tudi dirigentu 
Toscaniniju, s katerim sta bila skregana. Takoj mu je poslal 
sporočilo: “Kolač sem poslal pomotoma.”

Kmalu je prišel odgovor: “Kolač sem pomotoma poje-
del.”

Anekdote slavnih

1 6

9 5

6 3

7 8 4

3 6 1

5 9 8

7 8

1 5 6 3 4

9 2
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Ptuj � Visoko postavljeni turistični cilji

Ključ do uspeha – povezava javnega in zasebnega
Te dni se je končala tri mesece trajajoča akcija trženja Ptuja s Spodnjim Podravjem, ki se je začela avgusta in za katero so javni in zasebni turistični 
ponudniki, združeni v projektu, , pridobili 83.400 evrov iz Evropskega sklada za regionalni razvoj. Celoten projekt je bil ocenjen na 139 tisoč evrov, pri 
čemer je 38.600 tisoč evrov prispevalo ptujsko javno podjetje Javne službe, 17 tisoč evrov pa so zbrali zasebniki, vključeni v projekt. S to akcijo naj bi 
v letošnjem letu kljub gospodarski recesiji in finančni krizi zagotovili pozitiven turistični izid.

Ključni zasebni turistični po-
nudniki, predstavniki javnega 
sektorja in pokrajinske turistič-
ne zveze so v začetku leta 2009 
združili moči v neformalno 
turistično destinacijsko orga-
nizacijo za Ptuj in Spodnje Po-
dravje, da bi se jasno umestili 
in tržili turistično ponudbo re-
gije ob hkratnem aktivnejšem 
sodelovanju pri oblikovanju 
kvalitetne in bogate turistične 
ponudbe. Skupaj želijo umesti-
ti Ptuj s Spodnjim Podravjem 
kot zanimiv turistično cilj, ki 
bo v nekaj letih uvrščen med 
pet ključnih turističnih obmo-
čij v Sloveniji. To sicer ni nov 
cilj ptujskega turizma, to si je 
najstarejše mesto že zapisalo v 
svojo turistično strategijo, saj 
stavi na razvoj turizma. Kot po-
udarja ptujski župan dr. Štefan 
Čelan, si slovenska in evropska 
zakladnica tisočletij, ki se v tej 
trženjski akciji pojavlja s sloga-
nom Odkrijte Ptuj – mesto kul-
ture in stoterih zakladov, Uži-
vajte Ptuj – mesto romantike in 
stoterih dobrot in Začutite Ptuj 
– mesto zdravja in dobrega po-
čutja, želi resno zastaviti turi-
stični razvoj, da bo postal resni 
gospodarski partner, brez veli-
kih vlaganj vanj. Trenutno pa je 
tako, da še nobena prireditev, 
če javni sektor ni prisoten, ne 
živi. Ptuj se želi oblikovati in 
uspeti kot širša destinacija, po-

udarja mag. Janko Širec iz pod-
jetja Javne službe, d. o. o. Ta 
akcija zagotovo ni zadnja, ki jo 
bodo izpeljali skupaj, je prepri-
čan direktor Term Ptuj Andrej 
Klasinc, največjega turistične-
ga podjetja v tem prostoru, ki 
je tudi prepričan, da bo Ptuj 
postal velik turistični igralec in 
da bo ta doslej največja marke-
tinška akcija ptujskega turistič-
nega gospodarstva, ki je bila 
izpeljana z veliko podporo MO 
Ptuj, dala tisti potreben zagon, 
da bodo zdajšnjo akcijo, ki jo 
ocenjujejo kot uspešno, lahko 
nadgradili z novimi, predvsem 
pa jesenskimi in zimskim pro-
grami, pri čemer še posebej 
stavijo na martinovanje v začet-
ku novembra in na 50. jubilej-
no kurentovanje v letu 2010. S 
pomočjo te marketinške akcije 
naj bi letošnje leto ptujsko turi-
stično gospodarstvo izšlo s po-
zitivnim izidom. Število gostov 
in nočitev se je v letošnjem letu 
v primerjavi z lanskim poveča-
lo, število domačih gostov je 
bilo v poletni sezoni večje za 
štiri odstotke. Na dobre rezul-
tate pa računajo tudi v jesen-
ski oziroma zimski sezoni, na 
nek način je ta marketinška 
akcija prišla ob pravem času, 
saj je po poletju že bilo čutiti 
manjšo stagnacijo obiska. V 
turizmu Spodnjega Podravja 
je trenutno zaposlenih okrog 

Foto: Črtomir Goznik

Ptuj z okolico se želi umestiti kot eden izmed petih ključnih turističnih ciljev v Sloveniji.

Ptuj � Za manj hrupa v starem mestnem jedru

Prinašajo sožitje drugačne dejavnosti?
Ptujski župan je 14. oktobra v Mestno hišo povabil nekatere stanovalce starega mestnega jedra in lastnike gostinskih lokalov na tem območju, 
poleg njih pa še predsednika ČS Center Borisa Miočinoviča in Območno obrtno-podjetniško zbornico, ki pa zastopa samo tiste gostince, ki so orga-
nizirani kot d. o. o.

Bolj ali manj smo slišali iste 
zgodbe, vsako stran s svojim 
prav oziroma interesom. Sta-
novalci bi radi mirno spali, ne 
nasprotujejo gostinski dejav-
nosti čez dan, moti jih hrup, 
ki se ustvarja ob koncu tedna, 
ko nekateri lokali poslujejo v 
podaljšanem obratovalnem 
času, ki ima za posledico hrup, 
ki jim ne da spati. Gostinci pa 
si želijo tržiti tudi v podaljša-

nem času, ker bo sicer mesto 
še bolj mrtvo, če oni ne bodo 
obratovali v tem času in da za-
radi tega ne bo turizma, pa tudi 
krivi niso za ves hrup, ki se ob 
koncu tedna dogaja na ptujskih 
ulicah in trgih. Nekaj ga je pri-
nesla tudi prepoved kajenja v 
lokalih. Tudi poklicani niso, 
da bi delali red. Ptujski župan, 
ki je kot prvi mož odgovoren, 
da se v tem mestu najde sožitje 

med vsemi, je tudi tokrat pove-
dal, da ga ni območja na Ptuju, 
v katerem ne bi imeli takšnih 
ali drugačnih težav zaradi 
obratovanja gostinskih lokalov, 
eldorada za lokacije hrupne 
dejavnosti v mestu pa ne vidi. 
V Mestno hišo je vse povabil, 
da bi dosegli neki dogovor. 
Predsednik ČS Center Boris 
Miočinovič je prepričan, da je 
hrup, ki prihaja iz lokalov v sta-
rem mestnem jedru, neke vrste 
mučenje, in da je rešitev v tem, 
da se v mesto naselijo mirnejše 
dejavnosti, hrupne pa preselijo 
na drugo lokacijo. V tem tre-
nutku je Ptuj ob koncu tedna 
zabavišče za SV Slovenijo. Lo-
kalov s podaljšanim obratoval-
nim časom v tem času nimajo 
v Lenartu, Radgoni, Radencih, 
Ljutomeru, Ormožu, Rogatcu, 
Ptuj je edini, ki jih ima.

Po dobri uri in pol razprave 
se je nekako le izluščilo, da bo 
z vidika zapiralnega časa nekaj 
le potrebno narediti, določiti 
uro, ko se bo v lokalih ugasnila 
glasba, za nekaj tehničnih reši-
tev glede zmanjšanja hrupa pa 
so se dogovorili pri študent-
skem lokalu na Slovenskem 
trgu. Resno pa se bo potrebno 

Foto: Črtomir Goznik

Branko Eržen, stanuje tik nad študentskim lokalom, naj bi kmalu 
lažje spal, ker bodo hrup omilili, tudi z menjavo pohištva in zapr-
tjem hodnika. Ptujski župan pa pričakuje, da se bodo v kratkem 
dogovorili, kdaj bodo zmanjšali tudi jakost glasbe v lokalih, ki so 
v petek in soboto odprti dlje časa.

dogovoriti tudi glede skupne-
ga produkta v starem mestnem 
jedru, ki bo omočil, da bodo 
gostinci preživeli v normal-
nem delovniku, od osme ure 
zjutraj do desete ure zvečer. O 
tem se bodo morali skupaj do-
govoriti gostinci in trgovci, ob 
asistenci mestne oblasti. Dolo-
čene poteze je pričakovati tudi 
s strani policije, ki bo skupaj z 

inšpekcijo pogosteje nadzoro-
vala spoštovanje obratovalnega 
časa, točenja alkoholnih pijač 
vinjenim in mladoletnim ose-
bam kot tudi zadrževanje teh 
oseb v lokalih v nočnih urah, 
ko bi že morali spati. Pereč 
problem je tudi ptujska tržni-
ca, ki je postala mesto nočnega 

pijančevanja mladine ob pet-
kih in sobotah, potem ko so se 
tja preselili iz Mestnega parka. 
Zbirališče nočnih veseljakov 
je postal tudi prostor pri Me-
stnem gledališču, kjer je tako 
kot na tržnici prisotna samoo-
skrba z alkoholom.

MG

500 ljudi, število turističnih le-
žišč pa je preseglo tisoč in tre-
nutno znaša 1068, od tega 35 
odstotkov v hotelih. To pa so 
že osnove za resno umeščanje 
turistične destinacije, poudarja 

Peter Vesenjak iz podjetja Ho-
sting. Javno-zasebno partner-
stvo pa je ključ do uspeha. Ptuj 
ima vse možnosti, da bo s svojo 
ponudbo pritegnil zgornji sre-
dnji sloj turistov, ne pa tudi t. i. 

prestižnih gostov. Gre za goste, 
ki jih zanimajo zgodovinska in 
kulturna ponudba, odkrivanje 
tradicij in življenjskih užitkov 
na zdrav način.

Na novinarski konferenci v 

poročni dvorani Mestne hiše 
na Ptuju so 14. oktobra pred-
stavili tudi nov turistični kata-
log turistične destinacije Ptuj z 
okolico.

MG
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STORITVE

FASADE, NOVOGRADNJE, ometi 
polaganje robnikov in tlakovcev 
zidanje škarp, splošna gradbena 
dela, ugodno. Valon Bislimaj, 
d. o. o., Slovenska Bistrica, tel. 040 
847 006.

Mali oglasi
Torek, 20. oktober

9.00 Ormož, kulturni dom, prireditev z Glavo na zabavo za osnov-
nošolce zadnje triade

18.00 Majšperk, Tovarna umetnosti družbe Albin promotion, odprtje 
razstave Govori z mano, razstavljali bodo Dušan Fišer, Jurij 
Kalan, Aleksij Kobal, Igor Molin in Silvester Plotajs-Sicoe

18.00 Slovenska Bistrica, Knjižnica Josipa Vošnjaka, potopisno pre-
davanje Naokrog po Avstraliji, zanimivo pripoved ob slikovni 
projekciji bo predstavil Čuto Matičič Sharp

18.30 Slovenska Bistrica, dvorana glasbene šole, javni nastop učen-
cev Glasbene šole Slovenska Bistrica

- Moški pevki zbor Jezero začenja novo obdobje z novim pro-
gramom, v svoje vrste vabi nove pevce, odrasle moške vseh 
starosti, prijave sprejema predsednik na telefon 031 842 695

- Ptuj, CID, tečaji in delavnice – tečaj kitare, tečaj bas kitare, 
tečaj igranja na bobne, tečaj igranja na afriške bobne, solo 
petje, glasbene delavnice, novinarska skupina, začetni tečaj 
italijanščine

- Ptuj, Center za socialno delo, vabljeni mladi k sodelovanju v 
projektih: individualna pomoč osnovnošolcem, skupino delo z 
osnovnošolci

- Ptuj, CID, na ogled je razstava fotografij Utrinki iz sanj, avtorja 
Klasa Belriča

Sreda, 21. oktober
- Slovenska Bistrica, Transmisijska meditacija, informacije na 

telefon 031 881 946, Darja

Prireditvenik 

Vsak dan sveže mleko »iz vasi 
v mesto« iz mlekomata na 
ptujski tržnici, 24 ur na dan. 
Nudi kmetija Zupanič.

MLEKOMAT

Privlačne 

nagrade!

Smo uspešna veriga otroških prodajaln ter eno vodilnih podjetij 
v Sloveniji na podro�ju izdelkov za otroke. 

Zaposlimo:

ASISTENT VELEPRODAJE
Pri�akujemo:

• izobrazbo najmanj VI. stopnje ekonomske smeri in 2 leti delovnih izkušenj,
• aktivno znanje angleškega in nemškega jezika,

• poznavanje dela z ra�unalnikom,
• izpit B kategorije,

• fleksibilnost, pozitivna naravnanost, komunikativnost.

Zagotavljamo vam dinami�no delo, možnost osebnega razvoja 
in napredovanja ter redno in pošteno pla�ilo.

Svoj življenjepis z dokazili o izobrazbi pošljite na naslov:
Apollo d.o.o., Slomškova 3, 2250 Ptuj ali na info@apollo.si,

najkasneje do 28. 10. 2009.
Zaposlitev bo sklenjena za dolo�en �as – nadomeš�anje porodniškega dopusta.

SVET ZAVODA OŠ BORISA KIDRIČA KIDRIČEVO

Razpisuje delovno mesto

RAVNATELJA/RAVNATELJICE
Kandidat mora za imenovanje na funkcijo ravnatelja izpolnjevati 
pogoje v skladu z Zakonom o organizaciji in financiranju vzgoje 
in izobraževanja – ZOFVI (Ur. l. RS, št. 16/07 – uradno prečiščeno 
besedilo, 36/08, 58/09, 64/09 in 65/09).
Kandidati morajo imeti pedagoške, vodstvene, organizacijske in 
druge sposobnosti za uspešno vodenje zavoda.
Izbrani kandidat bo imenovan za dobo 5 let, ki začne teči 1. 2. 
2010.
Pisne prijave z dokazili o izpolnjevanju zahtevanih pogojev (do-
kazila o: izobrazbi, nazivu, opravljenem strokovnem izpitu, opra-
vljenem ravnateljskem izpitu, program vodenja zavoda, delovnih 
izkušnjah v vzgoji in izobraževanju, potrdilo sodišča, da ni v ka-
zenskem postopku – s priloženo izjavo, da pri kateremkoli drugem 
sodišču – izven kraja prebivališča – zoper njega ni uveden kazenski 
postopek za kaznivo dejanje zoper spolno nedotakljivost) pošljite v 
8 dneh po objavi razpisa na naslov:
SVET ZAVODA OŠ BORISA KIDRIČA, Kajuhova 10, 2325 KIDRIČE-
VO, z oznako Prijava za razpis za ravnatelja.
Kandidati bodo pisno obvestilo o imenovanju prejeli v zakonitem 
roku.

Ko pošle so ti moči,
zaprl trudne si oči,
zdaj tiho, mirno spiš,
bolečine ne trpiš,
a čeprav spokojno spiš,
v naših srcih še naprej živiš!

V SLOVO
dragemu možu in atiju

Antonu Strelcu
IZ GRAJENE 14 A

Od njega se bomo poslovili v sredo, 21. oktobra, ob 15. uri na 
novem rogozniškem pokopališču.

Žalujoči: žena Anica, hčerki Iris z Jernejem 
in Evelin s Sašem

Prazen dom je in dvorišče,
naše oko zaman te išče,
solza, žalost in bolečina
te zbudila ni,
ostala je le praznina,
ki hudo boli.

V SPOMIN

Dušan Kokol
IZ BODKOVCEV 31
5. 10. 1989 - 19. 10. 2008

Leto dni že v grobu spiš, a v srcih naših ti živiš. Ni dneva, ne 
noči, v srcih z nami si, zato pot nas vodi tja, kjer v tišini spiš, 
kjer tihi dom le rože ti krasijo in sveče v spomin gorijo. V naših 
srcih bolečina je skeleča, saj v grob odšla je naša sreča. Brez 
tebe, dragi Dušan, je srčni lom in prazen je naš dom.
Hvala vsem in vsakemu posebej, ki mu prižigate bele sveče, 
nosite cvetje in z lepo mislijo postojite ob mnogo, mnogo pre-
ranem grobu.

Žalujoči: mama, ata, brat Boris z ženo Marto, 
nečak Domen in mati

LES za ostrešje,deske, 25 mm, 
late, ladijski pod, opaž, bruna deb. 
12–20 mm. Brezplačna dostava na 
dom. Ugodna cena! Tel. 040 351 
580.

HIDRAVLIČNO stiskalnico za gro-
zdje Muta, 150 l, in pecljalnik 
z elektro pogonom, zelo dobro 
ohranjeno, prodam, cena ugodna. 
Tel. 041 436 496. 

PRODAM bukova drva in kupim 
večjo njivo ali gozd na področju 
Podlehnika. Tel. 031 406 235.

NEPREMIČNINE

PRODAM dvosobno stanovanje v 
Kidričevem, 65 m2, opremljeno, 
takoj vseljivo: balkon, KTV, telefon, 
klet. Inf. na tel. 031 244 748.

PRODAM dvosobno stanovanje 
v centru Ptuja, Panonska ulica 5. 
Telefon 031 711 644.

DOM-STANOVANJE

V NAJEM damo neopremljeno 
garsonjero na Volkmerjevi cesti na 
Ptuju. Tel. 041 764 395.

BELA TEHNIKA

PRODAM pralni in sušilni stroj, 
hladilnik in zamrzovalno omaro. Tel. 
031 575 627.

MOTORNA VOZILA

HONDA civic 2,2 i, CTDi sport, let-
nik 08, v tovarniški garanciji, črne 
barve. Inf. 031 711 644.

RAZNO

NUJNO potrebujem 300 €, za 
kratek rok. Obresti po vaši želji. Tel. 
031 416 438, po 19. uri.

KOTIČEK manikure mojStil v 
Supermestu vas do 25. 10. 
vabi na BREZPLAČNO lakiran-
je nohtov. Zagotovite si svoj 
termin na 030 350 091 še 
DANES, saj je dnevno prostih 
pet terminov.

KMETIJSTVO

PRODAM suha bukova drva dolžine 
1 meter, 33 cm, 25 cm – narezana, 
z dostavo. Telefon 051 667 170.

PRODAM več brejih telic simentalk, 
trosilec umetnega gnojila, 600 kg, 
vikon. Telefon 040 657 751.

KUPIM traktor in kmetijsko meha-
nizacijo. Telefon 041 358 960.

PRODAJAMO jabolka za ozimnico, 
raznih sort, možnost lastnega obi-
ranja. Sadjarstvo Herga, Gabrnik 
17. Tel. 041 798 790.

JABOLKA za ozimnico različnih 
sort vam nudi sadjarstvo-drevesn-
ica Holc, Zagorci 61, Juršinci. Tel. 
758 08 91 ali 041 732 323.

PRODAM teličko simentalko, staro 
dva meseca. Tel. 031 401 629.

PRODAM smrekove deske, 130 €/
m3, ladijski pod, 3,30 €/m2, bruna 
in razni žagan les ter hrastova drva. 
Tel. 041 833 781.

www.radio-tednik.si



Od vseh nerešenih proble-
mov direktor Aleš Arih na 
prvo mesto postavlja še vedno 
nerešeno vprašanje lastništva 
in upravljanja med Mestno ob-
čino Ptuj in državo, kar pome-
ni, da Pokrajinski muzej Ptuj-
Ormož sploh nima uradnega 
pooblastila za upravljanje dr-
žavnega premoženja. Ker raz-
merja o tem, kdo za kaj odgo-
varja in komu kaj pripada, niso 
dokončno rešena, ostaja odprto 
tudi vprašanje vzdrževanja. Mi-
nistrstvo za kulturo je pred leti 
sicer opravilo popis svojega ce-
lotnega premoženja, vključno z 
grajskim hribom in posamezni-
mi parcelami, kasneje pa je bilo 
ugotovljeno, da je ministrstvo 
nekatere parcele izločilo in jih 
pustilo MO Ptuj. Vse to ima za 
posledico, da muzej opravlja 
tudi komunalno dejavnost, kar 
pomeni, da skrbi za cesto, za 
vzdrževanje grajskega hriba, 
skrbi za parkirišča in celo za za-
klonišča v grajske hribu, kar je 
popoln nesmisel.

V muzeju so prepričani, da 
bi to že zdavnaj bilo rešeno, če 
bi tudi MO Ptuj pokazala več 
zavzetosti za to, morala bi od-
ločneje zahtevati, da se to reši, 
ker gre za kompleks, ki leži na 
njenem območju, zato bi mo-
rala biti še kako zainteresirana, 
da je urejen. MO Ptuj bi morala 
dosledno odigrati svojo ustano-
viteljsko vlogo in odločneje po-
magati reševati vse nakopičene 
probleme. Doslej se je v zvezi 
s tem nabralo že za cel fasci-
kel nekih dokumentov. Zaradi 
tega je imel muzej tudi težave 
pri pridobivanju sredstev, ker 
če jih želiš dobiti, moraš biti 
lastnik ali imeti najmanj na pa-

pirju rešeno upravljavstvo. Vse 
papirje, ki so jih doslej potrebo-
vali za to, da so prišli do denar-
ja za posamezne projekte, so si 
morali pridobivati sproti, saj se 
ne glede na to nerešeno vpra-
šanje obnašajo kot pravi upra-
vljavci, če ne že lastniki.

Bo moralo priti do 
katastrofe?

Že devet let pa direktor PM 
Ptuj-Ormož Aleš Arih opozarja 

tudi na požarno ogroženost 
ptujskega gradu. V zvezi s tem 
se je MO Ptuj že pred leti obve-
zala, da bo za zmanjšanje požar-
ne nevarnosti zgradila hidrant 
na gradu, a po toliko letih še 
vedno ni nič narejeno. Na tem 
območju namreč ni dovolj ve-
likega vodnega pritiska, da bi 
vodo pripeljali na grad, pa se 
projekt za prečrpališče dela že 
dve leti in »požarne vode« še 
vedno ni.

Foto: Črtomir Goznik

Grajska restavracija še vedno sameva. Ker objekt ni dokončan, propada, že nekajkrat pa so ga »obiskali« tudi vandali.

Danes bo sončno, zjutraj bo 
ponekod po nižinah megla. 
Zapihal bo jugozahodnik, 
na zahodu se bo popoldne 
pooblačilo. Najnižje jutranje 
temperature bodo od -5 do 
0, ob morju okoli 2, najvišje 
dnevne od 8 do 12, na Pri-
morskem do 15 stopinj C.

V sredo bo pretežno oblač-
no, le na vzhodu bo še delno 
jasno. Pihal bo jugozaho-
dnik. V zahodni Sloveniji bo 
v noči na četrtek začelo deže-
vati. V četrtek bo oblačno in 
deževno, le v vzhodni Slove-
niji bo še večinoma suho.

Ptuj � V Pokrajinskem muzeju že vrsto let opozarjajo na težave

Se bo svetniški glas 
slišal tudi do Ljubljane?
Pokrajinski muzej Ptuj-Ormož ima vrsto nerešenih problemov, s katerimi želi ponovno seznaniti tudi lokal-
no oblast - mestni svet, zato želijo, da naj bi o tem svetniki razpravljal na eni prihodnjih sej. V večini gre 
za že leta znane probleme. V Pokrajinskem muzeju Ptuj-Ormož pričakujejo, da bo katera od sej mestnega 
sveta ali vsaj en del potekal v slavnostni dvorani ptujskega gradu, svetnike pa želijo povabiti tudi na ogled 
nekaterih novih zbirk. Pokrajinski muzej Ptuj-Ormož je še vedno najbolje obiskan pokrajinski muzej v drža-
vi, v zadnjem času pa je pripravil vrsto odmevnih projektov.

Napoved vremena

Rodile so: Valerija Arnuš, Paci-
nje 32, Dornava – Kajo; Anita 
Beranič, Pongrce 3, Cirkovce – 
deklico; Irena Vaupotič, Bukov-
ci 85, Markovci – Elo; Stanka 
Petek, Drstelja 16, Destrnik 
– dečka; Melita Flakus, Zlatoli-
čje 110, Starše – Nušo; Darja 
Lipovšek, Senik 25, Sveti To-
maž – Laro; Milenca Križanec, 
Spodnje Sečovo 92/a, Roga-
ška Slatina – Roka; Aleksandra 
Šegula, Lackova cesta 41/f, 
Maribor – dečka; Anica Bezjak, 
Majšperk 85 – Saro; Rebeka 
Rogelj, Prečna pot 18, Ptuj – 
Aleksa; Doroteja Podvršek, Ul. 
Borisa Kraigherja 1, Kidričevo 
– Tjaža; Nataša Skledar, Sto-
govci 11, Ptujska Gora – Lano; 
Suzana Krajnc, Savci 20/a, 
Sveti Tomaž – Viktorijo; Željka 
Bartolić Martinez, Cirkulane 
28 – Lucijo; Alenka Korpar, 
Skolibrova ul. 4, Ormož – Vida; 
Aleksandra Šentak, Stogovci 
53, Ptujska Gora – Zojo.
Umrli so: Olga Božičko, rojena 
Simenčič, Dravinjski Vrh 12/b, 
rojena 1942 – umrla 5. okto-
bra 2009; Alojz Anderlič, Mi-
hovci pri Veliki Nedelji 77, rojen 
1934 – umrl 7. oktobra 2009; 
Anton Zvonko Kretič, Frankovci 
10, rojen 1933 – umrl 9. okto-
bra 2009; Ana Korenjak, roje-
na Zavec, Dolane 33 – umrla 
10. oktobra 2009; Justina 
Kramberger, rojena Vogrin, Čr-
mlja 18, rojena 1922 – umrla 
9. oktobra 2009; Marija Mo-
horič, rojena Družovič, Gomilci 
14, rojena 1927 – umrla 12. 
oktobra 2009.
Poroka – Ptuj: Andrej Leskovar 
in Katja Smolej, Majšperk 59.

Osebna kronika

Foto: Črtomir Goznik

Aleš Arih, direktor Pokrajinskega muzeja Ptuj-Ormož: »Pri reševanju muzejskih problemov pričakuje-
mo odločnejšo podporo Mestne občine Ptuj.«

Tretji nerešen problem je 
nekdanja grajska konjušnica. 
To je tudi edini projekt, ki teče 
direktno preko Ministrstva za 
kulturo. Pred dvema letoma je 
bil pripeljan do tretje gradbene 
faze, potem se je zaustavil - in 
stoji še danes. Stavbno pohištvo 
propada, dogajajo se kraje, po-
kradli so že celotno dosegljivo 
bakreno žlebovje. Prve stroške 
je muzej kot dober gospodar 
pokril, čeprav s tem nima nič, 
pa vloženega ni dobil nazaj. Za 
nova popravila denarja nima. 
Objekt še naprej propada, do-
slej je propadlo tudi že več raz-
pisov za najemnika. Nujno bi 
bilo, da konjušnico uredijo do 
četrte gradbene faze, če želijo 

dobiti najemnika.

Mestne občina se 
premalo angažira

Tudi pri tem projektu bi se 
morala MO Ptuj bolj angažirati, 
pritisniti na Ministrstvo za kul-
turo, da se tudi ta projekt en-
krat dokonča in da grajski hrib 
končno dobi gostinski lokal, 
kot pritiče takšnemu objektu. 
V tem trenutku ni nobenih 
znakov, ki bi kazali, da se bodo 
v letu 2010 vendarle nadaljeva-
la dela na tem objektu, čeprav 
so bile dane obljube, da se bo 
finalizacija objekta pričela 
izvajati v tem letu in tudi ure-
dila ploščad. MO Ptuj pa je po 

teh dogovorih dolžna urediti 
vso komunalno infrastruktu-
ro. Dokler objekt ne bo dobil 
končne podobe in potrebnih 
inštalacij, ne bo mogoče do-
biti najemnika. Vsi dosedanji 
potencialni vlagatelji so si na-
mreč že izračunali, da se vla-
ganja v nedokončani objekt ne 
splačajo. Na to so Ministrstvo 
za kulturo opozarjali od vsega 
začetka, že od prvega razpisa, s 
katerim so iskali najemnika, pa 
jim niso verjeli. Zdaj čakajo, da 
ministrstvo obljubo izpolni in 
dokonča urejanje objekta, da 
bodo lahko v muzeju skupaj z 
MO Ptuj poiskali primernega 
najemnika.

Mestni svet je organ, ki bi s 
svojimi sklepi lahko pomemb-
no prispeval, da bi se devet let 
stari problemi končno razrešili 
v prid muzeja oziroma mesta, 
so prepričani v Pokrajinskem 
muzeju Ptuj-Ormož. Gradivo za 
točko dnevnega reda o proble-
matiki muzeja bodo pripravili 
sami. Pri tej točki bodo dodali 
tudi načrte, s katerimi se bo 
pokrajinski muzej vključil v 
projekt Evropske prestolnice 
kulture 2012.

MG
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